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6Doğalgazla
imtihan halleri

UTKU REYHAN'ın yazısı 11'de

Mali’de askeri 
darbe

ALİ RIZA TAŞDELEN'in yazısı 14'te

Batı klasiklerinin 
çevirisi

Kemal Ateş'in yazısı 13'te

VATANPartisi Çiftçi Bürosu Başkanı Prof. Dr. Cen-

giz Çakır, salça ve konserve fabrikalarının sözleşme

yaptıkları üreticiden değil, düşük fiyatla dışarıdan

mal almasının, üreticiye büyük darbe vurduğunu

söyledi. Çakır, “Sözleşmeler, 'Kira konkardotasu' gi-

bi güvenilir olmalı. Bir örneği Ziraat Odası veya Ta-

rım İl Müdürlüğü’nce muhafaza edilmeli” dedi. 7'de

E�ER Türkiye Sakarya sahas�ndaki
gaz� yabanc� �irketler arac�l���yla ç�-
kar�rsa büyük ekonomik kayba
u�rayacak. Çünkü Petrol Kanunu
nedeniyle ülkemizin kazanç oran�
yüzde 12.5. Bu oran i�gal edilen ül-
kelerde bile bu denli dü�ük de�il.
Örne�in Irak’ta yüzde 18. Daha ön-
ce bu konuda bir rapor haz�rlayan
Petrol-��, 1980’den sonra özelle�-
tirmelerle bölünen Türkiye Petrol-
leri Anonim Ortakl��� (TPAO)'n�n
güçlendirilmesini istedi. 

1980'DAN SONRA
ÖZELLEŞTİRİLDİ

AKYÜZ, “TPAO  petrolü ar�yordu,
buluyordu, ç�kar�yordu, i�letiyor-
du, rafine ediyordu ve da��t�yor-
du. TÜPRA�’a yolluyordu. K�br�s
Harekat� sonras� rafinerinin Tür-
kiye için önemi anla��ld�. Buralar
devletin olmal�” dedi. Bu kurum-
larda istikrarl� i�çi yap�s� sa�lan-
mas�n�n önemine dikkat çeken Ak-
yüz, “Kalifiye i�çi çal��mal�. Yok-
sa bu kurumlarda ta�eron, para-
van �irketlerle yap�lacak i�ler
yok” diye konu�tu. 

İSTİKRARLI İŞÇİ
ÇALIŞTIRILMALI

BİROL, sahanın ekonomik değerinin 80 milyar
doları bulabileceğini söyledi. Bunun Türkiye'ye
büyük ekonomik kazanç sağlayacağını belirten
Birol, hızlı yol alınırsa üç yıl sonra gaz çıkarıl-
maya başlanabileceğini ifade etti. Birol, ülke-
mizin çok ciddi güneş enerjisi potansiyeli ol-
duğunu, bunu da iyi değerlendirmek gerektiğini
vurguladı.  �� RECEP ERÇİN'in söyleşisi 6'da

VATAN
EMEK

NAMUS
25 AĞUSTOS 2020, SALI 2.5 TLKURULUŞ: 1921

VATAN
EMEK 

NAMUS

www.aydinlik.com.tr

‘Hikayemizdeki’
Büyük Taarruz
26 A�USTOS, Büyük Taarruz’un başlangıcı. Türk milletinin em-
peryalistlerin Sevr planını tarihin çöplüğüne gönderdiği destanın
ilk günü... Başkomutan Gazi Mustafa Kemal Paşa'nın liderliğin-
de kesin ve hızlı bir zaferin tarihi günlerini, konunun uzmanı ta-
rihçi, yazar ve akademisyenlerin kaleminden okuyacaksınız. 

� İstanbul Arel Üniversitesi- Doç. Dr. Cüneyt Akalın
� İ.Ü Atatürk İlkeleri ve İnkılap Tarihi Enstitüsü- Dr. Ali Şahin
� Cape Town Üniversitesi- Halim Gençoğlu
� Harp Coğrafyası Araştırmacısı- Dr. Selim Erdoğan
� Bahçeşehir Üniversitesi- İlkin Başar Özal
� Büyük Taarruz Saha Araştırmacısı- Serdar Aydın
� Yazar- Ercan Dolapçı

Petrol İş Sendikası Başkanı Süleyman Akyüz Aydınlık'tan seslendi:

TZOB Genel Başkanı Şemsi Bayraktar uyardı:

YAZI 

DİZİSİ

YARIN

BAŞLIYOR

Karadeniz'de
bulunan 
320 milyar 
metreküp 
doğalgaz 
rezervini 
yerli 
olanaklarla
çıkarmazsak, Petrol Kanunu nedeniyle
sadece 8 milyar dolar kazanacağız. 
Akyüz, 'Yasa değişmeli, TPAO güçlendirilerek
eski yapısına kavuşmalı’ dedi

Süt üreticisi zordaSüt üreticisi zorda

Karadeniz'de keşfedilen Sakarya gaz 
sahasının küçümsenmemesi gerektiğini
vurgulayan Dr. Birol, 'Türkiye'de gazın 
çok büyük bir kısmı Rusya, İran, Cezayir, 
Nijerya'dan geliyor. Burada yaptığımız
kontratlarda iyileştirmeye gidebiliriz' dedi

İKİSİ jandarma 7 kişinin hayatını kaybettiği sel felaketinde kaybolan 9 kişi için 
4 bölgede arama çalışması başlatıldı. Dereli ilçesinde de iş makinalarıyla selin ge-
tirdiği kaya ve toprağı kaldırma çalışması yapılıyor. Esnaf da dükkanlarındaki mal-
zemeleri iş yerlerini temizleyerek yaralarını sarmaya çalışıyor. 3'te

9 KİŞİ ARANIYOR9 KİŞİ ARANIYOR9 KİŞİ ARANIYOR9 KİŞİ ARANIYOR9 KİŞİ ARANIYOR

GİRESUN

Sözleşmelerde
elimizi güçlendirir

Domateste
güvence şart!
Domateste
güvence şart!

TÜRKİYE Ziraat Odaları Birliği (TZOB) Genel Başkanı Şemsi Bayraktar, yem fiyatları
başta olmak üzere girdi maliyetlerindeki artışlara dikkat çekti. Özellikle dövizdeki yük-
selişe rağmen Ulusal Süt Konseyi'nin uzun zamandır süt fiyatlarında bir artış yapmadığını
belirten Bayraktar, üreticide en düşük fiyatın 2 lira 80 kuruş olmasını istedi. 7'de
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6 UFUK SÖYLEMEZ

Bırakın�bu�
saçmalıkları!

S
a
y
fa

5 YILDIRIM KOÇ

12�Eylül�Darbesi�
önceden�biliniyordu

Petrol Mühen-
disleri Odas� Enerji

Politikalar� Ba�kan� Nec-
det Pamir, “TPAO’da uzman-
lar�n yüzde 90’� emekli edildi.
�imdi TPAO’nun milli bir ku-

rulu� olarak güçlendiril-
mesi gerekiyor” 

dedi. 

Pamir:
Hatadan dönelim
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16 CEM ZEREN

Dört�dörtlük�
kupalar

SAYFA 9’da

Prof. Dr. Sen-
cer �mer de, “Devleti-
mizin haklar� minimize
edildi. Mevcut yasa he-

men ele al�nmal� ve Türkiye
Cumhuriyeti Devleti’nin
ç�karlar�na uygun hale

getirilmelidir” diye
konu�tu. 

İmer: Ülke 
çıkarını esas alalım

SAYFA 9’da�� DENİZ BİLİCİ'NİN HABERİ 9'DA

DO�U Akdeniz'de Yu-
nanistan'�n k��k�rt�c�
aç�klamalar�na kar��l�k
Türkiye, Oruç Reis ge-
misinin Meis aç�klar�ndaki son-
daj çal��malar�n� 27 A�ustos'a
kadar uzatt���n� duyurdu. Böl-
gede gerginlik artarken, Al-
manya D��i�leri Bakan� Heiko
Maas, önce Yunanistan sonra
Türkiye'yi ziyaret edecek. 8'de

Ankara
ve Atina
ziyareti

BU KANUNU
DEĞİŞTİRİN

Risk
grubundaki 

öğretmenlere
kolaylık

TÜRKİYE çapında 1 milyonu aşkın öğretmen dün 
6 ayın ardından okullarda bir araya geldi. 2020-2021
eğitim öğretim yılının ilk mesleki çalışma programı ya-
pıldı. Milli Eğitim Bakanı Ziya Selçuk, 60 yaş üstü ve kronik has-
talıkları olan öğretmenlerle ilgili planlama yaptıklarını söyledi. 4'te

İşgal edilen
Irak'taki devlet

payı daha
yüksek



SELDAĞ ÖZALP 

MUSTAFA Kemal Atatürk, 1913 yı-
lında Sofya Askeri Ataşeliğine
atandığı dönemde, klasik müzik

konserlerine ve operalara giderek bu müzik
türlerini tanıma fırsatı bulmuştur. Sofya’da
‘Carmen Operası’nı seyrettikten sonra “Çok
sesli müzik çağın gereğidir… Bulgarlar bunu
başarmış… Bizim ülkemizde de operaya ka-
vuşacağımız günleri görebilecek miyiz acaba?”
diyen Atatürk; Cumhuriyetin ilanından son-
ra, müziğin uygarlaşma yolundaki değişimi ile
ilgili görüşünü, 1 Kasım 1934 tarihinde
TBMM açış konuşmasında, “Bir ulusun yeni
değişikliğinde ölçü, musikide değişikliği ala-
bilmesi, kavrayabilmesidir” sözleriyle vur-
gular. Atatürk, çok sesli müzik çalışmaları ya-
nında, özellikle ‘Opera Sanatı’na önem ve-
rilmesini istemiştir.

Ulusal operamızın başlangıç eseri olarak,
Münir Hayri Egeli’nin librettosunu
yazdığı, Ahmet Adnan Say-
gun’un bestelediği “Özsoy
Operası”, Türk müzik
tarihindeki saygın
yerini almıştır. Bu
eser Türkiye
Cumhuriye-
ti’nin her ko-
nuda olduğu
gibi müzik
konusunda
da çağdaş-
laşma yo-
lunda emin
adımlarla
ilerlediğini
göstermek-
tedir. Ata-
türk’ün ilk
ulusal Türk
operasının hazır-
lanmasındaki fikir-
leri, yardımları, sa-
natçıları teşviki ve ope-
ranın librettosunun teması-
nı bizzat kendisinin hazırlaması,
bu konuya verdiği önemi göstermektedir.
Kısa sürede tamamlanan eser, İran ve Türk-
lerin aynı soydan gelen kardeş halklar oldu-
ğu temasını işler.

ATATÜRK’ÜN HUZURUNDA

Semiha Berksoy,1934 yılında Atatürk’ün
daveti üzerine, konservatuardan şan hocası Ni-
met Vahit ve Nurullah Taşkıran ile birlikte ilk
Türk operası olan ‘Özsoy’u oynamak üzere
Ankara’ya gider.

“1934 yılında Atatürk’ün emriyle ilk Türk
operası Özsoy’un başrolü Ayşim’i oynadım.
Operalarımızın önüne Atatürk’ün heykeli
dikilmelidir. Harf, kıyafet ve şapka devrimlerini
yapan Atatürk, sanat devrimi de yapmak is-
tiyordu. Şöyle düşünüyordu: ‘Operada reform
yapmakla bütün sanatlarda reform yapmış olu-
rum.’ İşte ben, ömrüm boyunca Atatürk’ün
yüksek sanat görüşünün temsilcisi olmaya gay-
ret ettim. 1934 yılında ilk Türk operası olan
Özsoy’u prova ettiğimiz bir gün Atatürk’ün ge-
lip provayı izleyeceği haberini verdiler. Gazi

geldi ve locasından provayı seyretti. Hepimiz
heyecanlıydık. Oyun bitince ‘bravo’ diye ba-
ğırdı. Gece ise bizi Çankaya Köşküne davet
etti. Ben 24 yaşında heyecandan korkuyor ve
tir tir titriyordum. Çankaya Köşkü’ne gittiği-
mizde Gazi bizi İnönü’yle birlikte karşıladı. Sa-
rışın, heybetli, çok yakışıklı bir insandı Atatürk.
Bana hangi okulda okuduğumu sorup, şar-
kılarımı okumamı istedi. Ben de Madam But-
terfly Operası’ndan bir arya okumak istediğimi
belirttim. Hemen emir verdi, piyanoyu ve ses
alma cihazını açtırdı. Sesimi plağa çektiler. Pi-
yanonun yanında, benim başımda beni dinledi.
Tebrik etti.” 

İlk Türk operası ‘Özsoy’ 19 Haziran 1934
günü Halkevi Sahnesi’nde Atatürk ve İran
Şahı Rıza Pehlevi’nin huzurunda sahnelenir.

BERKSOY’UN EĞİTİMİ 

Semiha Berksoy, 24 Mayıs 1910’da İstan-
bul Çengelköy’de dünyaya gelir. Babası Mer-

kez Bankası memurlarından şair Ziya
Cenap Bey, annesi ressam Fatma

Saime Hanım’dır. Semiha
daha dört yaşındayken

melodiler söylemeye
başlar, ilkokul yılla-

rında hikâyeler ya-
zar, yazdıklarını
resimler. Genç-
lik çağlarında
oturdukları
Kadıköy’de o
zamanki tiyat-
roları, operet-
leri ilgiyle izler
ve evde ken-
dine parlak
yaldızlı elbise-

ler dikip, dans
ederek sahnede

izlediklerini taklit
ederdi.
1928 yılında İstan-

bul Konservatuarı sı-
navlarına girerek, sanat

eğitimine başlar. Yıllar sonra o
günlerdeki duygularını şöyle anlatır:

“Nimet Vahit Hanım’ın şan sınıfında benim
ruhumu sürükleyen, bende alev haline gelen
o sanat aşkıyla derslere başladım.” Berksoy,
konservatuara devam ederken aynı zamanda
Güzel Sanatlar Akademisi Namık İsmail
Atölyesi’nde resim eğitimi alır. 

Semiha Berksoy, 1930 yılında İstanbul
Belediyesi Şehir Tiyatrosu’nun açtığı sınavı ka-
zanır. İlk kez tiyatro sahnesine Tolstoy’un Ya-
şayan Kadavra oyununda, çiçek satan kız ro-
lüyle sahneye çıkar. 1931 yılında Muhsin Er-
tuğrul’un çektiği “İstanbul Sokaklarında”
isimli ilk sesli Türk filminde başrolde yer alır.
1932’de Nazım Hikmet’in yazdığı, Muhsin Er-
tuğrul’un sahneye koyduğu “Kafatası” adlı pi-
yeste “Kara gözlü Sinyorina” tangosunu söy-
leyerek rol alır. Nazım Hikmet’le tanışması da
bu piyes sayesinde olur. Aynı yıl şiirlerini yine
Nazım’ın yazdığı “Yalova Türküsü” müzika-
linde Muammer Karaca ile başrolde oynar. Fa-
kat bir süre sonra Şehir Tiyatrosu kadrosun-
da yer olmadığı söylenerek işten çıkarılır. Bir
süre işsiz kalır. Derken, Süreyya Paşa Ope-

reti’nden teklif alır ve Emir, Çardaş, Maskot,
Leblebici Horhor gibi operetlerde sahneye çı-
karak büyük ün kazanır.

SANAT AŞKI 

Semiha Berksoy hemen hemen bütün ko-
nuşmalarında, içinde aşk olmayan, hissede-
mediği ve tutkuyla bağlanmadığı hiçbir şey-
de yer almadığını söyler. Onu etkileyen kişi-
lerin başında ise Nazım Hikmet gelir. İki bü-
yük sanatçının uzun yıllar dostlukları sürer,
bağlarını hiç koparmazlar, her fırsatta mek-
tupla haberleşirler. Aşkları, arkadaşlıkları ve
pek çok şeyi barındıran bu mektuplar, yıllar
sonra “Nazım Hikmet ve Tosca’sı Semiha
Berksoy” adıyla kitaplaştırılır.

Nazım Hikmet, Semiha Berksoy için, Sel-
ma Muhtar takma adıyla “Bu Bir Rüyadır”
adlı opereti yazar. 1934-35 sezonunda Semi-
ha bu oyunu başrolde oynar. Berksoy aynı za-
manda “Mezardan Gelen Mektup” (1935)
adlı hikâyenin yazarıdır. Türk Edebiyatı’ndaki
ilk gerçek üstü yazılardan biri olarak dikkat
çeken eserini, çok sevdiği dostu Fikret Mu-
alla’nın çizdiği desenlerle tamamlar. Fikret
Mualla,1939’da Türkiye’den ayrıldıktan son-
ra Semiha Berksoy ile mektuplaşmaları yıllarca
sürer. Berksoy, resimde hiçbir akıma bağlı ol-
madığını şöyle anlatır arkadaşına:

“Ne hissediyorsam onun resmini yapıyo-
rum. Kiminde çocuk gibiyim, kiminde melek,
kiminde şeytan… Melekliğim karşılık bekle-
meden sevmemden geliyor. Sevince melek-
leşiyorum, sevince çocuk saflığına kavuşuyo-
rum… Şeytanlığım ise, sevdiğimi bırakıp gi-
debilmem.Sanatım için çekip giderim, gide-
bilirim… Bana şeytanlığı yaptıran sanat aşkı.”

Bu mektuplar daha sonra “İki Aykırının
Mektupları” adıyla kitaplaştırılır.

Semiha Hanım, 1936 yılında sanata ve ka-
riyerine iyice odaklanır. Berlin Devlet Yük-
sek Müzik Akademisi Opera Bölümü’nden
1939 yılında birincilikle mezun olur. Sanatçı,
bu dönemde Avrupa’da opera sahnelerine çı-
kan ilk Türk sopranosu unvanını alır. İkinci
Dünya Savaşı çıkınca Türkiye’ye döner ve İs-
tanbul Konservatuarı’na ses uzmanı olarak
atanır. Bu görevinin yanı sıra İstanbul ve An-
kara’da konserler verir.

NAZIM HİKMET VE BERKSOY 

Semiha Berksoy, Puccini tarafından bes-
telenen üç perdelik bir opera olan Tosca’yı oy-
namak istiyordu. O sıralarda cezaevinde olan
Nazım Hikmet’e bu isteğini iletir. Nazım, Tos-
ca’yı 1940’ta Çankırı Cezaevi’nde hemen çe-
virmeye başlar ve aynı yıl içersinde eserin çe-
virisini bitirir. 1941 yılında Tosca sahnelenir,
Semiha dramatik soprano sesi ve ’Scarpia’ ro-
lüyle başrolde sahneye çıkar. Sanatçı daha son-
ra, 1942 yılında Ercüment Siyavuşgil ile ha-
yatını birleştirir ve kızı Zeliha Berksoy dün-
yaya gelir. 

Yurt dışında da pek çok konser veren sa-
natçı, 1950’de açılan Devlet Operasına solist
olarak atanır. 1951 opera sezonunda temsil
edilen Tiefland Çukurova Operası’nda baş-
rol ‘Marta’yı oynayan Semiha Berksoy, ses uz-
manı A. Lombardie başta olmak üzere, uz-
manlar tarafından devlet operası kadrosun-
da “Birinci Sınıf Dramatik Soprano” olarak

belirlenir.
1963 opera sezonunda Verdi’nin II. Tro-

vatore Operası’nda “Azucena” rolüyle 30. sa-
nat yılı jübilesini yapar. Berksoy, Devlet Ti-
yatrosu’nda çeşitli oyunlarda rol alarak, “Deli
Dolu”,”Lüküs Hayat” operetlerinin ilk icra-
sını da gerçekleştirir. Türk kadınına seçme ve
seçilme hakkı verilişinin 50. yılında, TBMM
tarafından ilk kadın opera sanatçısı olarak
“Atatürk Opera Ödülü”ne layık görülür.

Berksoy, bütün bu çalışmalarının yanı sıra
resim yapmaktan hiçbir zaman vazgeçmez.
Resimlerinde ruhunu yansıtır, duygularını en
samimi şekilde dışa vurur. Türkiye ve yurtdı-
şında açtığı pek çok sergi ses getirir. 1997 yı-
lında İstanbul Bienalinde resim sergisinin ya-
nısıra, Kutluğ Ataman’ın yönetmenliğini yap-
tığı Semiha Berksoy yaşam öyküsünün anla-
tıldığı “Semiha Berksoy Unplugged” adlı fil-
mi gösterilir. Cumhurbaşkanı Süleyman De-
mirel tarafından 1998 yılında “Devlet Sanat-
çısı” unvanı verilir. 1999 yılında New York City

Lincoln Center’da, Umberto Eco’nun eseri
“The Days Before” adlı oyunda, Isolde’nin
“Aşk Ölümü” aryasını söylediğinde 89 ya-
şındadır.

Opera, tiyatro, müzik, resim ve edebiyat-
la var olan sanatçı Semiha Berksoy… Haya-
tının sonuna kadar sanat yapan, üreten sanatçı,
hiçbir zaman üretmekten vazgeçmez. “İlkle-
rin kadını” 15 Ağustos 2004’te hayatını kay-
beder.

NOT: Gündeme getirdiğimiz ‘Özsoy Operası’
ise, ilk sahnelenişinden (1934) sonra unutulup,
ancak Atatürk’ün 100. doğum yılında (1981),
Ankara Devlet Opera ve Balesi tarafından ser-
gilenmiştir. 1981’den bu yana kurumun reper-
tuarında yer almamış olan Cumhuriyetimizin
ilk operası “Özsoy”, umuyoruz ki, bu vesile ile
tekrar sahnelenir. Örneğin, 1981 yılında Fran-
sa’da başlatılan ve uluslararası bir müzik festi-
vali olan, 21 Haziran Dünya Müzik Günü’nü
kendimize özgü bir eser Özsoy’la kutlamak, bü-
yük anlam katacaktır. 
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AYDIN KARATAŞ / E. Öğretmen

TOPLUMSAL düzeni piramit olan sos-
yolojik yapıyı silindire dönüştürmek olanaklı
mıdır?

Yüzde sekseni “Canlandırılacak Köy”ler-
de yaşayan 1930’ların yoksul Türkiye’sinin
sosyolojik yapısını piramide benzeten Sa-
bahattin Eyüboğlu’na göre bu olanaklıydı. Ta-
banı oluşturan köylüyü okulla buluşturmak,
piramidi silindire dönüştürmenin ilk adımı
olmalıydı. Genç Cumhuriyetin eğitimci kad-
roları bunun için yoğun uğraşıda bulundu.
Beşikdüzü Köy Enstitüsü ve Hasanoğlan
Yüksek Köy Enstitüsünün kurucu müdürü
olan Hürrem Arman, bu uğraşıda bulunan-
ların öncülerindendir.                   

Köy Enstitüleri imecesinde büyük eme-
ği olan Hürrem Arman, anılarını “Piramidin
Tabanı” adlı kitabında topladı. İlk cildi
1969’da yayımlanan kitabın ikinci cildi
1989’da okuyucuyla buluştu. 2016 yılında
Yeni Kuşak Köy Enstitülüler Derneği, her
iki cildi birleştirip tek kitap halinde yayım-
ladı. Hürrem Arman, kitabının ilk sayfasına
şunları yazar: “Bu kitap, sosyalist Türkiye’nin
kurulmasına katkıda bulunacak tüm emek-
çi çocuklarına ve onlarla beraber olacakla-
rına inandığım sevgili torunlarım Doğa ve Bo-
ra’ya armağan ediyorum.” 

Kitabın önsözünde Arman, Köy Ensti-
tülerini “Planlı bir üretimin yapılmadığı

yerde eğitim ve bilinçlenme olamayacağını
gösteren ve ispatlayan uygulamalar” diye ta-
nımlıyor.

‘SENİN TARLAN DENİZ’

Hasan Ali Yücel ve İsmail Hakkı Ton-
guç’un en büyük destekçilerinden biri olan
Hürrem Arman, 1909’da Kırklareli’nde do-
ğar. Çocukluğunda Yunan işgalini yaşar. İlk-
okulu bitirince bir kunduracının yanında çı-
raklık yapar. 1928’de Edirne Öğretmen
Okulu’nu bitirir. İlk görev yeri olan Aydın–
Çine’de Millet Mektebi’ni açar. 1930’da
Ankara’ya gelir, dört yıl Gazi Eğitim Ensti-
tüsünde okur. Burada okul müdürü Hasan
li Yücel ve Müdür Yardımcısı İsmail Hak-
kı Tonguç gibi değerli eğitimcilerin öğrencisi
olur. 1933’te Atatürk’ün Onuncu Yıl Nut-
ku’nu dinleyenler arasında o da vardır. İs-
tanbul’da ilköğretim müfettişiyken 1938’de
Denizli Milli Eğitim Müdürlüğüne atanır.
Hasan Ali Yücel Milli Eğitim Bakanı olun-
ca Ankara’ya çağrılanlar arasındadır Hürrem
Arman. 

O güne kadar balıkçılıkla hiç ilgisi olma-
yan Arman, Tonguç’un “Senin tarlan Ka-
radeniz olacak, büyük çaplı balıkçılığa giri-
şeceksin” talimatıyla Beşikdüzü Köy Ensti-
tüsü’nü kurmak üzere Trabzon’a yollanır. 

Beşikdüzü’nde eğitmenlik kursu açan
Hürrem Arman, kıt olanaklar içinde bura-
yı kısa sürede köy enstitüsüne dönüştürür;

yeni binaların temelini atar, hızar makineleri
kurar, kiremit fırınları oluşturur, yerli balık-
çılardan balıkçılığı öğrenir, deniz motoru alır.
Hasan  li Yücel, öğretmen ve öğrencileriy-
le tüm zorlukların üstesinden gelen başarı-
lı müdür Hürrem Arman’ı arar, Hasanoğlan
Yüksek Köy Enstitüsü’nü kurmak üzere An-
kara’ya çağırır. Arman, Yüksek Köy Ensti-
tüsüne seçilen öğrencilerle birlikte 1943
Ekim’inin ilk haftasında çalışmalara başlar.
Başarılı uygulamalara imza atan Arman, 1946
sonlarına doğru İsmail Hakkı Tonguç’la
birlikte enstitülerden uzaklaştırılır. Soruş-
turmalarda Yücel ve Tonguç’u hiç yalnız bı-
rakmaz, hep onların yanında olur.

Enstitü yöneticiliğinden dolayı birçok
soruşturma geçiren ve Hatay–Dörtyol’a sür-
güne gönderilen Arman, 1953’te Ankara Yıl-
dırım Beyazıt Lisesi’ne atanır. Çeşitli ortaokul
ve liselerde öğretmenlik yapan Arman,
1969'da emekliye ayrılır.

ÖRGÜTLENMEYE ÖNCÜLÜK ETTİ 

Hürrem Arman, öğretmenlerin örgüt-
lenmesine de öncülük eder. 1961 yılında ya-
yın yaşamına başlayan “İmece” dergisinin so-
rumlu müdürlüğünü üstlenir. 1965’te Türki-
ye Öğretmenler Sendikası (TÖS) kurucula-
rı arasındadır. TÖS’ün düzenlediği Devrim-
ci Eğitim Şûrası, Büyük Eğitim Yürüyüşü, Bü-

yük Öğretmen Boykotu eylemlerinin hazır-
lığında görev alır. 1970’li yıllarda arkadaşla-
rıyla birlikte “17 Nisan Köy Enstitülerini
Sevenler Derneği”ni kurar. Ölünceye ka-
dar, çeşitli gazete ve dergilerde eğitim sorunları
ve Köy Enstitüleri üzerine yazılar yazar. 

Hep Cumhuriyetten ve aydınlanmadan
yana olan, ulusunun çıkarını düşünen Arman,
22 Ağustos 1989 tarihinde sonsuzluğa göçer. 

Ölümünün 31. yılında Hürrem Arman’ı
saygıyla anıyoruz. O’nun “piramidi silindire
dönüştürme” iradesine, uğraşılarına sahip çı-
kıyoruz. 

(Piramidin Tabanı, Hürrem Arman, Yeni
Kuşak Köy Enstitülüler Derneği Yayını, 2016.)  

Semiha�Berksoy�hemen�hemen�bütün�konuşmalarında,�içinde�aşk
olmayan,�hissedemediği�ve�tutkuyla�bağlanmadığı�hiçbir�şeyde�yer
almadığını�söyler.�Onu�etkileyen�kişilerin�başında�ise�Nazım�Hikmet�gelir

Be�ikdüzü Köy Enstitüsü Müdürü Hürrem Arman (Önde oturanlardan soldan üçüncü)

Piramidi silindire dönüştürmekPiramidi silindire dönüştürmekPiramidi silindire dönüştürmekPiramidi silindire dönüştürmekPiramidi silindire dönüştürmek

İlk kadın opera sanatçısı Semiha Berksoy

ÖLÜMÜNÜN 31. YILINDA KÖY ENSTİTÜSÜ MÜDÜRÜ HÜRREM ARMAN



TARİHİ milattan önce 8'inci yüzyıla ka-
dar uzanan Aigai Antik Kenti'nde bu yıl de-
vam eden arkeolojik kazılar, kazı ekibinde
bulunan ve geçirdiği rahatsızlık sonucu 71 ya-
şında vefat eden "Koca Dayı" lakaplı taş us-
tası Mehmet Akbay'a adandı. 

Manisa'nın Yunusemre ilçesi Yuntdağı
bölgesinde Aiol halkı tarafından Batı Ana-
dolu'da kurulan 12 kentten biri olan Aigai
Antik Kenti'nde kazı çalışmaları 2004 yı-
lında başladı. Kazıya gönüllü olarak katı-
lan, ören yerinde pek çok tarihi buluntunun
ortaya çıkarılmasında ve restorasyonunda
önemli rol oynayan Köseler Mahallesi sa-
kini Mehmet Akbay, yaklaşık 3 hafta önce
geçirdiği kalp rahatsızlığı sonucu hayatını
kaybetti. 

Sevecenliği ve özverili çalışmasıyla iz bı-
rakan taş ve duvar ustası "Koca Dayı'nın"
zamansız vefatı kazı ekibinde büyük üzün-
tüye yol açtı. Kültür ve Turizm Bakanlığı,
Manisa İl Kültür Turizm Müdürlüğü ve
Manisa Celal Bayar Üniversitesi (MCBÜ)

Arkeoloji Bölümü iş birliğinde  devam
eden kazı çalışmaları, kazı ekibi tarafından
"Koca Dayı"ya adandı. 

Kazı başkanı ve Manisa Celal Bayar Üni-
versitesi Fen-Edebiyat Fakültesi Arkeoloji Bö-
lümü Öğretim Üyesi Doç. Dr. Yusuf Sezgin,
"Çok neşeli, sevecen ve bilge birisiydi. Hatta
biz onun için kendi aramızda modern çağın
köy filozofu derdik. Köylerde lakaplar vardır,
çoğu zaman asıl adını bile unutursunuz.
'Koca' lakabı aslında ermişlikten ve bilgelik-
ten kaynaklanıyor" diye konuştu. 

Mehmet Akbay'ın mesai arkadaşlarından
Hüseyin Uyanık, "Koca Dayı" ile aynı köyde
yaşadıklarını, çocukluğundan beri tanıştığı ar-
kadaşının her yaştan insanla onun seviyesine
inerek iletişim kurduğunu ve neşeli bir kişi-
lik olduğunu ifade etti. 
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ADANA'nın Kozan ilçesinde önceki gün

başlayan orman yangınına dün havanın ay-

dınlanmasıyla havadan müdahale edilme-

ye tekrar başlandı.

Kuyubeyli Mahallesi'ndeki ormanlık

alanda başlayan yangın kontrol altına alın-

maya çalışılıyor. 200 hektardan fazla or-

manlık alanda zarara yol açan yangına, ha-

vanın kararması nedeniyle ara verilen ha-

vadan müdahale sabahın erken saatlerinde

tekrar başladı.

Tarım ve Orman Bakanı Bekir Pakde-

mirli, yangına 2 uçak, 19 helikopter, 35 iş

makinesi, 153 arazöz ve 750 personelle

müdahale edildiğini belirterek "750 perso-

nelle müdahale ediyoruz. Böyle bir yangın

alanında müdahale edilebilecek maksi-

mum derecede hem insan hem araç hem

de hava aracıyla müdahalemiz sürüyor.

Yangının çıkış sebebiyle ilgili hem biz hem

de Valiliğimiz, bunun 'kasıt' olma ihtimali

üzerinde duruyoruz” dedi. 

Adana'da 200 hektar 
orman kül oldu

MUĞLA'nın Ortaca ilçesindeki Deniz Kap-
lumbağaları Araştırma, Kurtarma ve Rehabi-
litasyon Merkezi'nde (DEKAMER) tedavile-
ri tamamlanan 4 yetişkin caretta caretta ile yu-
vadan yeni çıkan 25 yavru kaplumbağa denize
bırakıldı. 

Farklı nedenlerle yaralanan "Mava", "Uğur-
lu", "Efe " ile "Tonyukuk" isimleri verilen deniz
kaplumbağalarının tedavileri, DEKAMER'de
tamamlandı. Merkez görevlilerince İztuzu sa-
hilinde kabuğu temizlenen 4 caretta carettaya,
uydu takip cihazı takıldı.

DEKAMER Proje Yürütücüsü Prof. Dr. Ya-
kup Kaska'nın yaptığı bilgilendirmenin ardın-
dan düzenlenen törenle 4 yetişkin deniz kap-
lumbağası ile yuvadan çıkan 25 yavru caretta ca-
retta denize bırakıldı. Törene katılan Çevre ve
Şehircilik Bakan Yardımcısı Mehmet Emin Bir-
pınar, koruma altındaki İztuzu Plajı'nın caret-
ta carettaların en önemli yumurtlama alanı ol-
duğunu belirtti. 

DEKAMER'de yaralı kaplumbağaların te-
davilerinin yapıldığını ve bilimsel veriler elde et-
mek amacıyla bu hayvanlara çip takıldığını
söyleyen Birpınar, şöyle konuştu:

"Bizim arzumuz, bu canlıların doğal ortam-
larının devam etmesi, yaşaması. Bunların ne ka-
dar faydalı hayvanlar olduğunu hepimiz bili-
yoruz. Denizin içerisindeki otları biçip, oksije-
ni yükseltiyorlar. Denizi havalandırıyor, oksijen
veriyorlar. Biz bunları korumak, kollamak zo-
rundayız."

Tedavi edilen carettalar 
yeniden serin sularda

TARİHİ Çanakkale Savaşları'nın 105.
yılında, Alçıtepe'de bulunan bir
künyenin 23 yaşındaki İngiliz asker

Robert Chadwick'a ait olduğu belirlendi.
Çanakkale Tarihi Alan Başkanlığı'nın da
katkılarıyla yürütülen çalışmalar sonucu as-
ker Chadwick'in yakınlarına ulaşılmaya ça-
lışıyor.

İngiliz askeri Robert Chadwick'in savaş
sırasında boynunda olan künyesi Seyit
Ahmet Sılay'ın koleksiyonunda yer alıyor.
Alçıtepe'de bir vatandaş tarafından  ko-
leksiyoner Sılay'a ulaştırılan poşetin içeri-
sinden çıkan künyenin, İngiliz askerinin
boynundan düştüğü belirlenirken, Lan-
cashire Fusiliers Taburu'na bağlı askerin 31
Mayıs 1915'te yaralanma sonucu yaşamı-
nı yitiren 23 yaşındaki Robert Chadwick ol-
duğu ortaya çıktı.

‘KEŞKE HİÇ GELMESEYDİ’

Araştırmalar sonucu tarihi yarımadada
bulunan İngiliz Helles anıtındaki sütun-

larda ismi, kaydı ve askerin sa-
vaş sırasında çekilen fotoğra-
fına da ulaşıldı.

Sılay, "Bu künyeler o asker
birliğe katıldığı andan emek-
li olana kadar veya savaş bi-
tene kadar, ordudan ayrılana
kadar o numarayla anılır.
Üzerinde numarası var. İsmi
var. Araştırmaya başladık" diye konuştu.

İngiliz askerin günlük cephe savaşla-
rında vefat ettiğini söyleyen Sılay sözle-
rine şöyle devam etti: “Ailesinin adı,
doğduğu yer, o toprakları öğrendik. Son-
ra dedik ki; bu asker acaba sivil hayatın-
da ne iş yapar? Onu da bulduk. Şöyle; Sal-
ford Corporation Transport isimli bir şir-
ket. Tramvay işiyle uğraşan bir firma. De-
miryolu işi. Trenleri süren makinist ya da
o firmanın güvenlikçileri gönüllü olarak
katılmış İngiltere'den savaşa. 105 sene ön-
cesini konuşmuş olsak burada ne işin var-
dı? Benim topraklarımı işgal için gel-

miştiniz. Hatta Türk'ü tarih
sayfasından silmeye gelmişti-
niz. Ama bugün, bir asrı geçen
bir süre sonra bu asker ve bu
askerin ailesi, yakınları bizle-
rin misafiridir. Keşke hiç gel-
meseydi. Hayallerinin peşinde
koşarak uzun bir ömür sür-
seydi. Ama 23 yaşında ömrü-

nü burada tamamlamış."

‘ÖLÜM BELGESİ VAR’

Ölen İngiliz askerlerine bir ölüm bel-
gesi gönderildiğini, ölüm belgelerinin
kendi koleksiyonunda da yer aldığını
belirten Sılay, "Notlar, savaş notları ve ki-
şisel eşyalarıyla birlikte ailelerine gön-
deriliyor. Eğer ki bu askerin bir ailesi var,
biz onun yakınlarıyız, ölen kişi bizim
büyük ya da büyük büyük babamız gibi bi-
rileri çıktığında emaneti ehline vermek la-
zım. Tabii ki böyle birileri çıktığında
seve seve kendilerine takdim ederiz. Bu

tamamıyla İngiltere ile Türkiye Cumhu-
riyeti Devleti'nin karşılıklı alabileceği
bir karar. Görüşerek bu kararı almaları
gerekiyor. 

Çanakkale Savaşları Gelibolu Tarihi
Alan Başkanı İsmail Kaşdemir de, savaş-
tan 105 yıl gibi bir süre geçmiş olmasına
rağmen Çanakkale tarihi alanının dünya-
nın en iyi korunmuş savaş alanı olmaya de-
vam ettiğini söyledi.

Halen savaştan hatıraların görülebildi-
ğini kaydeden Kaşdemir, "Bunlardan bir ta-
nesi tarihi alanda bulunan künye. Çanak-
kale Tarihi Alan Başkanlığı olarak bu in-
san hikayesinin peşinde olmaya devam ede-
ceğiz" dedi.

GİRESUN'da Dereli, Doğankent ve
Yağlıdere ilçeleri başta olmak üzere bir-
çok bölgenin etkilendiği selde kayıp olan
jandarma personeli ile vatandaşların bu-
lunması için helikopter destekli arama ça-
lışması devam ediyor. 2’si jandarma 8 ki-
şinin hayatını kaybettiği sel felaketinde ha-
len 8 kişi kayıp. 

Giresun'da Dereli, Doğankent ve Yağ-
lıdere ilçeleri başta olmak üzere birçok böl-
ge selden etkilendi. Sele araçlarında yaka-
lanan ve kayıp olan sivil vatandaşların bu-
lunması için AFAD koordinasyonunda 4
bölgede arama çalışması başlatıldı. Tirebolu-
Doğankent yolunun 12. kilometresinde
sele kapılan jandarma aracındaki personelin
bulunması için iş makineleri çay üzerinde
molozları kaldırıyor, helikopter havadan

dere yatağını taramayı sürdürüyor.

HAFRİYAT KALDIRILIYOR

Dereli ilçesinde hafriyat kaldırma ça-
lışması yapılıyor. İlçe merkezine dere
taşkını ile sürüklenen taş, kum, toprak ve
kaya parçaları iş makinalarıyla kaldırılır-
ken, Giresun İl Özel İdaresi, DSİ, Gire-
sun Belediyesi ve diğer ekipler çalışma-
larını sürdürüyor. Ekipler caddeler, kamu
binaları ve iş yerlerindeki çamur ve kum-
ları temizliyor. Toprak altında kalan araç-
lar vinç yardımıyla bulundukları yerden
kaldırılırken, DSİ ekipleri de ilçe merke-
zinde yıkılan köprü üzerinde çalışmalarına
devam ediyor. İlçede esnaf da dükkanla-
rındaki malzemeleri dışarıya atarak iş yer-
lerinin temizliğini yapıyor. 

Kayıp 8 kişi aranıyor

Çanakkale�Savaşları’nda�ölen�23�yaşındaki�İngiliz�asker�Robert�Chadwick’e�ait�künye
Alçıtepe’de�bulundu.�Koleksiyoner�Sılay,�künyeyi�vermek�için�ailesine�ulaşmak�istiyor

Olayda hayat�n� kaybeden, Tirebolu
Jandarma Komutanl��� Asayi� Tim
Komutan Yard�mc�s�, Uzman Jan-
darma 7 Kademeli Çavu� Erdem Ç�t�r
için dün tören düzenlendi. �ehidin
Türk bayra��na sar�l� naa��, hastane
morgundan al�narak cenaze nakil
arac� ile Giresun Bölge Jandarma Ko-
mutanl���na getirildi. Buradaki törene
�ehidin babas� Nam�k, e�i Hamide, ço-
cuklar� Semanur, �eyda Ülkü, Alperen
Miraç Ç�t�r ve di�er yak�nlar�n�n yan�
s�ra �çi�leri Bakan Yard�mc�s� �smail
Çatakl�, AK Parti Genel Ba�kan Yar-
d�mc�s� Nurettin Canikli, Giresun Va-
lisi Enver Ünlü, Ordu Valisi Tuncay
Sonel, Jandarma Bölge Komutan�
Tu�general Erhan Demir ile di�er ilgi-
liler ve askeri personel kat�ld�.

44 ya��ndaki �ehidin naa��,  heli-
kopterle topra�a verilece�i Ordu'nun
Çama� ilçesine u�urland�. Bir gün ön-
ceki çal��malarda naa��na ula��lan
�ehit Uzman Çavu� Onur K�ran, Ça-
nakkale'nin Eceabat ilçesinde topra�a
verildi.

ŞEHİT�JANDARMA�İÇİN�TÖREN

Aigai’da kazılar 
Koca Dayı anısına

ADANA'da 2 çocuk annesi ev
hanımı Yeliz Tok, "Genç Giri-
şimci Kadınlar Tarımda Güç-
leniyor Projesi" kapsamında,
eşine ait çöp dökülen araziyi 1
yıl içinde lavanta bahçesine çe-
virmeyi başardı.

Eşi Samet Tok'un 2016 yılın-
da işini kaybetmesiyle arayış içi-
ne giren Yeliz Tok, kız kardeşinin
teşvikiyle Tarım ve Orman Ba-
kanlığınca hayata geçirilen "Genç
Girişimci Kadınlar Tarımda Güç-
leniyor Projesi"ne başvurdu.

Küçük ve Orta Ölçekli İş-
letmeleri Geliştirme ve Des-
tekleme İdaresi Başkanlığınca
(KOSGEB) verilen girişimcilik
kursunu başarıyla bitiren Tok,
hazırladığı lavanta bahçesi pro-
jesiyle Türkiye çapında düzen-
lenen yarışmada birincilik ödü-
lünü kazandı.

Tok, aynı yıl hayata geçirdiği
proje kapsamında Seyhan ilçesi
Kuyumcular Mahallesi'ndeki 5
dönümlük çöp atılan arazide

çalışmaya başlayarak 1 sene için-
de burayı lavanta bahçesine çe-
virdi. Öncelikle çöp atılan 5 dö-
nümlük araziyi temizlediğini ve
ardından toprağı hazır hale ge-
tirerek lavanta ekimi yaptığını
dile getiren Tok, "Atıl durumdaki
araziyi değerlendirdik ve bölge-
ye yeni bir turizm alanı kazan-
dırmış olduk. İlk başta hem bi-
zim hem köydekiler için bu bit-
ki yabancıydı ve önce bitkiyi ta-
nıtmamız ve tanımamız gereki-
yordu. 'Olmadı, bahçesine ev
yapar otururuz' dedik. Nereye sa-
tacağımızı bile bilmiyorduk" dedi. 

Çiçekleri görmeye gelen çok
insan olunca işi turizme dönüş-
türmeye karar verdiklerini kay-
deden Tok, şöyle devam etti:

"Önce çiçek kurutma, sonra
yağ çıkartma, sonra turizme geç-
tik. İnsanları burada küçük bir
kahvaltı salonuyla ağırlamaya
başladık. Çok da iyi talep aldık.
Bölgeye çok güzel bir turizm
alanı katmış olduk."   

Şimdi 
lavanta
bahçesi

ÇÖP�ATILIYORDU�

Mehmet Akbay (soldan ikinci) 
kaz� ekibi ile birlikte
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TÜRKİYE çapında 1 milyonu
aşkın öğretmen dün 6 ayın ar-
dından okullarda bir araya

geldi. Öğretmenlerin, kalabalık sa-
lonlarda toplanması endişe yarattı.
Mesleki Çalışma Programı’nın açı-
lış konuşmasını Milli Eğitim Baka-
nı Ziya Selçuk yaptı. Ziya Selçuk, 60
yaş üstü ve kronik hastalıkları olan
öğretmenlerle ilgili planlama yap-
tıklarını söyledi. Öğretmenler 18 Ey-
lül’e kadar okullarda olacaklar.  

Selçuk, mesleki gelişim progra-
mının başlaması dolayısıyla öğret-
menlere ve okul yöneticilerine Eği-
tim Bilişim Ağı (EBA) üzerinden hi-
tap etti.  Salgın günlerinde öğret-
menlerin gösterdiği fedakarlıklarla,
eğitim camiasının ne denli özverili
ve saygıdeğer olduğunu gösterdik-
lerini vurgulayan Selçuk, sözlerini
şöyle sürdürdü: "Gece gündüz de-
meden öğrencilerinizle, velileriniz-
le iletişimde kaldınız. Kiminiz evin-
de kendi imkanlarıyla bir sınıf oluş-
turdu, kiminiz ise öğrencisine ihti-
yacı olan ders araçlarını kendi elle-
riyle ulaştırdı. An geldi kendi ço-
cuklarınızın önüne öğrencilerini-
zin ihtiyaçlarını koydunuz. Salgın
günleri bize, içimizde ve işimizde ne
denli büyük bir gücün saklı oldu-
ğunu gösterdi."

‘ÖĞRENCİ VE VELİLERİ 
YÖNLENDİRİN’

Öğretmenlerin ve çocukların
okullara dönebilmesi için birçok
kurum ve kuruluşla ortak çalışma-
lar yürüttüklerine işaret eden Selçuk,
şu bilgileri paylaştı:

"Türk Standartları Enstitüsü
(TSE) ile imzaladığımız Eğitim Ku-
rumlarında Hijyen Şartlarının Ge-
liştirilmesi ve Enfeksiyonu Önleme
İş Birliği Protokolü kapsamında

hazırladığımız kılavuz bu çalışma-
lardan biri. Bu kılavuzu tamamlar ni-
telikte öğrenci, veli, yönetici ve öğ-
retmen rehberleri de hazırladık.
Bu rehberlerin hepsini dikkatle
okuyarak öğrencilerinizi ve velile-
rinizi yönlendirmenizi özellikle rica
ediyorum. Sürecin sağlıklı yöneti-
lebilmesi için öncelikle sizlerin far-
kındalığının yüksek olması gereki-
yor. 

HES KODU İLE TAKİP

“Sizlerin sağlığı ise bizim için ön-
celikli öneme sahip. Bu nedenle öğ-
retmenlerimizin mevcut sağlık du-
rumları konusunda detaylı bir rapor
hazırladık. Kronik hastalığı bulunan
ya da 60 yaşın üzerinde olan öğret-
menlerimizin hepsiyle ilgili bilgiye
sahibiz. Bu öğretmenlerimizin en az
riskle mesleki faaliyetlerini yürüte-
bilmeleri için imkanlarımızı seferber
ederek tüm kolaylığı sağlayaca-
ğız. Buna ek olarak, sizlerin daha
sağlıklı ve güvenli ortamlarda eğitim
verebilmeniz için öğretmenleri-
mizden öğrencilerimize, servis per-
sonelinden temizlik personeline
okulla ilgili herkesin HES kodları
marifetiyle takibi sağlanacak, her-
hangi bir risk durumunda Sağlık Ba-
kanlığımızla birlikte çalıştığımız ya-
zılım aracılığıyla okullarımıza bil-
dirim yapılacaktır. Elbette sadece hij-
yen standartlarını sağlayarak okul-
larımızı açmıyoruz. Öğretmenleri-
mizin ve öğrencilerimizin faydala-
nabileceği EBA Destek Noktaları
oluşturuyoruz. Bu sayede teknik
donanıma ihtiyacı olan öğretmen ve
öğrencilerimizin ihtiyaçlarını karşı-
lamayı hedefliyoruz. Uzaktan eğitim
imkanından yararlanamayan öğ-
renci ve öğretmen sayımızı en aza in-
dirmek gayreti içerisindeyiz."

AİLELERLE İLETİŞİM

Selçuk, 31 Ağustos-18 Eylül ta-
rihleri arasında öğretmenlerden, okul-
larda bulunacakları süre zarfında
özellikle geçen dönem uzaktan eğitim
sürecinde hiç temas edemedikleri,
canlı derslere katılamayan öğrencilerle
ve aileleri ile iletişim kurmaya çalış-
malarını istedi.  Bu öğrencilerin aka-
demik, sosyal ve duygusal eksiklikle-
rini tespit ederek onlar için gerekli en
iyi çözümleri öğretmenlerin sunaca-
ğından emin olduğunu belirten Selçuk,
"Yapacağınız bu çalışmalar, okullar
açıldığında sizlerin iş yükünü de ha-
fifletecektir. Uzaktan eğitim nedeniyle
öğrencilerimizin akademik ve sosyal
gelişimlerinde tamamlayamadığımız
ne varsa 21 Eylül'e kadar bunlar için
gerekli plan ve programları hazırla-
yarak okullarımızın kapılarını birlik-
te açacağız” dedi. 

MİLLİ EĞİTİM BAKANI SELÇUK ÖĞRETMENLERE SESLENDİ
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BAZI okullara girişte öğretmenlerin ateşleri ölçüldü.
Kırklareli'nde de İstiklal Ortaokulu öğretmenleri ateşleri
ölçülerek binaya alındı. Öğretmenlerden Hüseyin Keçi-
ci, öğrencileriyle buluşabilmenin hayalini kurduklarını be-
lirterek herkesin duyarlı olması gerektiğini söyledi. 

İzmir’de de Türkçe öğretmeni Ayşe Zehra San,
mesleğe yeni başlamış gibi heyecanlı olduğunu ifade ede-
rek, öğrencileriyle buluşmayı da aynı duygularla bekle-
diğini söyledi. San, "Aylardır okula gelemiyoruz o yüzden
çok heyecanlıyım. Okulda olmak çok farklı bir duygu. Ço-
cuklarla bir arada olmak onlarla iletişim kurmak için sa-
bırsızlanıyorum" dedi.  

MİLLİ Eğitim Bakanlığı
uzaktan eğitim sürecine ilişkin
veli, öğrenci, öğretmenlerin
görüşlerini almak üzere "Uzak-
tan Eğitime Bir Fikrim Var"
isimli paylaşım sitesini yayına
hazırladı. 

Bakan Ziya Selçuk, bir otel-
de düzenlenen "Uzaktan Eği-
time Bir Fikrim Var" konulu
değerlendirme toplantısına
katıldı. Bakan Selçuk, "Sade-
ce uzman ya da akademisyen
görüşü almak değil; bunu ve-
lilerin, öğrencilerin, öğret-

menlerin görüşleriyle destek-
lemek niyetindeyiz. Bundan
faydalanabilmek için de 'Uzak-
tan Eğitime Bir Fikrim Var'
isimli uygulamayı hayata ge-
çirdik. Bir mikro site açtık.
Her yurttaşımızın uzaktan eği-
time ilişkin varsa bir fikri bunu
değerlendirmek istiyoruz" dedi. 

Bakanlıkça hizmete sunu-
lan "Uzaktan Eğitime Bir Fik-
rim Var" paylaşım sitesine,
"uzaktanegitimebirfikrim-
var.meb.gov.tr" adresinden eri-
şilebilecek. 

UZAKTAN EĞİTİM İÇİN
ÖNERİLER PAYLAŞILACAK

RİSK GRUBUNDAKİLERE
KOLAYLIK SAĞLANACAK

İlk gün
heyecanı

MİLLİ Eğitim Bakan Yardımcısı
Mahmut Özer,  Liselere Geçiş Sistemi
(LGS) kapsamında yerleştirme sürecinin
merkezi yapılan kısmının başarılı şekilde
tamamlandığını belirterek, "Yerleştir-
meye esas ikinci nakil sonunda öğrenci-
lerin yüzde 98'i tercih ettikleri okullara yer-
leştiler" dedi. 

Özer, 2020 LGS kapsamındaki mer-
kezi yerleştirme sürecinin 2. nakil so-
nuçlarının açıklanması ile birlikte ta-
mamlanmasına ilişkin AA muhabirine de-
ğerlendirmelerde bulundu. 

Bu sene LGS kapsamında liselere yer-
leştirmelerde hem öğrenci sayısı artışının
hem de Kovid-19 salgın sürecinin iki
önemli dezavantaj olduğuna işaret etti.
Özer, "Özellikle 8. sınıf öğrenci sayısında
yaklaşık 500 binlik öğrenci artışının siste-
me yüklediği aşırı yük, yerel olarak tüm il-
lerdeki kayıt bölgelerinde her lise türün-
de yeterli kontenjan oluşturmamızla ra-
hatlıkla çözüldü. 2019 yılında da olduğu gibi
yerleştirme sürecinin merkezi yapılan kıs-
mı başarılı bir şekilde tamamlandı ve yer-
leştirmeye esas ikinci nakil sonunda öğ-
rencilerin yüzde 98'i tercih ettikleri okul-
lara yerleştiler" diye konuştu.

Bakan Yardımcısı Mahmut Özer, ikin-

ci yerleştirmeye esas nakil sonunda da hiç-
bir yere yerleşemeyen öğrenciler için il ve
ilçe öğrenci yerleştirme ve nakil komis-
yonlarınca  başvuruların 26 Ağustos'a ka-
dar alınacağını ve 28 Ağustos'ta yerleş-
tirme sürecinin tamamlanacağını söyle-
di.

MESLEKİ EĞİTİME YÖNELİM

Öğrencilerin, mesleki eğitime yöne-
limlerinin giderek arttığının altını çizen
Özer, şunları kaydetti:

"Son iki yılda mesleki eğitimde yapı-
lan iyileştirmeler artık öğrencilerimizin de
dikkatini çekti. 2020 yılında hem mesle-
ki eğitim öğrenci sayısında hem de mes-

leki eğitimde başarı dilimlerinde ciddi iyi-
leşme oldu. 2020 yılında yerleştirmeye esas
ikinci nakil sonunda mesleki ve teknik
Anadolu liselerine yerleşen öğrenci sayısı
446 bin 632'ye yükseldi. 

Böylece 2020 yılında mesleki ve teknik
Anadolu liselerine yerleşen öğrenci sa-
yısında 2019 yılına göre yüzde 50'lik bir ar-
tış sağlanmış oldu. 2018 yılına göre ise
mesleki eğitimde öğrenci sayısı artışı
yüzde 63. Sadece öğrenci sayısında cid-
di artış olmadı, aynı zamanda sınavla öğ-
renci alan mesleki ve teknik Anadolu li-
selerinin taban ve tavan puanlarında da
önemli artışlar gerçekleşti. Sonuç olarak
attığımız adımlar meyvelerini verdi." 
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HALI saha işletmecileri de vatandaşlar da
yeni tip koronavirüs (Kovid-19) tedbirleri kap-
samında HES kodu zorunluluğu getirilmesin-
den memnun. 

Kovid-19 tedbirleri kapsamında mart ayın-
da kapatılan ve 12 Ağustos'ta tekrar açılan halı
sahalara HES kodu ile giriş dönemi başladı. Halı
sahaya maç yapmak için gelen vatandaşlar, gö-
revli personele HES kodunu bildiriyor, kodu ol-
mayanlar ise "Hayat Eve Sığar" uygulaması üze-
rinden kodunu alıyor.

Aynı uygulama ya da e-devlet üzerinden gö-
revlinin HES kodunu sorgulamasının ardından
bir olumsuzluk olmaması halinde ateşi ölçülen
vatandaşlar tesise giriyor. Tesislere maske ve sos-
yal mesafe kurallarına uygun şekilde giren va-
tandaşlar, ellerini ve sahada giydikleri ayak-
kabılarını girişte dezenfekte ediyor. 

Her maç arasında futbol topu ve tesisin ka-
palı alanları görevliler tarafından dezenfekte
ediliyor. 

Gerekli tüm tedbirleri aldıklarını söyleyen
işletmeci Mehmet Çayır, soyunma odalarını ve
duş kabinlerini kapattıklarını çay servisini dur-
durduklarını söyledi.  Çayır,  "HES koduyla
riskli grupları belirliyoruz ve tesisimizden uzak
tutuyoruz. HES kodu uygulamasıyla buraya ge-
len müşterilerimiz kendilerini daha fazla gü-
vende hissediyor" dedi. 

Halı sahaların tekrar açılmasından dolayı
mutlu olduğunu söyleyen İbrahim Yokuş, dü-
zenli olarak arkadaşlarıyla maç yaptıklarını ifa-
de etti. Müşterilerden Mehmet Çıldır ise HES
kodu uygulamasının hem sağlık açısından hem
de sahadaki diğer kişilerin sağlıklı olduğunu bil-
mek açısından önemli olduğunu belirtti.

ŞANLIURFA'da yeni tip koronavirüs (Ko-
vid-19) tedbirleri kapsamında, testi pozitif çı-
kan ve evde izole olan hastalar, telefonla ara-
nıyor ve ihtiyaçlarına çare üretiliyor.

Şanlıurfa İl Sağlık Müdürü Doç. Dr. Emre
Erkuş, Kovid-19 Çağrı Merkezi kurduklarını
söyledi. Erkuş, merkezde görevlendirilen 100
personelin, testi pozitif çıkan ve evde izole olan
hastaları telefonla aradığını belirtti.

Vakaların durum ve taleplerinin titizlikle ta-
kip edildiğini ve gereğinin yapıldığını vurgulayan
Erkuş, şöyle konuştu: "Özellikle hastalarımı-
zı birinci, dördüncü, yedinci ve on dördüncü
günlerinde arayarak sıkıntılarını, şikayetlerini
dinliyoruz. İlk durumlarından son hallerine ka-
dar geçen süredeki durumlarını değerlendiri-
yoruz. Bunların yönlendirilmesi konusunda bir
çağrı merkezi kurduk. Bu merkezimiz hasta-
larımızı aradığı zaman ihtiyaçlarını, sağlık sı-
kıntılarını personelimize anlatıyor. İlaç ihti-
yaçları varsa veyahut sıkıntısı artmışsa duru-
munu iletiyor, biz de gereğini yapıyoruz. Dok-
torlarımızla beraber 60 kişilik mobil sağlık eki-
bi de oluşturduk, bu ekiplerimiz ilçelerimiz ve
ilimizdeki pozitif vakalarda sıkıntısı olanlarla
ilgileniyor. Pozitif vakamızda eğer sıkıntı art-
mış ise onlara evlerinden çıkmadan, evde
mobil sağlık ekibiyle destek hizmeti veriyoruz.
Hastaneye gelmesi gerekiyorsa da 112 aracı-
lığıyla da hastaneye getirip, yatışını yapıyoruz.
Evde izole olan hastalarımız, sıkıntısı artınca
yeniden hastanelere müracaat edip geliyordu.
Bulaşma riskini azaltmak amacıyla bu sistemi
kurduk. Bu, hem hastanelerin iş yükünü azalt-
mamızı hem de vatandaşın evde sağlıklı bir şe-
kilde takibini yapmamızı sağladı." 

TÜRKİYE Esnaf ve Sanatkarları
Konfederasyonu (TESK) Genel Başkanı
Bendevi Palandöken, 7 Eylül'de uy-
gulamaya alınması planlanan "Okul
Gıdası" logosunun yeni tip korona-
virüs (Kovid-19) salgını süreci dikka-
te alınarak 2023'e ertelenmesi tale-
binde bulundu.

Palandöken, Milli Eğitim Bakanlı-
ğına bağlı resmi ve özel okullarla ku-
rumların bünyesinde faaliyet göste-
ren kantin, kafeterya, büfe, çay oca-
ğı gibi işletmelerde satışa sunulacak
hazır ambalajlı gıdaların etiketi üze-
rinde "Okul Gıdası" logosunun yer al-
ması kararının, esnafların mevzuat
hükümlerine uyum sağlaması için 7
Eylül'e ertelendiğini anımsattı.

Kovid-19 salgını süreci göz önüne
alınarak, uygulamaya geçişin yeniden
ertelenmesini talep eden Palandöken,
"Pandemi sürecinde kantinci esnafı-
mız ve firmalar henüz hazırlıklarını ta-
mamlayamadı. Piyasada Okul Gıda-
sı logolu ürünlere ulaşmanın zorluğu
göz önünde bulundurularak yaşa-
nacak mağduriyetin önlenmesi için
Okul Gıdası logosu en az 3 yıl erte-
lenmeli" dedi. 
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ÜNİVERSİTELERİN girişimcilik kuluç-
ka merkezleri arasında dünyada ilk beşte yer
alan İTÜ Çekirdek Kuluçka Merkezi’nde 2020
yılının başından bu yana 15 girişim 20 milyon
TL’yi aşan yatırım almayı başardı. Böylece İTÜ
Çekirdek’te 2020 ilk yedi ayında yapılan ya-
tırımlar; İTÜ Çekirdek’te 2019’un ilk yedi ayın-
da yapılan yatırımları dörde katladı.  

PANDEMİ GENÇLERİ 
DURDURAMADI 

İstanbul Teknik Üniversitesi bünyesinde yer
alan İTÜ ARI Teknokent’in Kuluçka Mer-
kezi İTÜ Çekirdek’te eğitim teknolojilerinden
çevre teknolojilerine; ulaşım teknolojilerinden
sağlık teknolojilerine kadar birçok farklı alan-
da girişim bulunuyor. Konuyla ilgili bilgi ve-
ren İTÜ ARI Teknokent’in Direktörü ve İTÜ
Çekirdek’in Kurucusu Arzu Eryılmaz, “Kü-
resel çapta etkisini gösteren pandemi süreci
kuşkusuz tüm dünyadaki şirket ve girişimci-
leri derinden etkiledi. Ancak bu süreçte Tür-
kiye’nin teknoloji üreten pek çok girişiminin
duraksamadan ürünlerini geliştirmeye devam
ettiklerini gördük. Çok çevik hareketle ürün
ve hizmetini pivot eden birçok girişim de oldu.
Girişimcilerin bu çabalarının boşa çıkmadığını

görüyoruz" dedi. 

AÇIKLANMAYANLARLA 
DAHA FAZLA 

Yatırım sözleşmesi gereği yatırımını açık-
layamayan ve değerlemesi 72 milyon TL'yi aşan
diğer girişimlerle birlikte toplam yatırım tu-

tarının, aslında 20 milyon TL’nin çok daha üs-
tünde olduğunu ifade eden Eryımaz, "İTÜ Çe-
kirdek olarak yol arkadaşlığı ettiğimiz giri-
şimlerin gelişmelerine katkı sunmanın ve
Türkiye’den dünyaya açılan teknolojilerin
merkezi olmanın mutluluğunu yaşıyoruz”
ifadelerini kullandı. 

AYDINLIK / ANKARA

ÇALIŞMA ve Sosyal Güvenlik Ba-
kanı Zehra Zümrüt Selçuk, CHP
Niğde Milletvekili Ömer Fethi Gü-

rer’in, “2017-2018 ve 2019 yıllarında iş başı
yaptırılarak deneme süresi sonucunda işten
çıkarılan işçi sayısı ne kadardır?” sorusunu
yanıtladı. Bakan Selçuk, 2017-2019 yılları
arasında işten ayrılış nedeni “Deneme sü-
reli iş sözleşmesinin işverence feshi” olarak
bildirilen sigortalıların sayısının bir  milyon
484bin 257 olduğunu açıkladı. 

'HER ÜÇ GENÇTEN BİRİ İŞSİZ'

Önerge sahibi Gürer, Bakan Selçuk’un
önergeye verdiği yanıtla ilgili değerlendir-
mesinde, ülkemizdeki işsizlik sorununu
geldiği ürkütücü boyutlara dikkat çekerek,
“Ülkemizde gerçek işsizlik rakamları, geniş
tanımlı 10 milyondan fazla olduğu biliniyor.
Her üç gençten biri işsiz. Üniversiteyi biti-
ren her dört gençten biri artık iş bulama-
yacağını tahmin ederek İŞKUR’a bile mü-
racaat etmiyor. İşsizlik sorunu çığ gibi bü-
yüyor. İnsanlar işsizlikten bunalıma giriyor.
Sürekli işçilik yerine günlük yevmiyeli işçi-
liğe dahi razı hale geldi” dedi. 

Üç yıl içinde 1.5 milyon kişinin, deneme
süresi sonunda işten çıkarılmasının ayrıca
üzerinde durulması gereken bir durum ol-
duğunu vurgulayan Gürer, bu verilerin ‘işe
al, dene, at’ olarak ele alınamayacağını, ko-
nunun çok boyutlu bir şekilde incelenme-
sinin de şart olduğunu belirtti. Gürer, de-
neme süresince, çalışanların TÜİK verile-
rine nasıl yansıdığının da açıklanmasını is-
tedi.

İŞSİZLİK SORUNU CAN ACITIYOR 

Türkiye’de işsiz sayısının bazı Avrupa ül-
kelerinin nüfusundan fazla olduğuna dikkat
çeken Gürer, şunları söyledi: “İşe girdikten
sonra deneme süresi bitiminde işten çıka-
rılanların sayısı, üç yılda bazı Avrupa ülke-
lerindeki toplam çalışan sayısından daha faz-
la. Üretimin düştüğü, tüketim ve ithalata da-
yalı bir ekonominin uygulandığı Türki-
ye’de, işsizlik sorununun daha da vahim bo-
yutlara ulaşacağını görmek olmasıdır. İkti-
dar, sorunu çözmenin değil zamana yaya-
rak günü kurtarmanın peşindedir. Üniver-
site mezunu işsiz sayısında da ciddi artış var-
dır. Görünen o ki, işsizlik konusunda ikti-
darın planlı bir çözüm önerisi yoktur. Ay-
rıca deneme süresi geçici işçilik alanı olarak
kullanılmakta olup güvencesiz, sendikasız
ve düşük ücretli çalışmayı olağanlaştıran bu
anlayışın da önü kesilmelidir.”
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980 yılında darbe “geliyorum” di-
yordu. Darbenin belki günü belli de-
ğildi, ancak özellikle tırmandırılan

terör eylemleri, geniş kitlelerde “can gü-
venliği” kaygısını öne çıkarmıştı. Sıradan
insanlar, bir taraftan ekonomik sorunlarla
ve piyasada bulunmayan temel tüketim
mallarının teminiyle uğraşırken, esas can-
larının derdindeydi. İnsanlar “kurtarıcı”
bekliyordu. Bu nedenle darbeden sonra
birçok bölgede kutlama yapıldı.

BÜLENT ECEVİT’İN UYARISI

CHP Genel Başkanı Bülent Ecevit 6
Eylül 1980 günü İstanbul’da Petrol-İş Sen-
dikası’nın genel kurulunda konuştu. Ecevit,
Türkiye’de demokrasiye ilişkin bazı değer-
lendirmelerin ardından şu uyarılarda bu-
lundu: “Sonunda korkarım ki biri çıkar,
düdüğü çalar, ‘oyun bitti, herkes evine’ der
ve bir anlamsız oyuna dönüşen demokrasi
de böylece sona erer.(...) Tribünlerden sa-
haya ininiz! İşçi hareketinin ortak politika-
sını ve stratejisini Anayasa ve yasalar
çerçevesinde saptayınız! Yalnız işçileri
değil, tüm çalışanları, köylüsü ile, memuru
ile, emeklisiyle tüm çalışanları ve çalışarak
hayatını kazanmış olanları düşünerek, gö-
zeterek, elbette ülkenin içinde bulunduğu
bunalımı da gözeterek bu stratejiyi sapta-
yınız! Birlikte izleyiniz! O zaman siz de kur-
tulursunuz, toplum da kurtulur, demokrasi
de kurtulur, devlet de kurtulur. Demokrasi-
miz o zaman gerçek demokrasi olur; işle-
yen ve halka mutluluk getiren bir
demokrasi olur ve sahadaki kavga da o
zaman biter. ‘Yorgan gider kavga biter’
değil; yorgan büyür, kavga öyle biter.
Ekmek büyür, hakça bölüşülür, kavga öyle
biter.” (Arcayürek, Cüneyt, Cüneyt Arca-
yürek Açıklıyor – 10, Demokrasi Dur 12
Eylül 1980 Nisan 1980 – Eylül 1980,
Bilgi Yay., Ank., 1986, s.365-369.)

DİSK DE DARBEDEN 
HABERDARDI

DİSK ve Maden-İş, darbeyi 11 Eylül
günü biliyordu.

Maden-İş’in avukatlarından Rasim
Öz’ün, kendisiyle 12 Eylül 2004 tarihinde
yapılan görüşmede Barış Öz’e anlattığına
göre, darbe haberi Maden-İş Genel Mer-
kezi’ne bir astsubay kanalıyla 11 Eylül
1980 günü ulaştı. Böylece Maden-İş Yü-
rütme Kurulu üyelerinin güvenliği sağlandı.
(Barış Öz, Kalkınma Sürecinde Sektö-
rel/Sendikal Dinamikler Örnek Olay: Tür-
kiye Maden-İş Sendikası, Marmara
Üniversitesi Sosyal Bilimler Enstitüsü İkti-
sat Anabilim Dalı Kalkınma İktisadı ve İk-
tisadi Büyüme Bilim Dalı Yüksek Lisans
Tezi, İst., 2005, s.81) Ayrıca, darbeden
sonra, Kemal Daysal tarafından kaleme
alınan ve grevci işçilere 15 Eylül değil de
16 Eylül’de işbaşı yapmaları çağrısında bu-
lunan bir bildiri, bazı fabrikalarda dağıtıldı.

DİSK yönetiminin darbeyi bir gün ön-
ceden bildiğinin saptanabilen iki yazılı bel-
gesi daha vardır. 

DİSK yöneticilerinden Demirhan Tun-
cay, Cumhuriyet’ten Mustafa Ekmekçi ile
yaptığı görüşmede, darbeyi haber aldıkla-
rını, CHP Genel Merkezi’ni arayarak Bü-
lent Ecevit’le konuşmak istediğini, Ecevit’in
orada bulunmaması üzerine Mustafa Üs-
tündağ ile görüştüğünü ve kendisine darbe
haberini verdiğini söylemiştir. ( Mustafa Ek-
mekçi, “Bir Sendikacının Anlattıkları”,
Cumhuriyet Gazetesi, 29.10.1991) 

DİSK Genel Sekreteri Fehmi Işıklar da
Cumhuriyet’ten Lütfü Oflaz’a 3 Haziran
1992 günü şu bilgiyi veriyordu: “11 Eylül
günü ihtilal olacağına ilişkin bir haber al-
mıştık.” ( Lütfü Oflaz, “Ünlüler İşkenceyi
Anlatıyor,” Cumhuriyet Gazetesi,
3.6.1992)

Ben de 11 Eylül 1980 günü DİSK
Genel Merkezi ile yaptığım telefon görüş-
mesinde, 13 Eylül günü darbe olacağını
öğrenmiştim. Darbe haberini DİSK An-
kara Bölge Temsilcisi Ali Kaya’ya, Demo-
krat Gazetesi’ne ve çeşitli başka kişi ve
kuruluşlara ilettim. 

DİSK YÖNETİMİ DİRENMEDİ

DİSK Yönetiminin, Darbeyi önceden
bilmesine karşın, bu konuda halkı bilgilen-
dirmemesinin ve bir direniş örgütlemeye
çalışmamasının çeşitli nedenleri vardı. 

Birinci neden, böyle bir çağrının, kitle-
lerdeki güvenlik talebi nedeniyle yanıt bul-
mayacağının bilinmesiydi. Siyasi partilerin
sessiz kaldığı koşullarda DİSK’in direnme
çabasının etkisi olmayacaktı. 12 Mart
1971 sonrasında DİSK’e baskı yapılma-
mıştı. Aynı durumun geçerli olacağı sanılı-
yordu. DİSK, özellikle 1975 yılından
itibaren siyasi kavgalar nedeniyle çok güç
kaybetmişti; karar alıp uygulayacak ve uy-
gulatacak gücü kalmamıştı. 

12 Eylül Darbesi
önceden biliniyordu
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Muhalefetin�konuya�ilişkin
soru�önergesini�yanıtlayan
Çalışma�ve�Sosyal�Güvenlik
Bakanı,�2017-2019�yıllarında
işe�başlayan�bir�milyon�484
bin�257�bin�kişinin�deneme
süresinin�ardından�işten
çıkarıldığını�bildirdi

Çalışan destekleri devam edecek 
AİLE, Çalışma ve Sosyal Hizmetler Ba-

kanı Zehra Zümrüt Selçuk, yeni tip koro-
navirüsle (Kovid-19) mücadele sürecinde iş
yerlerine ve çalışanlara verilen desteği
"Normalleşme Desteği" adı altın-
da sürdüreceklerini, böylece
istihdamı korumaya devam
edeceklerini bildirdi. Bakan
Selçuk, yaptığı yazılı açıkla-
mada, Normalleşme Deste-
ği'nin yasalaşarak 1 Ağustos'ta yü-
rürlüğe girdiğini anımsattı.

Desteğin detaylarına ilişkin bilgi veren Sel-
çuk şunları kaydetti: "Bu kapsamda, kısa ça-
lışmanın ve nakdi ücret desteğinin sona er-
diği tarihi takip eden aydan itibaren üç ayı
geçmemek şartıyla, her ay için kısa çalışma
veya ücretsiz izinde geçen aylık ortalama gün
sayısı ve asgari ücret üzerinden hesaplanan
işçi ve işveren primi tutarında mahsuplaşma
yapacağız."

BAŞVURULAR E-SGK ÜZERİNDEN 

Bakan Selçuk, "Normal çalışma düzeni-
ne geçen çalışanın, kısa çalışma öde-

neği veya nakdi ücret deste-
ği aldığı aylık ortalama

gün sayısının 30 gün ol-
ması durumunda, işve-
renlerin SGK'ye öde-

yecekleri primlerden
1.103,63 lira mahsuplaş-

ma yapılacaktır. Normal çalış-
ma düzenine dönen ve ağustos ayında ça-
lışmaya devam eden sigortalılar için SGK
prim belgeleri 1-26 Eylül 2020 tarihleri ara-
sında düzenlenecek. Bu kapsamda, SGK ta-
rafından 25 Ağustos'ta işverenler için ta-
nımlama ekranı açılacaktır" bilgisini paylaştı.
Bakan, Normalleşme Desteği'nden yarar-
lanacak iş yerlerinin e-SGK kanalıyla başvuru
yapmasının yeterli olacağını belirtti.

Üç yılda 1.5 milyon
çalışan işten çıkarıldı
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Payımıza yine ucuz iş
gücü düştü!

YERLİARA.COM tarafından hazırlanan
“Pandemi Krizi & Finansal Kaynaklara Ula-
şım ve Reel Sektör Beklentileri” raporuna
göre Türkiye’deki Asya Ülkelerinin Türki-
ye’de yatırım, satın alma ve kredi sağlama iş-
tahı yükselişte. Kur etkisi ve Türkiye’yi Ba-
tı’ya açılan kapı olarak görmeleri nedeniyle
2021’de Türkiye’de önemli işbirlikleri gözü-
küyor. Raporda öne çıkan başlıklara göre;
Türkiye ucuz iş gücü ve genç nüfusu ile ca-
zibe konumu haline gelebilir. Bu dönemi ku-
luçka dönemi olarak değerlendirmeliyiz. Fi-
nansal kaynakların yönetiminde dijital ens-
trümanlar ön plana çıkıyor. Ara malında yer-
li ürün arayış eğilimi yükseliyor.

İKİNCİ DALGA EKONOMİDE OLUR

Öte yandan 2021 yılının ilk yarısına kadar
“V” tipi bir toparlanma yasaması mümkün
görünmüyor ve bu süreç iki yıl gibi bir süre-
yi bulabilir. Aynı rapora göre, giyim sektörü
salgından en çok etkilenenlerin basında gel-
di.İş dünyasından çok sayıda ismin de destek
verdiği raporu değerlendiren yerliara.com
Sözcüsü Dr. Arzu Aydın, “İş dünyası pan-
demide ikinci dalga endişesi ile ekonomi ara-
sında bir denge bekliyor. Aksi durumda
daha ağır bir sosyo-ekonomik kriz yaşanabilir”
dedi. 

Üretim yönlü devlet destekli yatırımların
yapılmasıgerektiğini belirten Aydın şunları
kaydetti: “Yerli teknoloji şirketlerine pozitif
ayrımcılık, ihracat desteği, küresel stratejik
işbirlikleri, vergi indirimi, yatırım teşviki,
arazi tahsisi, gümrük muafiyeti gibi birçok
farklı araçlarla yatırımlar teşvik edilmeli.
Turizm hizmetlerinin kısa ve orta vadede to-
parlanmayacağı tahmin ediliyor. Fakat Tür-
kiye’nin önünde özellikle sağlık turizmi için
çok ciddi fırsatlar bulunmaktadır. Türkiye
dünyanın ilk 10 tarım üreticisi arasında yer
alıyor. Ülkemiz iklim farklılıklarının sagladığı
ürün çeşitliliği, zengin kaynakları ve tarımın
teknolojide kullanılması
ile verimliliği artıra-
cak ve tarıma karsı
toplumsal farkındalık
kazandırılacak devlet
politikaları
geliştirilerek
d ü n y a n ı n
önde gelen
tarım havza-
sı olamaya
da aday bir
ülkedir." 

Otobüs şoförleri için Kovid koruması
OTOBÜSüreticisi Otokar, Kovid-19 teh-

didine karşı ‘Güvenli Otobüs’ geliştirdiğini
açıkladı. Otokar’ın körüklü KENT otobü-
sü toplu ulaşımda bulaşma riskini mini-
muma indirecek sistemlerle donatıldı. ‘Gü-
venli Otobüs’, ilk kez İzmir Büyükşehir Be-
lediyesi filosunda yolcularını ağırlamaya baş-
ladı. Türkiye’nin dört bir yanında ulaşımın

aksamaması için büyük bir özveri ile çalış-
malarına devam eden kaptanları da koru-
ma altına alan Otokar’ın tasarladığı yeni ne-
sil sürücü kabini, yolcuların otobüse biner-
ken ya da seyir esnasında sürücü ile doğ-
rudan temasını engelliyor. Yüksek camlar
ile çevrelenen kabin ile virüs ve bakteri ge-
çişi sınırlandırılıyor. Yeni sürücü kabini, Av-

rupa Birliği’nin emniyet, güvenlik ve yapı gibi
alanlarda standartları tanımlayan ECE
R107, R46, R118, R43 ve R80 direktif ve
regülasyonlarına uygun olarak üretildi. 

KENDİ KENDİNİ 
DEZENFEKTE EDİYOR

Konuya ilişkin bilgi veren Otokar Genel
Müdürü Serdar Görgüç, şunları söyledi:
"İçinde bulunduğumuz pandemi döne-
minde hem vatandaşlarımıza hem de bu za-
mana kadar büyük bir özveriyle çalışmala-
rına devam eden otobüs kaptanlarımıza
‘Güvenli Otobüs’ ile daha güvenli bir top-
lu ulaşım deneyimi sağlamaktan mutluluk
duyuyoruz.‘Güvenli Otobüs’, kendi kendi-
ni dezenfekte edebiliyor; fotokatalitik sis-
tem ile güvenli bir seyahat imkânı sunuyor;
binen yolcuların ateşini ölçüp, maske kont-
rolü yapabiliyor ve yeni nesil sürücü kabi-
ni ile sürücüyü bulaş riskine karşı daha faz-
la koruyor.” 

Kuluçkadaki girişimcilere 
20 milyon TL yatırım 

BANKADAN nakit döviz çeken-
lerden komisyon alınmasının önü-
nü açan Merkez Bankası talimat-
namesi hukuki tartışmalara neden
oldu. Banka müşterilerinin itirazı

ve hakem heyetlerine başvurula-
rın ardından dün sabahtan itiba-
ren bu komisyonun kaldırıldığı
bildirildi. Haberturk.com'dan Ra-
him Ak'ın haberine göre, uygula-

manın sistemin sağlığına yöne-
lik şüphe yarattığı gerekçesiyle
ekonomi yönetiminin bankaları
uyarması nedeniyle geri alındı-
ğı belirtiliyor Artık bankalar
bankada bulunan dövizi nakit
olarak çeken müşterilerden ko-
misyon almayacak. 

Nakit dövizde komisyon kalktı 



FATİH Sondaj Gemisi 20 Temmuz
2020'de başladığı Tuna 1 Kuyusu son-
dajında 320 milyar metreküp doğal gaz

rezervi keşfetti. Geçen hafta gelen bu haber
sadece enerji çevrelerinde değil ekonomi çey-
relerinde de geniş yankı buldu. Enerjide yük-
sek düzeyde dışa bağımlı olan Türkiye, eko-
nomisinde eksen değişimini getirecek dere-
cede önemli bir keşfe imza attı. Bu müjdeli
haberden hareketle merkezi Paris'te bulunan,
enerji konusunda dünyanın otorite kabul et-
tiği Uluslararası Enerji Ajansı'nın (UEA) Baş-
kanı, Türk ekonomist ve enerji uzmanı Dr. Fa-
tih Birol ile bir telefon görüşmesi yaptık. Dr.
Birol ile görüşebilmemiz için gerekli irtiba-
tı sağlayan UEA Medya İlişkileri'nde görevli
Merve Erdil'e teşekkür ederiz. 

SAHANIN DEĞERİ 
80 MİLYAR DOLAR 

Sözlerine, "Sakarya gaz sahasının keşfi Tür-
kiye ekonomisi için bir dönüm noktası. Hem
ekonomik olarak hem de enerji sektörü
olarak Türkiye'ye çok önemli katkıları ola-
caktır" diye başlayan Dr. Birol, "Bizim tah-
minimiz; bu sahanın mevcut fiyata göre po-
tansiyel ekonomik değeri 80 milyar dolar. Bu
da Türkiye için son derece önemli bir eko-
nomik girdi" bilgisini paylaştı.

GAZI DAHA UCUZA 
ALMAMIZI SAĞLAYACAK

Keşfin ikincisi olarak, Türkiye'nin dışa olan
bağımlılığını azaltma konusunda olumlu bir
katkı yapacağını vurgulayan Fatih Birol,
"Dışa olan bağımlılık tamamıyla kalkmaya-
cak. Petrole olan bağımlılık devam ediyor ama
bu azaltılmasına yararlı olacak. Üçüncü ola-
rak da bu Türkiye'de gazın daha ucuza kul-
lanılmasına yardımcı olabilecek. Türkiye'de
gazın çok büyük bir kısmı Rusya, İran, Ce-
zayir, Nijerya'dan geliyor. Burada yaptığımız
kontratlarda elimizde bu olunca iyileştirme-
ye gidebiliriz. Bu bakımdan son derece
önemli ve bu sahayı kesinlikle küçümseme-
mek lazım" ifadelerini kullandı. 

BURASI BÜYÜK BİR SAHA 

Sahaları genelde dört kategoriye ayırdık-
larını belirten UEA Başkanı Dr. Birol, "Kü-
çük sahalar, büyük sahalar, dev sahalar ve sü-
per dev sahalar. Bu dev sahalar kategorisin-
de. Belki de bu düzeyde başka sahaların da
bulunmasının ilk habercisi de olabilir. Bütün
bunlara baktığımızda bunun Türkiye eko-
nomisi, Türkiye enerji sektörü için bir dönüm
noktası olduğunu söyleyebiliriz" dedi. 

İHTİYACIN ÜÇTE BİRİNİ
KENDİMİZ ÜRETECEĞİZ

Uluslararası Enerji Ajansı Başkanı Dr. Fa-
tih Birol'a sorularımız ve cevapları şöyle
oldu: 

� Türkiye'nin Karadeniz sahasındaki do-
ğalgaz keşfi enerji çevrelerinde nasıl yankı-
landı?

Uluslararası piyasaları etkileyecek bü-
yüklükte bir saha değil ama Türkiye için
önemli. Türkiye'nin kendi üreteceği gaz ne-
deniyle dışarıdan alacağı gazda düşme ola-
cağından dolayı bölgesel gaz pazarında bir ra-
hatlamaya neden olacaktır. Türkiye'nin özel-
likle LNG, sıvılaştırılmış doğal gaz ithalatın-
da aşağı doğru baskı yapar. Çünkü ihtiyaç aza-
lacak, gaz ihtiyacının üçte birini artık kendi
üretimimizden sağlayabileceğiz. 

HIZLI YOL ALINIRSA 
ÜÇ YILDA BİTER

Önemli bir tartışma konusu da bu proje-
nin ne kadar zaman içerisinde biteceği.
Buna kesin bir zaman vermek mümkün de-
ğil ama buna benzer projelere bakınca, baş-
larında ne oldu diye? İsrail'de buna benzer
saha vardı, üç yılda bitti. Yine Mısır'da çok bü-
yük bir offshore saha o da iki yıl içerisinde bit-
ti. Bu gibi projelerde uzun sürenler de var. Bu
tip projelerde en büyük müşkülat; bürokra-
tik proseslerdedir/ süreçlerdir. Eğer Türkiye
bunu öncelikli proje kapsamına alıp siyasi ve
ekonomik olarak öncelik verirse ve bürokratik
prosesler hızlı takip edilirse, ben bunun üç yıl
içinde yapılmasının iddialı ama imkansız

olmadığını düşünüyorum. 

KARADENİZ DE BİR GÜN
NEDEN KUZEY DENİZİ OLMASIN

� Türkiye bir gaz geçiş ülkesi iken bu
keşifler sürerse bir HUB/Merkez olabilir
mi?

HUB olmak için ciddi bir gaz hacmi ol-
ması lazım. Bizim çıkardığımız gaz ger-
çekten önemli ve dediğim gibi tüketimi-
mizin üçte birini karşılıyor ama hala üçte
ikisi ithal ediyor olacağız. Başka gaz sa-
haları bulunursa, bulunma ihtimalinin
var olduğunu yetkililer belirtiyor. Bu işin
rengi değiştirebilir ama şu an itibarıyla Tür-
kiye'nin önemli bir gaz ihracatçısı olması
mümkün görünmüyor. Ama Karadeniz de,
neden bir gün Norveç gibi ülkeleri zengin
eden Kuzey Denizi olmasın. Eğer mü-
hendislerimiz orada yeni keşifler yapar-
larsa.

MÜHENDİS VE İŞÇİLERE 
TEŞEKKÜR BORCUMUZ VAR 

Bu arada en başta söylememiz gereken
bir şey var. Bizim 83 milyon olarak orada
alın terini akıtan, ailesinden uzak aylarca
gemilerde kalan mühendislerin, işçilerin
hepsine teşekkür borcumuz var. Nasıl
Kovid-19 sürecindeki gibi sağlık çalışan-
larına teşekkür borcumuz var ise orada ça-
lışan mühendislere, işçilere de var. Çün-
kü Türkiye ekonomisi için önemli bir ça-
lışmaya katkıda bulundular, hepsinin
emekleri bizim için son derece önemli.
Bunu da unutmamamız lazım. 

HER ŞEY PETROL VE GAZ DEĞİL
GÜNEŞ POTANSİYELİMİZ VAR

Buna ilaveten yeni gaz hidrat rezervleri
bulunması Türkiye'yi bölgede enerji ala-
nında bir oyuncu haline getirebilir mi? Ma-
lum Doğu Akdeniz'de de çalışmalar var.

Gaz hidrat hala maliyet açısından ol-
dukça pahalı. Mevcut şartlarda bunları
ekonomik olarak çıkarmak ekonomik an-
lamda mümkün görünmüyor ama ilerde
olabilir. Türkiye'nin bence en önemli
enerji potansiyellerinden bir tanesi güneş.
Esasen geçen hafta çok önemli bir geliş-
me oldu güneşle ilgili, o biraz bunun göl-
gesinde kaldı. Türkiye, ilk yerli güneş pa-
nel teknoloji fabrikasını açtı. Türkiye,
dünyada en fazla güneş alan ülkelerden bir
tanesi. Bunu hem elektrik üretiminde, hem
çatılarda, binalarda kullanabilir ve şu
anda son yıllarda ciddi atılım yapmamıza
rağmen mevcut güneş potansiyelimizin sa-
dece yüzde 2.5'ini kullanıyoruz. Yani şunu
unutmamak lazım her şey petrol, doğalgaz

değil. Türkiye'nin çok
ciddi güneş potansi-
yeli de var. 
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ULUSLARARASI ENERJİ AJANSI BAŞKANI DR. FATİH BİROL:

Karadeniz'de�keşfedilen
Sakarya�gaz�sahasının

küçümsenmemesi
gerektiğini�vurgulayan�Dr.

Birol,�keşfin�üç�etkisini
şöyle�özetledi:�Türkiye�gazı

daha�ucuza�kullanacak.
Dışa�bağımlılığı�azaltmada
katkı�sunacak.�Ekonomiye
80�milyar�dolarlık�bir�girdi

sağlayacak�

Türkiye ekonomisi
için bir dönüm noktası

FOSİL yakıtlar, enerji piyasasında daha
kaç yıl rol oynar? Kovid-19 ile birlikte ye-
nilenebilir enerji konusu öne çıktı.

Yenilenebilir çok hızlı büyüyor. Özellikle
güneş ve rüzgarda büyüme son derece hız-
lı. Güneşten elde edilen elektrik dünyanın
birçok ülkesinde en ucuz elektrik elde edi-
len enerji kaynağı haline geldi. Bunun altı-
nı çizmek lazım ve bu konuda bu konuda
şanslıyız. Güneş potansiyeli açısından dün-
yanın en önde gelen ülkelerinden bir tane-
siyiz.

Rüzgarda da, hidroelektrikte de böyle
ama diğer fosil yakıtlara bakarsak; petrol,
doğal gaz kömür... Bunların hala dünyanın

toplam enerji kullanımındaki payı yüzde
80'ler civarında. Bu pay giderek düşecektir
ama bugünden yarına dünya artık petrol ya
da doğal gaza, kömür kullanmayacak demek
gerçekçi bir düşünce olmaz değil. Hala bun-
ları kullanacağız ama bunlar zaman içinde
yenilenebilir enerji kaynakları ile ikame edi-
lecektir. Ama biz hala petrole, hala doğal
gaza ve bazı ülkelerde kömür kullanacağız.
Kömürün en büyük sorunu çevre kirliliği;
hem iklim değişikliği hem de kömürün kul-
lanıldığı yerdeki insanların direkt sağlığı ile
ilgili o bakımdan ona dikkat etmek lazım.
Ama fosil yakıtların dünya enerji tüketi-
mindeki payı düşmekle beraber bugünden

yarına kaybolacaklarını düşünmek gerçek-
çi değil. 

Y
AZda güzel, yazmak da... Uzunca bir yaz
molasının ardından, yeniden yazmaya
başlamak iyi geliyor insana doğrusu.

Zaten nerede olursak olalım, ülkenin ve dün-
yanın baş döndüren ekonomi politik gelişmele-
rini izlemekten hiç geri durmadık. Ama yazı baş-
ka bence. Ne demişler söz uçar yazı kalır.

Üst üste birkaç yazıyla son günlerdeki eko-
nomi-politik gelişmeleri yorumlamaya kısa kısa
başlayalım bugünden itibaren;

DİNCİ-KEMALİST SAÇMALIĞI

Bu saçma sapan ifade, son yapılan CHP Ku-
rultayında, Parti Meclisi'ne giren bir akademis-
yene atfediliyor doğrusu. Siyasal İslamcılıkla, Ata-
türkçü düşünce sistemi arasında uzlaşması
mümkün olmayan temel çelişkiler vardır.

Ümmetçiliğe karşı millliyetcilik, halkçılık, yo-
baz-siyasal İslamcılığa karşı laiklik, dogmalara kar-
şı bilim ve aklın öncülüğü Atatürkçü Düşünce Sis-
teminin temel ilkeleridir.

Laiklik karşıtı odak olan, ihvancı-veh-
habi-selefi-yobaz siyasal İslamcılığı, Ata-
türkçü Düşünce Sistemiyle aynı cümlede
yanyana getirmek bile en hafif ifadeyle akıl
tutulmasıdır. Böyle saçma sapan uydur-
ma sözde terimler ve teoriler icat eden bir
kişinin, CHP gibi bir partinin yönetimine
seçilmesi ise, tam bir garabettir bence.

Anti emperyalizmin, uygarlık ve modern ya-
şam tarzıyla ve sanata-kültüre-kadına düşman,
yobaz zihniyetle yanyana getirilmek istenmesi ham
bir hayaldir.

Bu hayale İran’da Şah’a karşı mollarla işbir-
liği yapan, başta TUDEH olmak üzere tamamı
sol ve sosyalist organizasyonların yaşadığı dram,
katliam ve hayal kırıklıklarını örnek göstermek
bile tek başına yeterli olmalıdır.

Siyasal İslamcılık, insanlığın da, İslamın
da baş belasıdır. Kerameti kendinden men-
kul, çiçeği burnunda CHP PM üyesine ait
olduğu öne sürülen bu saçma sapan laf-
ları bundan daha fazla ciddiye almak da,
yazıp konuşmak da anlamsızdır bence.

Son olarak, kurucu Ata’mızın adını, kendi ideo-
lojilerine, inanç ve düşüncelerine kılıf uydurmak
için kullanmak isteyenlere şunu söyleyelim;
Atatürk, ne sağcıyım dedi ne de solcuyum.

Atatürk, ne liberaldi, ne de sosyal demokrat.
Atatürk, ne muhafazakardı ne de sosyalist.

O nedenle, yok dinci Kemalist, yok sağ-
cı veya solcu Kemalist gibi sıfatlar kul-
lanmak, nafile bir iş olur. Aklı başında hiç-
bir Türk yurttaşı bunları ciddiye almaz, ala-
maz, almamalıdır.

Bırakın bu 
saçmalıkları!

U
fk

a 
B

ak
ış

ufuksoylemez@aydinlik.com.tr

Ufuk
SÖYLEMEZ

Yenilenebilir enerjinin payı artacak

Şehir otelleri boş kaldı kıyıların ise yarısı doldu
TÜRKİYEOtelciler Birliği (TÜROB), tem-

muz ayında Türkiye genelinde ortalama dolu-
lukların yüzde 31.4 olarak ölçüldüğünü açıkla-
dı. İstanbul başta olmak üzere yarıdan fazlası hâlâ
kapalı olan şehir otellerinde kayda değer artış
olmadı. Yine büyük bir bölümü kapalı kıyılar-
daki tatil beldelerinde otellerin dolulukları yüz-
de 40-50 bandında oluştu.

DOLULUK YÜZDE 58 AZALDI 

Dünya çapında veri ve analiz şirketi STR'nin
TÜROB için hazırladığı "Temmuz Destinasyon
Performans Raporu"na göre, Türkiye'nin Tem-
muz 2020 otel dolulukları, 2019 yılının aynı ayı-
na göre yüzde 58.4 azaldı.  Temmuz ayında ADR
(Average Daily Rate) olarak ifade edilen orta-
lama günlük satılan oda bedeli yüzde 15.7 dü-
şüşle 82.7 avro oldu. Konaklama sektörünün en

önemli gelir kalemi olarak kabul
edilen toplam oda sayısı üzerinden
odabaşı elde edilen gelirler (Rev-
PAR) ise yüzde 64.9 düşüşle 26 av-
roya geriledi.  Türkiye’nin Ocak –
Temmuz 2020 dönemini kapsayan
yedi ayda ise doluluk oranı yüzde
49.3 düşüşle yüzde 33, ortalama
günlük satılan oda bedeli yüzde
17.3 düşüşle 61.2 avro, oda başı elde
edilen gelir yüzde 58.3 düşüşle 20.1
avro oldu.

AVRUPA DA 
YÜZDE 56 DÜŞTÜ

Temmuz 2020’de Avrupa bölgelerinde do-
luluk ortalaması ise yüzde 56.6 düşüşle yüzde 34.2
olurken, ortalama oda fiyatı yüzde 21.6 düşüş-

le 93.6 avro, oda geliri yüzde 66
düşüşle 32 avro olarak tespit
edildi. Kıyılardaki hareket he-
nüz başta İstanbul olmak üze-
re şehir otellerine yansımadı. İs-
tanbul'da faaliyetlerine geçici
olarak ara veren otellerin yüz-
de 50’den fazlası hâlâ açılama-
dı. Açık olan otellerden alınan
verilere göre, doluluk oranları
geçen yılın aynı ayına göre yüz-
de 68.2 azalarak yüzde 26 ola-
rak ölçüldü. Açık olan oteller-
den alınan verilere göre, Antal-

ya’da Temmuz 2019’da yüzde 77.4 olan dolu-
luklar Temmuz 2020’de yüzde 44.8 azalarak yüz-
de 42.7 oldu. Ortalama günlük satılan oda be-
deli yüzde 1.1 düşüşle 160.2 avro olarak kayde-

dildi. Odabaşı elde edilen gelirlerde ise geçen yıla
oranla yüzde 45.4 düşüş yaşandı ve 68.4 avro ola-
rak ölçüldü. 

HAREKET İÇ TURİZM KAYNAKLI

TÜROB Başkanı Müberra Eresin, tem-
muz ayı doluluklarıyla ilgili değerlendirmesin-
de şunları söyledi: “İç turizm kaynaklı bir hare-
ket temmuz ayı itibarıyla devam etti. Kurban Bay-
ramı döneminin de etkisiyle doluluklar arttı. An-
cak bu veriler, şehir otellerinde ve kıyı bölgelerde
açık olan otellerin verileriyle oluşturuldu. Hem
şehir otellerinde hem de kıyı bölgelerdeki otel-
leri arasında hâlâ büyük bir bölümünün faaliyete
geçemediğine dikkat çekeriz. Bu sıkıntı İstan-
bul’da daha derin bir şekilde yaşanıyor. İstan-
bul'da faaliyetlerine geçici olarak ara veren
otellerin yüzde 50’den fazlası hâlâ açılamadı.”

Doğubayazıt'ı defile
ile 50 ülkeye tanıtacak
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Doğubayazıt'ı defile
ile 50 ülkeye tanıtacak

DOSSODossi Fashion Show’un 2020-
21 Kış Kreasyonu Dijital Platform Defi-
lesi, aralarında Demet Şener, Didem Soy-
dan, Deniz Akkaya, Wilma Elles ve eski
Türkiye güzellerinin de olduğu man-
kenlerin katılımıyla Ağrı’nın Doğuba-
yazıt ilçesinde yapılacak. Her yıl Antal-
ya'da binlerce hazır giyim alıcısını ağır-
layan Dosso Dossi Holding Yönetim Ku-
rulu Başkanı Hikmet Eraslan,  bu yıl fua-
rı çevrimi içi olarak düzenlemişti. 

HEDEF; RUSYA, 
AVRUPA VE ORTA DOĞU

Ülkenin turizm anlamında da zor za-
manlardan geçtiği şu günlerde “Doğ-
duğum topraklar olan Doğubayazıt’a
vefa borcum var. Yapacağımız bu ça-
lışmayla Doğubayazıt’ın tanıtımına kat-
kıda bulunarak bölge ekonomisini can-
landırmayı hedefliyoruz” diyen Eraslan,
Türk mankenlerle yapacakları defileyle
birlikte, dünyanın en büyük ikinci me-
teor çukuru ve bölgenin en renkli köy-
lerinden biri olan Meşar Köyü’nde do-
ğal ortamlarda çekimler yapacaklarını
söyledi. Böylece hem bölgenin hem de
Türk hazır giyiminin tanıtına katkı sun-
mayı amaçlıyan etkinlik, 50'den fazla ül-
kede gösterilecek. Dosso Dossi’nin on-
line satış kanalı olan www.ddfs.com için
çekilen dijital platform defilesine ilişkin
konuşan Eraslan, “21 – 24 Eylül tarihle-
rinde İstanbul’da Hilton Bomonti Con-
ference Center’da düzenlenecek Dosso
Dossi Fashion Show öncesinde Rusya,
Avrupa ve Orta Doğu ülkeleri başta ol-
mak üzere pek çok ülkede düzenlenecek
bir kampanya ile defile görüntülerini
paylaşacağız” dedi. 

Doğubayazıt'ı defile
ile 50 ülkeye tanıtacak
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Tire Süt Kooperatifi 
çözüm için adım attı 

Tire Süt Kooperatifi do-
mates üreticisinin mağdu-
riyetini gidermek için Do-
mates İşleme Tesisi Proje ça-
lışmalarını başlattı.

Üreticinin kurtuluşunun
ağlamak sızlamak olmadı-
ğını, ürününü işleyip pazar-
laması gerektiğine dikkat
çeken Tire Süt Kooperatifi
Başkanı Mahmut Eskiyö-
rük, “Üretici para kazan-
mıyorum diye ağlamasın sız-
lamasın. Tek kurtuluş yolu-
nuz önce kooperatif olacak-
sınız ve ürettiğinizi işleye-
ceksiniz, paketleyeceksiniz,
pazarlayacaksınız. İşte o za-

man emeğinizin, alın terinizin karşılığını alırsınız.
Sömürüden kurtulursunuz. Bir kurtarıcı bekleme-
yin. Kurtarıcı sizsiniz. Kendinizi yine kendiniz kur-
taracaksınız” dedi.

Hedeflerinin Tire’nin tüm tarımsal ürünlerini ma-
mule dönüştürmek olduğunu vurgulayan Eskiyörük,
şöyle sürdürdü:

“Geçen yıl incirde yaşanan aynı mağduriyette Tire
Süt Kooperatifi olarak gidip müdahale ederek pa-
zar oluşmasını sağladık. Tire’nin kestanesi çuvallarla
değil paketlenmiş kestane şekeri olarak Tire’den git-
meli. Ekonomisi daha güçlü, daha yaşanır bir Tire
için, en büyük zenginliğimiz olan tarım ürünlerimizi
mamule dönüştürüp, Tire markalı ambalajıyla raf-
lara koymak hepimizin ortak önceliği olmalıdır.”

Yonca hasadı başladı 

ŞANLIURFA'nın Suriye sınırındaki Ceylanpınar Ta-
rım İşletmesinde, sertifikalı tohum ve besi hayvanla-
rının yem ihtiyacını karşılamak amacıyla 26 bin dekarda
üretilen yoncanın hasadı başladı. 

Dünyanın sayılı tarım işletmeleri arasında gösterilen
ve alanının en büyüğü olan Ceylanpınar Tarım İşlet-
mesinde, arpadan buğdaya, mercimekten mısıra, An-
tep fıstığından ayçiçeğine, fiğden yulafa kadar çok sa-
yıda ürün yetiştiriliyor. İşletmede bu yıl toplam 26 bin
dekar alanda tohumluk ve yemlik yonca ekimi ger-
çekleştirildi. Hasadına başlanan yonca, zengin prote-
in yapısından dolayı işletmede yetiştirilen küçükbaş ve
büyükbaş hayvanların yem ihtiyacını karşılayacak ve
çiftçiler için de sertifikalı tohum olarak piyasaya su-
nulacak.

İşletmenin Beyazkule Müdür Yardımcısı İdris
Tanrıkulu, işletmede her yıl 26 bin dekar civarında to-
humluk ve yemlik (ot) yonca üretimi yapıldığını söy-
ledi. Yoncada verimli bir sezon geçirdiklerini ifade eden
Tanrıkulu, şöyle konuştu:

"Tohumluk olarak üretilen yonca biçerdöver tara-
fından hasat edildikten, gerekli sertifikasyon işlemle-
ri yapıldıktan sonra çiftçilere arz ediliyor. Ot yonca ise
işletmemizin büyükbaş ve küçükbaş hayvanlarının kaba
yem ihtiyacını gidermek üzere üretilmektedir. Orta-
lamada 26 bin dekara ekim yapılıyor. Yıllık kaba yem
ihtiyacımız için dekardan ortalama 1200 kilogram ci-
varında kuru ot alıyoruz. Elde ettiğimiz kuru yonca-
nın fazlasını da diğer işletmelere göndermekteyiz."

Tanrıkulu, yonca üretiminin bölgedeki çiftçiler için
de güzel bir örnek teşkil ettiğini sözlerine ekledi.

26 yaşındaki Duygu 
çiftliğinde üretime

geçti 
TARIM ve Orman Bakanlığından "Uzman Eller

Projesi" kapsamında 100 bin lira hibe desteği alan 26
yaşındaki Duygu Aygün, hayalini kurduğu çiftliğinde
üretime geçti. 

Buca ilçesinde bulunan kırsal Kırıklar Mahallesi'nde
yaşayan Aygün, sürekli hayvancılıkla iç içe oldu. Ai-
lesinin küçükbaş hayvanlarıyla, tarlasıyla, tavuklarıy-
la küçük yaşlardan itibaren ilgilenen Aygün, üniver-
site tercihini de bu alanda yaptı. Adnan Menderes Üni-
versitesi Ziraat Fakültesi Tarım Ekonomisi Bölü-
münden 2016'da mezun olan Aygün, daha sonra
memleketine döndü. Hayatını Ali Kemal Aygün ile bir-
leştiren genç kadın, ailesine katkı sağlamak için hay-
vancılık yapmaya karar verdi. Maddi gücü olmayan
Duygu Aygün, çiftliği kurucak, hayvan alacak "can su-
yunu" ise bakanlığın projesiyle buldu.  Tarım ve Or-
man Bakanlığınca kırsal kalkınmaya katkı vermek, köy-
den kente göçü önlemek ve eğitimli girişimcileri des-
teklemek için hayata geçirilen hibe destek projesine
başvuran Aygün'e 100 bin liralık destek verildi.  Des-
tekle evinin bahçesindeki küçük çiftliğine 13 hayvan
alan Aygün, gebe olan hayvanlarının doğumunu dört
gözle bekliyor. 

Aygün, "Bu çiftliği büyütmek istiyorum. Burayı daha
büyük bir yere taşımak, hayvan sayımı artırmak isti-
yorum. Süt sığırcılığının yanında besi sığırcılığı da yap-
mak niyetindeyim. Hedefim bunun sürdürülebilir ol-
masını sağlamak" dedi. Aygün, gençlerin üretime daha
fazla katkı vermesi ve girişimcilerin biraz cesur dav-
ranması gerektiğini vurguladı. 
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HABER MERKEZİ

SALÇA ve konserve fabrikaları söz-
leşme yaptıkları üreticiden değil,
düşük fiyatla dışarıdan mal alıyorlar.

Sözleşmeler tek taraflı olduğu için üretici
hak talep edemiyor. Vatan Partisi Çiftçi Bü-
rosu Başkanı Prof. Dr. Cengiz Çakır, söz-
leşmeli tarım ve domates piyasasını de-
ğerlendirdi. Tarımsal üretimdeki sözleş-
melerin güvenilir olması gerektiğini söyle-
yen Çakır, “'Kira Kontratosu' örneği gibi as-
gari koşulları içeren sözleşme formu ha-
zırlanmalı ve imzalanan sözleşmenin bir
nüshasının Ziraat Odası veya Tarım İl
Müdürlüğü’nce muhafaza edilmesi sağ-
lanmalıdır” çağrısında bulundu. Öte yan-
dan çiftçilere sözleşmenin bir kopyasının
dahi verilmediği, sözleşmelerin ancak güç-
lü bir kooperatifle yapılmasının üreticiyi ko-
ruyacağı belirtildi.

SEBZE ÜRETİMİNDE PAYI 
YÜZDE 40

Türkiye yılda 12 milyon tondan fazla do-
mates üretiliyor. Türkiye domates üreti-
minde Çin, Hindistan ve Amerika Birleşik
Devletleri’nden sonra dördüncü sırada yer
alıyor. Domates toplam sebze üretiminde
yüzde 40 dolayında paya sahip olan bir ürün.
Türkiye’de üretilen domatesin üçte ikisi sof-
ralık, üçte biri salçalık olarak kullanılıyor.
Yaklaşık olarak üretimin yüzde 10’u ihraç
ediliyor. Kişi başına domates tüketimi yıl-
lara göre 110-120 kilogram arasında deği-
şiyor.

ÇÜRÜMEYE TERK EDİLMESİ 
AFFEDİLEMEZ

Çakır, domatesin “Olağan koşullarda ve-
rimli ve kârlı bir üretim dalı” olduğunu söy-
ledi. Bu yıl yaklaşık kilosu 55 kuruş üze-
rinden fabrikalarla sözleşme yapılan salçalık
domatesin, piyasa düştü diye 35 kuruşa bile

satılmadığı Karacabey, Manisa, Torbalı
gibi yerlerdeki üreticilerden feryatlar yük-
seldi. “Etik olan davranış şekli taahhüt edi-
len miktarın sözleşmede yazılı fiyat üze-
rinden alınmasıdır” diyen Çakır, “En temel
maddesi bile işletilmeyen bir sözleşme ne
işe yarar” diye sordu. Çakır, şöyle sürdür-
dü:

“Gerekçesi ne olursa olsun bin bir zah-
metle ve borçlanarak üretimin son aşa-
masına kadar getirilmiş olan ürünün çü-
rümeye terkedilmesinin affedilir bir yanı ola-
maz. Benzer şekilde piyasa yükselince üç ku-
ruş fazla kazanmak adına dolambaçlı yol-
lardan ürünün bir kısmını dışarıya satarak
taahhüdünü yerine getirmekten kaçınan
çiftçilerin olduğu da sır değildir. Tarafların
sözleşme koşullarına uygun hareket etme-
mesi halinde sözleşmenin yaptırım mad-
deleri işletilmelidir. Tüketici hakları ile il-
gili uygulamalardakine benzer bir yolla, an-
laşmazlıkların hızlı bir şekilde karara bağ-
lanmasını sağlayacak bir yöntem yararlı ola-
bilir.”

DEKAR BAŞI 1000 LİRA ZARAR

Döviz kurundaki değişime paralel ola-
rak girdi fiyatlarında meydana gelen artı-
şın maliyetleri yükselttiğini söyleyen Çakır,
“Domates mildiyösü” denilen mantar has-
talığından etkilenen yerlerde yapılan kim-
yasal savaşın maliyetleri daha da artırdığı-
nı belirtti. Sıcaklıkların verimi de düşür-
düğünü belirten Çakır, “Alandan edinilen
bilgilere sözleşmedeki alım fiyatı 55 kuruş
iken domatesin kilogram maliyeti 45 kuruşa
ulaşmıştır. Bu durumda ortalama olarak de-
karda 1000 lira kâr beklentisi olan üretici,
ürününü 35 kuruştan satacak olursa dekar
başına 1000 lira zarar edecektir” dedi.

MESELE SADECE ÜRETİCİ DEĞİL

Üreticinin borçlanmasının toplumsal
etkilerine değinen Çakır, şöyle sürdürdü:

“Zarar ateşten gömlektir. Bir umutla ça-
lışıp çabalayan, ancak beklediği kazancı sağ-
layamadığı gibi, zarar edip borca batan çift-
çilerin sayısı çok fazla. Bunlar borçlarını
ödeyemedikleri zaman, ailesine ve çevre-
sine karşı mahcup oluyorlar. İcra takibi, ev
eşyalarının haciz edilmesi, tarlasının, trak-
törünün, hatta evinin satılması çok ağır trav-
ma yaratıyor onurlu insanlar üzerinde.
Bazıları bu nedenle canına bile kıyıyor. Me-
sele basit bir alışverişten ibaret değil. Böy-
lesi acıklı tablolara yol açılması toplumu
sarsmaktadır.”

ÇİFTÇİYE SÖZLEŞME KOPYASI
BİLE VERİLMİYOR

Çakır çözüm önerilerini sıraladı:
“Çiftçilerin pek çoğu sözleşmenin bir

kopyası kendisine verilmediği için, nasıl
bir sözleşmeye imza attığını bile bilme-

mektedir. Çiftçiler tek başlarına güçlü bir
kurum karşısında aciz kalmaktadır. Do-
mates işleyen fabrikalarla sözleşmeyi
güçlü bir kooperatif yaparsa üyelerinin
haklarını koruduğu gibi üretim sürecini
de denetim altında tutarak fabrikanın dü-
zenli şekilde istenen özellikte hammad-
de tedarik etmesine yardımcı olur. Bu işin
kökten çözümü üreticilerin güçlü koo-
peratifler oluşturarak tarımsal sanayi
fabrikalarının sahibi olmalarıdır. Böyle-
likle ürünün işlenmesi yoluyla oluşacak
katma değer de çiftçiye kalacak ve kırsal
alanlarda işlendirme (istihdam) olanak-
ları artacaktır. Üreticilerin birlikte hare-
ket edecek şekilde örgütlenmeden başka
çıkar yolları yoktur. Aşırı fiyat dalgalan-
malarını ve kaynak israfını önlemek için
tarımsal üretim planlaması yapılması ge-
rekmektedir.”

Güçlü kooperatifçilik
KOMŞU ülkelerle kurulacak dostluk

ilişkilerinin tarımsal ürün dış ticareti-
ni canlandıracağına işaret eden Çakır,
şunları kaydetti:

“Bizim ürettiğimiz nitelikli ürünlere
ihtiyaç duyan yakın pazarları es geçip,
kıtalar ve okyanuslar aşarak pazar ara-
mamız akılcı değildir. Rusya ile politik
ilişkilerin düzeltilmesinin, domates ve di-
ğer tarımsal ürünlerin satışını ve turizm
faaliyetini kolaylaştırdığı bilinmekte-
dir. Bu örnekten yola çıkarak komşula-
rımızla dostluk ilişkilerinin yeniden
kurulması ve pekiştirilmesi işleri ko-
laylaştıracaktır. Vatan Partisi’nin 'Üre-
tim Devrimi Programı' hayata geçiril-
diğinde, halen boş durmakta olan sal-
ça fabrikalarının ve diğer tarıma daya-

lı sanayi işletmelerinin üretim yapma ko-
şulları yaratılacaktır. Üreticilerin güç-
lü kooperatiflerın çatısı altında örgüt-
lenmesi sağlanacak, böylelikle üreticiler
sorunlarını kendileri çözme yeteneği
kazanacaktır.”

Fabrikaların�daha�ucuza�alma�sevdası
domates�üreticisini�yaktı.�Prof.�Dr.
Cengiz�Çakır,�fabrikada�ve�üretici
arasında�imzalanan�sözleşmelerin
'Kira�Kontratosu'�gibi�hazırlanması�ve
bir�nüshasının�Ziraat�Odası�veya�Tarım
İl�Müdürlüğü’nce�muhafaza�edilmesi
çağrısında�bulundu

MERSİN'de, çevresinin sert diken-
lerle kaplı olması nedeniyle toplaması
büyük emek isteyen dikenli incirin
(Hint inciri), üretim alanının artırıla-
rak ihraç edilmesi için çalışmalar ya-
pılıyor. 

Halk arasında "Kaynana dili" olarak
bilinen ve tadıyla yaz aylarının vazge-
çilmez lezzeti olan dikenli incirin hasadı
Tarsus ilçesinde devam ediyor. Büyük
emekle toplanan ve tezgahlarda yerini
alan meyveden çiftçilerin daha fazla ge-
lir elde etmesi için Tarsus Ziraat Oda-
sı tarafından projeler geliştiriliyor. Tar-
sus Ziraat Odası Başkanı Veyis Avcı,
Tarsus'ta 34 köyde üretim yapıldığını
dile getiren Avcı, Akdeniz Bölgesi'nde di-
kenli incirin alıcısının çok olduğunu kay-
detti. Dikenli incirin üretiminin geniş
alanlara yayılması için çalışma içeri-
sinde olduklarını aktaran Avcı, şöyle de-

vam etti:
"Dikenli incirden yaklaşık 250 ton ve-

rim elde etmekteyiz. Mersin Tarım ve
Orman Müdürlüğüyle Karayayla kö-
yünde 50 dekarlık alana dikenli incir di-
kimi yaptık. Bunun dışında bize tahsis
edilecek noktalara da dikim yapıp, bu
üretimi artıracağız. Biz paydaşlarla bir
araya gelerek bir yol haritası çıkardık.
Önümüzdeki yıllarda narenciye ürün-
leri gibi ihracatını hedefliyoruz. Bu
üretimi yaygınlaştırırsak çiftçimizin de
refah seviyesi artacaktır."

Avcı, dikenli incirin yetiştirilmesi
için belirledikleri yerleri tarıma açarak
buraları gelir seviyesi düşük vatandaş-
lara vereceklerini kaydetti. Dikenli in-
cirin su istemediğini ve hemen her ara-
zi koşulunda yetişebildiğini belirten
Avcı, atıl arazilerin bu ürün sayesinde
değerlendirileceğini söyledi.

'Kaynana dili' yurtdışı yolcusu Sütte en düşük
fiyat 2.80 lira

olmalı 
AYDINLIK / ANKARA

TÜRKİYE Ziraat Odaları Birliği (TZOB)
Genel Başkanı Şemsi Bayraktar, yem fiyatla-
rı başta olmak üzere girdi maliyetlerindeki ar-
tışların süt üreticisini zora soktuğunu bildire-
rek, süt fiyatlarının acilen artırılmasını, üreti-
cide en düşük fiyatın 2 lira 80 kuruş olmasını
istedi.

Şemsi Bayraktar süt üreticisi ve süt fiyatla-
rı konusunda yaptığı açıklamada, çiğ süt fiyat-
larının Ulusal Süt Konseyi tarafından belir-
lendiğine dikkati çekti. Çiğ süt fiyatlarının 15
Kasım 2019 tarihinden itibaren brüt 2 lira 30
kuruş olarak belirlendiğini, daha sonra yapılan
toplantıda da bu fiyatın 2020 Aralık ayına ka-
dar sabitlendiğini anımsatan Bayraktar, bugün
itibariyle üreticinin eline 2 lira 13 kuruş geçti-
ğini bildirdi. 

Dövize bağlı girdi maliyetlerindeki artışla-
rının kontrol edilemediği bir ortamda, üretici
fiyatlarının sabit kalmasının kabul edilemez ol-
duğunu belirten Bayraktar, “Ulusal Süt Kon-
seyi en kısa zamanda yeni fiyat belirlemek için
bir araya gelmelidir” diye konuştu. Süt fiyatı sa-
bit olmasına rağmen, yem fiyatlarının sürekli
artış gösterdiğinin altını çizen Bayraktar şun-
ları söyledi:

“Çiğ süt fiyatları 14 aylık süre için brüt 2 lira
30 kuruşta sabitlenirken, bu tarihler arasında
süt yem fiyatları yüzde 15,4, saman yüzde 12,9,
mısır silajı yüzde 21,1, yonca otu ise yüzde 15,2
oranında artmıştır. Maliyetlerdeki bu artışlar

üreticilerimizin zor durumda kaldığını açıkça
ortaya koymaktadır. 1 litre çiğ süt satan üreti-
cimiz, karşılığında 1.5 kilogram yem alabilmeli,
bunun için de üreticide en düşük süt fiyatı 2 lira
80 kuruş olmalıdır. Fiyatlar belirlenirken yem-
de meydana gelen artışlar dikkate alınmalı, fi-
yat 1,5 pariteye göre belirlenmeli, ya da mali-
yet artışlarını durdurmaya yönelik tedbirler ha-
yata geçirilmelidir. Girdi fiyatlarındaki artışı
kontrol edemeyen fakat üretici fiyatlarını uzun
süre sabitleyen bir sistem ülke hayvancılığına
ve üreticilerimize zarar vermektedir. Bu soru-
na çözüm bulunamazsa, üreticilerimiz üre-
timden kopacak, hayvanlar kesime gidecektir.”

TÜRKİYE'DE ÇİĞ SÜT FİYATI DÜŞÜK

Türkiye'de üreticilerin diğer ülke üreticile-
rine kıyasla daha düşük fiyata çiğ süt sattığını
belirten Bayraktar şu bilgileri verdi:

“Temmuz 2020 itibariyle dünya ülkelerin-
deki çiğ süt fiyatlarına bakıldığında Arjantin ve
Uruguay gibi meraya dayalı ucuz maliyetli üre-
tim yapan ülkelerden sonra en ucuz çiğ süt fi-
yatının Türkiye'de olduğu görülmektedir.  Av-
rupa Birliği ülkelerindeki çiğ süt fiyatlarıyla, ül-
kemizdeki çiğ süt fiyatları karşılaştırıldığında,
100 litre süt Avrupa Birliği ülkelerinde ortalama
32,50 avroya satılırken bizde 27,24 avroya sa-
tılmaktadır. Süt üreticilerimiz, Letonya ve Lit-
vanya'dan sonra en düşük fiyata süt satan
üretici konumundadır. Fiyat sorununa çözüm
bulunmazsa süt üreticileri ve süt sektörünün ge-
leceği sıkıntıya girecektir.”



AYDINLIK   08 CMYK

8 25 AĞustos 2020 SALI
halklailiskiler@aydinlik.com.tr

HABER MERKEZİ

A
LMANYA Dışişleri Bakanı Hei-
ko Maas, Doğu Akdeniz ağır-
lıklı gündemle bugün önce

Yunanistan sonra Türkiye'yi ziyaret
edecek.

Türkiye Oruç Reis sismik araştırma
gemisinin Meis açıklarındaki sondaj
çalışmalarını 27 Ağustos'a kadar
uzattı. Yunanistan da Navtex ya-
yınlayarak hava tatbikatı düzenle-
neceğini duyurdu.

Oruç Reis, Ataman ve Cengiz Han
adlı gemiler Doğu Akdeniz'de daha
önce ilan edilen bölgede sismik ça-
lışmalarını yürütüyor. 23 Ağustos'ta
süresi dolan Navtex, dört gün uza-
tıldı. Bunun üzerine Yunanistan kar-
şı bir Navtex yayınlayarak gerçek
mermilerin de kullanılacağı bir tat-
bikat yapacağını duyurdu. Yunan
Kathimerini’nin haberine göre Nav-
tex, 25-27 Ağustos arasında geçerli
olacak. Gerçek mermilerin kullanı-
lacağı belirtilen tatbikat Girit’in gü-
neydoğusu, Karpat, Rodos ve Meis’in
güneyini kapsayan bölgede yapıla-
cak. Tatbikata Birleşik Arap Emir-
likleri (BAE)'ne ait uçakların da ka-
tılacağı belirtiliyor.

Türkiye'nin Oruç Reis sismik araş-
tırma gemisi için temmuz ayında ilan
ettiği Navtex, Ankara ile Atina ara-
sında gerilime neden olmuş, Al-
manya Başbakanı Angela Merkel'in
ricası üzerine diplomatik çözümün
önünü kapatmamak için Türkiye bu
faaliyetini ertelemişti. Ancak Yuna-
nistan'ın Mısır ile deniz yetki alan-
larını sınırlandırma anlaşması im-
zalaması üzerine Türkiye ertelediği
sondajı başlatma kararı aldı.

ÖNCE ATİNA SONRA ANKARA

Almanya, Yunanistan'ın Mısır'la
anlaşma imzalayarak devirdiği ma-
sayı yeniden kurmak için şimdi tek-
rar devreye girmeye çalışıyor. Al-
manya Dışişleri Bakanı Heiko Maas,
bugün önce Atina ardından da An-
kara’ya gelecek. Dışişleri Bakanlı-
ğı'ndan yapılan yazılı açıklamada,
Dışişleri Bakanı Mevlüt Çavuşoğlu ve
Maas'ın Ankara'da bir araya geleceği
bildirildi. Açıklamada, “Sayın Baka-
nımız ile Alman mevkidaşı arasında
Ankara'da yapılacak görüşmeler-
de, ikili ilişkiler, Türkiye-AB ilişkile-
ri, Doğu Akdeniz ve bölgesel konu-
ların ele alınması öngörülmekte-
dir” ifadesi yer aldı.

Almanya Hükümet
Sözcüsü Steffen Seibert
ise Berlin’de düzenle-
nen basın toplantısın-
da, Almanya’nın Doğu
Akdeniz konusunda Yu-
nanistan ve Türkiye ile
görüşmeleri sürdürme-
sinin önemli olduğunu
söyledi. “Doğu Akdeniz,
gerilime değil istikrara
ihtiyaç duyduğumuz bir
bölgedir” diyen Seibert, bundan
dolayı Alman hükümetinin Türkiye
ile Yunanistan arasında doğrudan
görüşmelerin olması ve ihtilaflı ko-
nuların burada ele alınması için
çaba sarf ettiğini kaydetti.

NAVTEX İLANI ÜZMÜŞ

Toplantıya katılan Almanya Dış-
işleri Bakanlığı Sözcüsü Christofer
Burger de Heiko Maas’ın Atina ve
Ankara ziyaretinde özellikle Doğu
Akdeniz’deki gerilimin ele alınaca-
ğını belirterek bu konuda çözüm bu-
lunması için iki ülke arasında doğ-
rudan diyaloğun gerçekleşmesi ve
gerilimin düşürülmesi için iki tara-
fın da adımlar atması gerektiğini ifa-
de etti. 

Burger, Oruç Reis'in sismik çalış-
ma yürüteceği alan için 27 Ağustos'a
kadar devam edecek yeni Navtex
ilan etmesini nasıl değerlendirdiği-
ne ilişkin bir soru üzerine de Türki-
ye’nin bu açıklamasını üzüntüyle kar-
şıladıklarını belirterek “Türk gemi-
sinin sismik araştırmalarının uzatıl-
ması bizim açımızdan mevcut du-
rumda yanlış yöne atılmış bir adım-
dır. Şimdi gerilimin azaltılması sin-
yallerine ihtiyacımız var” değerlen-
dirmesinde bulundu.

Burger, Berlin’de bu hafta Türk,
Yunan ve Alman taraflarının katı-
lacağı ortak bir toplantının planla-
nıp planlanmadığına ilişkin de Ber-
lin’de bu hafta üst düzey siyasi top-
lantıların yapılacağını, bu görüş-
meler çerçevesinde başka görüş-

melerin yapılma imkanının bulu-
nup bulunmayacağı konusunda ön-
ceden bir şey söyleyemeyeceğini
kaydetti.

ÇARŞAMBA GÜNÜ OYLANACAK

Öte yandan Türkiye’nin hükümsüz
olduğunu duyurduğu 6 Ağustos ta-
rihli Yunan-Mısır deniz yetki sınır-
landırma anlaşması, Yunan parla-
mentosunda dün görüşülmeye baş-
landı. Oylamanın yarın yapılması
bekleniyor. Anlaşma Mısır Mecli-
si'nde kabul edilmişti. 

Türkiye, 14 Ağustos’ta Birleşmiş
Milletler (BM) Genel Sekreteri’ne
gönderdiği mektupta, Yunan-Mısır
anlaşmasının Türkiye’nin kıta sa-
hanlığını ihlal ettiğini belirterek ge-
çersiz saydığını bildirmişti.

Diyalog masası için
Ankara ve Atina ziyareti

Türkiye'nin�kararlı�adımlarına�karşılık
kışkırtıcı�açıklamalarda�bulunan
Yunanistan'la�gerginlik�sürerken�Almanya
Dışişleri�Bakanı�Ankara�ve�Atina'yı�masaya
oturmaya�ikna�etmeye�çalışacak

Der Spiegel: 'Mavi Vatan' Türk politikasının merkezinde
ALİ MERCAN

AVRUPA'nın en etkili haftalık dergilerinden Al-
man Der Spiegel, Cem Gürdeniz ve Mavi
Vatan'ı anlatan bir makale yayınladı.

“Sınır gerginliği tırmanıyor, Erdo-
ğan Yunanistan ile savaş riskini göze
alıyor” başlıklarıyla sunulan Maxi-
milian Popp imzalı makale, Türki-
ye'nin Mavi Vatan'da ilerlemesini
açıklamakla birlikte, AB'nin Türki-
ye'ye karşı tutumunu da yansıtıyor.
Dergi, gelişmeleri “Türkiye Cum-
hurbaşkanı, Akdeniz'deki sınırlarını
yeniden çiziyor ve komşu ülkelere kar-
şı kışkırtıcılık yapıyor. Hem Türkler hem de
Yunanistan, donanmalarını harekete geçiriyor-
lar” şeklinde açıklıyor.

MAVİ VATAN TANIMI 
GENEL KABUL GÖRÜYOR

Der Spiegel dergisinin bu haftaki sayında, Cem
Gürdeniz hakkında -Kemalist olduğu da belir-

tilerek- şu satırlara yer veriliyor: “Haziran
2006'da, Türk Donanması planlama ekibi-
nin başı Cem Gürdeniz, o sırada pek kim-
senin ilgilenmediği bir dış politika kon-
septinin ana hatlarını çizdi - çok cüretkar,
çok agresif görünüyordu. Gürdeniz, An-
kara'da yaptığı konuşmada Türkiye'nin

Akdeniz bölgesinde genişlemesi çağrı-
sında bulundu ve hükümetin ülkenin

ekonomik ve siyasi çıkarlarını korumak için
gerekirse silah zoruyla sınırları yeniden

çizmesi gerekiyor. Planına 'Mavi Vatan' adını
verdi.” Dergi, Cem Gürdeniz'in “Türkiye'nin

gerçek bir deniz gücü olmasını istedim” ifadesine atıf
yapıyor. 

'KONU ERDOĞAN DEĞİL TÜRKİYE'

Makalede, o dönem AB'ye girme  fikrini taşıyan Tür-
kiye yönetiminin buna olumlu bakmadığı, Gürdeniz'in
yüzlerce subayla “Haksız yere üç yıl Silivri'de hapiste
yattığı” hatırlatılıyor.  Türkiye'nin politika değişikliği
şöyle anlatılıyor: “Bu arada Türkiye politikasını yeni-
den düzenlemiştir. Erdoğan, AB üyeliği hedefine

veda etti. Daha milliyetçi bir yol izliyor. Ve böy-
lece hükümet Gürdeniz'in eski planını yeniden

keşfetti. Erdoğan, jeopolitik güç arayışının
merkezine Doğu Akdeniz'i yerleştirdi. Baş-

kan, dışişleri bakanı, aşırı sağ-
cı koalisyon ortağı - bir-

denbire hepsi alenen
'Mavi Anavatan' dan

bahsediyor. Gürdeniz, devlet düşmanı olmaktan çıkıp
hükümetin dış politika anahtar kelime üreticisi ne ter-
fi etti. Memnun olmaktan çok kendisi de şaşırıyor,
'Konu Erdoğan değil, Türkiye'nin geleceği ile ilgili' di-
yor.”

'SAVAŞ TEHLİKESİ ARTIYOR'

Makalede, Türkiye'nin Mavi Vatan politikası gereği
Doğu Akdeniz'de attığı son adımlar, Yunanistan-
Fransa ile yaşanan gerginlik ve Türkiye'yi dışarıda bı-
rakılan enerji kamplaşması aktarıldıktan sonra Al-
manya'nın arabuluculuğuna vurgu yapılıyor: “Federal
hükümet (Almanya) Erdoğan'ı müzakere masasına geri
getirmeye kararlı. Şansölye Angela Merkel'in arabu-
luculuğunda gerçekleşen Ankara ile Atina arasında-
ki görüşmeler, gerçekten başlamadan başarısız oldu.

Berlin'de, bir kaza nedeniyle bile olsa, Akde-
niz'deki durumun kontrolden çıkacağına dair büyük en-
dişe var. Erdoğan, bir Türk araştırma gemisine yapı-
lan saldırıyı cevapsız bırakmayacağını zaten açıkça be-
lirtti. Ve Yunanistan'da da milliyetçiler Başbakan Mi-
çatokis hükümetini Türkiye ile anlaşmazlığa boyun eğ-
memeye çağırıyorlar.

Dışişleri Bakanlığı, hiç kimsenin NATO ortakları
Yunanistan ile Türkiye arasında silahlı bir çatışma is-
temediğini söylüyor. Ancak karşılıklı silahlanma her ge-
çen gün Doğu Akdeniz'de savaş tehlikesini artırıyor.”

Amiral’den
Fransa’ya

UYARI!

EMEKLİ Amiral Cem Gürdeniz,
Türkiye’nin Akdeniz’deki varlığı ile
ilgili Fransız AFP ajansına konuştu.
“Türkiye'nin denizcilik doktrini yazarı
Fransa için ciddi uyarılarda bulundu”
başlığı ile verilen haberde, Gürde-
niz’in Fransa'nın, Yunanistan'ın An-
kara ile Akdeniz’de açmaza girme-
sine yardım etmek için savaş gemi-

leri gönderme kararının "ateşe ya-
kıt" taşıdığını söylediği kaydedildi.

Haberde, Cem Gürdeniz'in on yıl-
dan fazla bir süre önce yapımına yar-
dımcı olduğu "Mavi Vatan" vizyo-
nunun bugün Türkiye Cumhurbaş-
kanı Recep Tayyip Erdoğan tarafın-
dan hayata geçirildiği belirtildi.

“Macron’un günlük tehditlerinden

bıktım” diyen Gürdeniz, Fransa’nın
şu an pek çok Türk’ün gözünde ‘ya-
ramaz bir çocuk’ gibi olduğunu be-
lirtti.

Fransa’nın bölgesel barış ve is-
tikrara hizmet etmeyecek bu tür
kışkırtıcı eylemlerinin yangını kö-
rüklediğini vurgulayan Gürdeniz
“Fransa bundan kaçınmalıdır” uya-

rısında bulundu.
“Yunanistan tetiği çekerse, bu

NATO’nun sonu olur” diyen Gür-
deniz, Türkiye'nin o zaman Soğuk
Savaş dönemindeki askeri itti-
faktan çekilebileceğini ima etti,
Avrupa ülkelerinin de Yunanis-
tan’a baskı uygulaması gerekti-
ğini belirtti

BİRLEŞMİŞ Milletler (BM) Cenev-
re Ofisi'nde Suriye Anayasa Komitesi top-
lantılarının üçüncü turu, 45 kişilik yazım
kurulunun ilk toplantısıyla başladı.

Suriye yönetimi, sivil toplum kuruluş-
ları ve Suriye muhalefeti temsilcilerinden
oluşan ve 15'er kişiden meydana gelen
anayasanın yazımından sorumlu “küçük
grup” üyeleri dokuz ay gibi uzun bir ara-
dan sonra Cenevre'de yeniden bir araya
geldi. Türkiye saatiyle 12.00'de başlayan
komitenin ilk gün oturumlarına BM Su-
riye Özel Temsilcisi Geir O. Pedersen baş-
kanlık etti.

Toplantılarda Suriye yönetiminin eş
başkanlığını önceki anayasayı hazırla-
yan komitede de yer alan hukukçu Ah-
med Kuzbari, muhaliflerin eş başkanlığını
ise eski Suriye Muhalif ve Devrimci Güç-
ler Ulusal Koalisyonu (SMDK) Başkanı
Hadi el Bahra yürütüyor.

Toplantı öncesi ABD'nin Suriye Özel
Temsilcisi James Jeffrey, Hadi el Bahra'nın
başkanlık ettiği Suriyeli muhaliflerle gör-
üştü.

Anayasa Komitesi'nin üçüncü tur gö-
rüşmeleri kapsamında Türkiye, Rusya,

İran ve ABD gibi ülkelerden de temsil-
ciler Cenevre'ye geldi. BM Suriye Özel
Temsilcisi Pedersen, cuma günü düzen-
lediği basın toplantısında bu ülke temsil-
cileriyle de bir araya geleceğini belirtmişti.
Özel Temsilci ayrıca, 3. tur görüşmele-
rinden kimsenin bir "mucize" veya "dönüm
noktası" beklememesi gerektiğini belir-
terek, “Bu, uzun ve zahmetli bir süreç” ifa-
desini kullanmıştı.

Görüşmelerin cuma gününe kadar
sürmesi bekleniyor.

Cenevre toplantılarının üçüncü turu başladı

KOMİTENİN YAPISI
Suriye Anayasa Komitesi, büyük

ve küçük olmak üzere iki yapıdan
oluşuyor. Büyük yapı, komite üye-
lerinin tümünü kapsıyor ve rejim,
muhalefet heyeti, sivil toplum tem-
silcileri olmak üzere üç gruptan
oluşuyor. Küçük yapı ise üç listeden
seçilen 15'er kişiden meydana ge-
liyor ve anayasanın yazımından
sorumlu bulunuyor.

45 kişilik yazım kurulunun ha-
zırladığı taslaklarını 150 kişilik bü-
yük yapının onaylaması, karar alın-
ması için ise üyelerin en az yüzde
75'inin "evet" oyu vermesi gerekiyor.

Toplant�dan önce James
Jeffrey, Suriyeli 
muhaliflerle görü�tü

Türk Havacılık ve Uzay Sanayii (TUSAŞ) tara-
fından Deniz Kuvvetleri Komutanlığı'na insan-
sız hava aracı (İHA) ANKA'lardan bir adet daha
teslim edildi, komutanlığın envanterindeki
ANKA sayısı dörde yükseldi.

Şirketten yapılan yazılı açıklamaya göre,
“Operatif İHA Tedarik Projesi” kapsamında ba-
şarıyla kabul testleri yapılan son ANKA, yeni ka-
biliyetlerle teslim edildi. Buna göre, deniz üstü
ve kara hedeflerinin uzaktan tespiti ve teşhisi-
ni, hareketli hedeflerin tespitini ve takibini ya-
pabilen, menzili artırılmış SARPER + , SAR/
ISAR/ Deniz Arama Radarı “Sentetik Açıklıklı Ra-
dar” ilk defa ANKA hava aracı üzerinde Deniz
Kuvvetleri Komutanlığı hizmetine verildi.

İHA'ya entegre Otomatik Tanımlama Sistemi
“AIS: Automatic Identification System” yetene-
ği sayesinde yüzlerce mil mesafedeki tüm deniz
üstü unsurlarının kimlik bilgilerini tespit yeteneği
kazandırılan ANKA'lar, tüm radar, görüntü ve oto-
matik tanımlama sistemi istihbarat bilgilerini an-
lık olarak komuta merkezlerine iletilebiliyor.

Donanma'ya 
bir ANKA daha

MİLLİ Savunma Ba-
kanlığı (MSB), Askeri
Mali İş Birliği Anlaş-
ması kapsamında So-
mali Genelkurmay
Başkanlığına 12 arazi
aracının teslim edildi-
ğini duyurdu.

Bakanlıktan yapı-
lan açıklamada, “So-
mali 3'üncü (Kartal)
Piyade Taburu için te-
darik edilen 12 arazi
aracı, 22 Ağustos tari-
hinde Mogadişu Li-
manı'nda Somali
Genelkurmay Başkan-
lığına teslim edildi.
Somalili kardeşleri-
mize hayırlı olsun”
ifadelerine yer 
verildi.

Somali'ye 
12 arazi aracı 
teslim edildi
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KARADENİZ’de Zonguldak
açıklarındaki Sakarya Gaz
Havzası’nda 320 milyar met-

reküplük doğalgaz rezervinin bu-
lunmasının ardından Türkiye Pet-
rolleri’nin durumu ve Petrol Kanunu
tartışması başladı. Türkiye Petrolle-
ri Anonim Ortaklığı (TPAO), BO-
TAŞ’ta örgütlü olan Türk-İş’e bağlı Petrol-
İş Sendikası’nın Genel Başkanı Süleyman Ak-
yüz, 1980’den sonra özelleştirmelerle bölü-
nen TPAO’nun yeniden birleştirilerek güç-
lendirilmesi, Petrol Kanunu’nun da değişti-
rilmesi gerektiğini belirtti. “Biz çıkaramayız,
yapamayız, edemeyiz” diyenleri de eleştiren
Akyüz, “Dışa bağımlı olmaya devam mı
edelim yani? Bugün tartışılması gereken
Petrol Kanunu’nda değişiklik yapılması
TPAO’nun eski yapısına kavuşturulması-
dır” dedi. 

Geçen cuma günü “müjde” açıklamasıy-
la Cumhurbaşkanı Tayyip Erdoğan’ın du-
yurduğu 320 milyarlık doğalgaz rezervinin bu-
lunmasının ardından gözler TPAO’ya ve
Petrol Kanunu’na çevrildi. 2013’te düzenle-
nen Petrol Kanunu’yla yabancı şirketler ara-
cılığıyla çıkarılacak enerji kaynaklarında
devletin hissesi yüzde 12.5’e düşürüldü. Bu
oran işgal edilen ülkelerde bile bu denli dü-
şük değil; örneğin Irak’ta yüzde 18.

Söz konusu yasa 2012 yılında tasarı ha-
lindeyken, Petrol-İş bir rapor hazırladı ve mil-
li menfaat konusunda hükümeti uyardı. Fa-
tih gemimiz Zonguldak açıklarında doğalgaz
rezervi bulunca Petrol-İş Genel Başkan Sü-
leyman Akyüz’le görüştük. 

“Tabii bu milli bir mesele. Dışa bağımlı-

lığı azaltma konusunda ülkemize güç
verecekse buna sevinmemek elde de-
ğil” diyen Akyüz, kamuoyundaki tar-
tışmalara ilişkin de bu durumu ister
muhalefet ister iktidar olsun siyasi mal-
zeme haline getirmemek gerektiği
uyarısıyla sözlerine başladı. 

TÜRKİYE PETROLLERİ
ÜLKEMİZİN VAZGEÇİLMEZİ

Akyüz, TPAO’nun önemini ise şöyle an-
lattı: “Türkiye Petrolleri 1954 yılında Türki-
ye’de kurulmuş ve dikey entegreyle çalışan bir
kurumdur, Türkiye’nin en büyük en güçlü ku-
rumlarından biridir. Türkiye’nin vazgeçil-
mezidir aslında. Maalesef 12 Eylül sonrası ge-
len hükümetler her dönem Türkiye Petrol-
lerini zayıflattılar. Bu kurum petrolü arıyor-
du, buluyordu, çıkarıyordu, işletiyordu, rafi-
ne ediyordu ve dağıtıyordu. Türkiye Petrol-
leri arayıp bulup çıkardığı zaman TÜP-
RAŞ’a yolluyordu. Bizim üretim tesislerimiz
onlardı zaten. Hele ki Kıbrıs Harekatı son-
rası rafinerinin Türkiye için ne kadar önem-
li olduğu ortaya çıkmıştı ve TÜPRAŞ gibi ku-
rumlar böylelikle kurulmuştu. Böylelikle
Türkiye ekonomisine büyük katkılar sağlandı.
Petrol Ofisi özelleşmeden önce Türkiye’nin
her noktasına bu kurumla dağıtılıyordu.
Ondan sonra petrolün kalan her damlası, her
atığı bile işlenmiştir. Bunun için yan sanayi di-
yebileceğimiz PETKİM kurulmuştu. Yani ba-
şından sonuna; çıkarmaktan tüketime kadar
her noktasına kadar milli kurumlarımız var-
dı. Doğalgaz için de BOTAŞ vasıtasıyla da-
ğıtımını yine kamu kurumlarımız yapıyordu.
Ama ne oldu; 1980 sonrası bu kurumları bö-

lerek ayırdılar ve en son BOTAŞ ile Türki-
ye Petrolleri’ni dahi özelleştirmeye Varlık Fo-
nuna devretmeye de hazır hale getirdiler. Biz
isyan ettik, mücadele ettik. TÜPRAŞ’a yine
düşman olamayız; neyse ki yerli şirketimiz
Koç Grubu aldı; PETKİM’i kardeş ülkemiz
Azerbaycan’ın SOCAR Grubu aldı. Biz bu-
ralarda örgütlüyüz. Ama tabii milli olması,
Devletin olması önemli. Elimizde kalan
BOTAŞ’ı Türkiye Petrollerini tekrar eski ha-
line kavuşturarak güçlendirilmesinde fayda
var. Eğer bunu yapmazsak zaten biz ne tek-
nolojimiz ne de elimizdeki imkanlar bunu
kurtarmayacaktır.”

DOĞALGAZ REZERVİ 
BULUNMASI ÇOK ÖNEMLİ

Yine de Türkiye Petrolleri’nin son 3-5 yıl-
da çok büyük atılımlar yaptığını vurgulayan
Akyüz, Bugünkü genel müdürümüzün kat-
kıları, Sanayi Bakanlığının katkılarıyla atı-
lımlar yapılmadı değil. Türkiye’de çıkarılan
petrolün yılda 35 bin varilden 50-55 bin va-
rile çıkması çok büyük bir önem arz etmek-
tedir” dedi. “Yine de yeterli değil tabii. Pet-
rolde yüzde 90 dışa bağımlıyız, biz kendi ih-
tiyacımızın yüzde 10’ununu karşılayabiliyo-
ruz” diyen Akyüz, doğalgazda daha zayıf ol-
duğumuzu ifade etti: “İhtiyacımızın yüzde 1
bile karşılayamıyoruz; o seviyelerdeyiz. Do-
layısıyla böyle bir rezervin bulunması çok
önemli. Şimdi herkes konuşuyor televizyon-
larda; biz işin mutfak tarafındayız. Bu se-
vindirici bir şey ama bu kaynak nasıl çıkacak,
nasıl dağıtılacak? Şimdi insanımız şöyle sa-
nıyor: 320 milyar metreküp doğalgaz bu-
lunmuştur ve sanki musluğu bağlayacağız ora-
ya hazinemize para yağacak; öyle bir şey yok.”

Petrol Kanunumuzun sıkıntılı olduğuna
dikkat çeken Akyüz, şöyle devam etti: “2013
yılında çıkarılan Petrol Kanunu’yla beraber
durum şöyle oldu: ‘Eğer biz yüzde 100 milli
değer ve imkanlarımızla çıkaramazsak pet-
rolü, doğalgazı; yabancılardan destek alarak;
yabancı şirketlere devredip çıkartırsak burada
bizim payımız bellidir. Kanunu değiştirme-
diğiniz sürece payımız sekizde bir; yani yüz-
de 12.5. Bu kanun birçok ülkede; bugün sa-
vaş halinde olan ülkelerde bile bu kadar dü-
şük seviyelerde değil. Maalesef bu çok üzü-
cü. Bu kanun çıktıktan sonra biz hem sondaj
hem sismik gemilerimizi devreye soktuk as-

lında. 2012-2013’ten sonra Fatih, Yavuz ve Ka-
nuni gemilerimizle sondaj; Barbaros ve Oruç
Reis’le sismik araştırmalar yapıyoruz. 5 tane
gemimiz var. Bu adımlar çok önemli. 3 tarafı
denizlerle çevrili bir ülke için yeterli değil ta-
bii; çoğaltılmalı. Çoğaltılacağına da inanı-
yorum ama bu Petrol Kanunu varken bu do-
ğalgazın tamamı çıkartılsa dahi, bunu bir ya-
bancı şirket çıkaracaksa önce kendi hakkını
ve payını alacak en son da bizim hakkımız ka-
lacak. Bugün 320 milyar metreküp doğalgaz
rezervine yaklaşık 60-65 milyar dolarlık bir de-
ğer biçiliyor ama bizim alacağımız yüzde
12.5’i; yani yaklaşık 8 milyar dolar. Az mı; el-
bette değil, bu da moral olur bizim için; Ka-
radeniz’deki bu rezervin etrafında veya Ak-
denizimiz’de de çalışmalar devam ediyor…
Ancak rezervler trilyon metreküpe çıkma-
dıktan sonra bizim buradan kazançlı çıkma-
mız öngörülemez.” 

KARARLAR ÜLKE 
MENFAATİ İÇİN ALINMALI

“320 milyar metreküp tabii ki az değil; 1
milyar dolar dahi bu ülkeye katkı gelecekse
biz buna seviniriz. Fakat ciddi bir katkı sağ-
lamasını istiyorsak; ya bir teknoloji yarata-
cağız, bunu devreye sokacağız; üretimde dı-
şarıya bağımlılığı ortadan kaldıracağız; rezervi
yüzde 100 kendimiz çıkaracağız. O zaman
oradaki kazanç bizim olacak. Eğer bunu ya-
pamayacaksak kanundaki oranları değişti-
rerek ülke menfaatine çıkarılması gerekiyor.
Yani 5-6 yıl dışarıdan gaz almayacağız gibi bir
durum da yok. Mecburen önceki anlaşmaları
devam ettireceğiz; belki de biz bu rezervden
bu anlaşmalar dolayısıyla 10 milyon metre-
küp olarak az az çekeceğiz. Burada önemli
olan siyasilerin, ülke menfaatine alacağı ka-
rarlar.”

Petrol-İş olarak yapılması gerekenlere
ilişkin görüşlerini de paylaşan Akyüz, “Bizim
isteğimiz 66 yıllık bir kurum olan Türkiye Pet-
rolleri’nin güçlendirilmesi, özerk bir yapıda
çalışması. Diğer isteğimiz de; Türkiye Pet-
rolleri kurulalı beri kalifiye olan işçi yapımız;
yapılar bölünürken bölündü. Bu kurumlar-
da istikrarlı işçi yapısının da sağlanması ge-
rek. Yoksa bu kurumlarda taşeron, paravan,
taraf şirketlerle yapılacak işler değildir. Umu-
yorum TPAO yapısı güçlendirilir ve bu mo-
ralle daha güzel sonuçlar yakalanır.”

LİBYA’nın doğusun-
daki gayrimeşru silah-
lı güçlerin lideri Halife
Hafter milislerinin söz-
cüsü Ahmed el-Misma-
ri, Libya hükümeti ile
Hafter'in siyasi mütte-
fiki Tobruk Temsilciler
Meclisi (TM) tarafın-
dan duyurulan ateş-
kes girişimine tepki
gösterdi.

Mismari, düzenledi-
ği basın toplantısında,
Libya hükümet güçleri
tarafından düzenle-
nen toplantılarda stra-
tejik Sirte şehrine sal-
dırı kararı alındığını

ileri sürdü. Libya Baş-
bakanı Fayiz es-Ser-
rac'ın duyurduğu ateş-
kes girişimini “medya
pazarlaması ve göz
boyama” olarak nite-
lendiren Mismari, mil-
islerinin şu anda savaş
konumunda olduğunu
ve Sirte şehrine yöne-
lik herhangi bir saldırı-
ya hazırlıklı oldukları-
nı belirtti.

Mismari, Hafter'in
siyasi müttefiki TM
Başkanı Akile Salih'in
ateşkes çağrısına iliş-
kin yorum yapmaktan
kaçındı.

Hafter'den ateşkese tepki

PETROL-İŞ�BAŞKANI�SÜLEYMAN�AKYÜZ,�PETROL�KANUNUNA�DİKKAT�ÇEKTİ:

Kendimiz çıkarmazsak 
payımız 8 milyar
320�milyar�metreküp�doğalgaz�rezervi�herkesi�sevindirdi
ancak�yerli�imkanlarla�çıkarmazsak�Petrol�Kanunu
nedeniyle�ülkemizin�kazanç�oranı�yalnızca�yüzde�12.5.
Süleyman�Akyüz,�‘Bugün�savaş�halinde�olan�ülkelerde�bile
bu�oran�bu�kadar�düşük�değil.�Bu�yasa�değiştirilmeli,�TPAO
güçlendirilerek�eski�yapısına�kavuşturulmalı’�dedi
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TPAO’nun güçlendirilmesine
ilişkin sık sık vurgu yapan
Akyüz, şu ifadeleri kullandı:
“Türkiye Petrolleri için asla
özelleştirme, Varlık Fonu düşü-
nülmemelidir; devlette kalmalı-
dır. Enerjiye her zaman
ihtiyacımız var; büyük oranda
dışa bağımlıyız çünkü. Burada
karalamamak, moral vermek
lazım. 

“Kendimize yüzde 100 yete-
bilmemiz için yılda 55 bin varil
petrolü 100 katına çıkarmak ge-
rekir. TPAO güçlendirilirse uma-
rım bu kaynakları bulur. Biz
sendika olarak hem Türkiye Pet-
rolleri’nin hem BOTAŞ’ın ya-
nında oluruz. İşçilerimize moral
motivasyon açısından ne gere-
kiyorsa yaparız. Yeter ki kay-
naklarımızı ülkemize ve ülke
insanımıza kazandıralım.

“Bu özelleştirmeler yapılır-
ken Türkiye Petrol Ofisi’nin,
PETKİM’İn, TÜPRAŞ’ın dikey en-
tegredeki bütün yapının özel-
leştirmelerini IMF, Dünya
Bankası, İngiltere, dış güçler da-
yatmıştır. Elimizde bu milli de-
ğerlerimizi özelleştirdik.
Dolayısıyla dışarıdan fayda ol-
madığını gördük, kendi drone-
larımızı vs yapmaya başladık.
Zora düşmeden, kavgaya gir-
meden, ileriye dönük şekilde
plan yapmalıyız.”

“CUMHURBAŞKANIMIZ, Ba-
kanlar, bu doğalgazı kendi
yerli ve milli imkanlarımızla
çıkaracağız, işleyeceğiz;
2023’te milletimizle buluştu-
racağız, diyor. Ama bu o
kadar kolay değl tabii. Petrol-
cülük çok ağır işleyen bir sü-
reçtir. Mesela İsrail bile
Akdeniz’de bulduğu gazı 8
yılda devreye sokabildi. 10 yıl
sonra Avrupa’ya ulaştırmayı
düşünüyor. Bir de Karade-
niz’de; 3500 metreye ineceksi-
niz, kolay iş değil ama
imkansız da değil. Üretim ma-
liyetleri mevcut maliyetlerinin
bir tık üstünde de olabilir ama
yine de çıkartılmalı. Diyelim
dışarıdan 100 milyara alıyor-
sunuz; kendi imkanlarımızla –
biraz yüksek söylüyorum
ama- 110 milyara da çıkara-
caksak bu gazı, biraz daha ma-
liyetli olsa da kendi ülkemize,
insanımıza kalacak; böylelikle
60 milyar dolar da ülkemize
kalacak. Diğer türlü 100 mil-
yar dışarıya gidecek, bunları
da gözetmek gerekiyor.”

‘Maliyetli de olsa 
çıkartılmalı’

PROF. Dr Sencer İmer, Petrol Yasasında
yapılan değişikliklerin Türkiye’nin çıkarla-
rına uygun olmadığını söyledi. Gezi olay-
larının başladığı kargaşa günlerinde Petrol
Yasası’nda yapılan değişikliğin uluslar-
arası petrol lobilerinin gücü olduğunu vur-
gulayan İmer şunları söyledi:

“Petrol Yasasının eski hali bugünkünden
çok daha iyiydi. Yapılan değişiklikle Türki-
ye Cumhuriyeti devletinin hakları iyice
azaldı. Başka ülkelerdeki yasaların kendi

devletlerine verdiği hakların çok çok altı-
na düştü. Devletimizin haklarını minimize
etti. Eski yasaya göre kayıp yüksek. Yapı-
lacak anlaşmalar bürokratların imzasına bı-
rakılmıştır. Bu kabul edilemez. Karar eski ya-
sada olduğu gibi bakanlar kurulu kararı ile
verilmelidir. Mevcut yasa hemen ele alın-
malı ve Türkiye Cumhuriyeti Devletinin çı-
karlarına uygun hale getirilmelidir. Bu ya-
pılmazsa doğal kaynaklarımızdan en fazla
yararlananlar yabancılar olacaktır.”

Prof. Dr. Sencer İmer: Petrol Yasası
ülke çıkarlarına uygun hale getirilmeli

PETROL Mühendisleri Odası Enerji Politikaları Başkanı
Necdet Pamir, Petrol Yasası’nda yapılan değişikliklerde ciddi
hatalar yapıldığını, bunlar içinde en önemlilerinden birinin
Türkiye Petrolleri Anonim Ortaklığı’nın (TPAO) etkisizleştiril-
mesi olduğunu söyledi: “TPAO’da bütün kaliteli personelin
yüzde 90’ı emekli edildi. 6326 sayılı petrol kanununa göre
bu konuda tüm yetkiler devlet adına Türkiye Petrollerine ait-
tir. O madde niye kaldırıldı? Şimdi yapılması gereken işlerin
başında TPAO’ya yetkilerinin yeniden verilmesi ve TPAO’nun
milli bir kuruluş olarak güçlendirilmesidir.”

Enerji uzmanı Pamir: TPAO’ya
yetkileri yeniden verilmeli

Akyüz: Biz 
kurumlarımızın

yanındayız
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Millî Savunma Bakanı Hulusi Akar
başkanlığında, Genelkurmay Başkanı
Orgeneral Yaşar Güler, Kara Kuvvetle-
ri Komutanı Orgeneral Ümit Dündar,
Hava Kuvvetleri Komutanı Orgeneral
Hasan Küçükakyüz ve Deniz Kuvvetle-
ri Komutanı Oramiral Adnan Özbal ile
Bakan Yardımcıları Yunus Emre Kara-
osmanoğlu, Alpaslan Kavaklıoğlu ve
Muhsin Dere'nin de katılımıyla video
konferans toplantısı yapldı. Toplantıda
Libya'daki Savunma Güvenlik İşbirliği ve
Eğitim Yardım Danışma Komutanlığı,
Afganistan'daki Türk Görev Kuvveti
Komutanı, NATO Karargâhı'ndaki Türk

Askeri Temsil Heyeti Başkanı, KKTC'de-
ki Kıbrıs Türk Barış Kuvvetleri Komu-
tanı'nın yanı sıra Ordu Komutanları,
Muharip Hava Kuvveti ve Donanma Ko-
mutanı devam eden faaliyetler ve saha-
daki son duruma ilişkin bilgi verdi. 

Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Er-
doğan'ın verdiği doğal gaz müjdesinin
daha büyük ve önemli stratejik teşeb-
büslerin de dayanağı olacağını ifade
eden Bakan Akar, yoğun bir dönemden
geçen Türk Silahlı Kuvvetlerinin kendi-
sine verilen görevleri başarıyla yerine ge-
tirdiğini vurguladı ve personeli kutladı.

YUNANİSTAN TEPKİSİ

Bakan Akar ayrıca Yunanistan’ın,

Oruç Reis araştırma gemisinin faaliyet
alanı ile kısmen örtüşen bir bölgede saha
ilan etmek suretiyle tatbikat icra ede-
ceğini açıklamasını, iyi komşuluk iliş-
kileri ve denizcilik kurallarıyla bağdaş-
mayan, seyir emniyetini tehlikeye atan
ve gerginliği artıran bir faaliyet olarak
değerlendirdi.

ZAFER HAFTASI MESAJI

Konuşmasının sonunda Zafer Haf-
tası'nın kutlayan Bakan Akar, “Gazi
Mustafa Kemal Atatürk ve silah arka-
daşlarını; vatanımız, asil milletimiz ve
birliğimiz için canlarını feda eden tüm
şehitlerimizi; ebediyete intikal eden
kahraman gazilerimizi bir kez daha

rahmetle ve minnetle yâd ediyor, hayatta
olan gazilerimize, şehit ve gazilerimizin
ailelerine saygı ve şükranlarımı sunu-
yorum” beyanlarında bulundu.

'Doğalgaz müjdesi daha büyük
teşebbüslerin dayanağı olacak'
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ESAS NO : 2020/157 Esas
KAMULAŞTIRMA İLANI
TCDD tarafından Nihat Özdemir, Fadimana Yalçınkaya, Suat Tepe, Ersin Tepe, Asuman Binici, İrfan
Tepe mirasçılarıaleyhine açılan kamulaştırma (bedel tespiti ve tescili) davasında2942 sayılı kanunun
4650 sayılı kanun ile değişik 10. maddesi ve gereğince davalılara aitEreğli İlçesiÇakmak Mah. 288
(yeni 738) nolu parselde kayıtlı taşınmaz için Kıymet Takdiri Raporu doğrultusunda 2942 sayılı yasanın
8. madesi uyarınca11.737,51 TL kıymet takdiri yapıldığı, taşınmazın pazarlıkla anlaşılması mümkün
olmadığından 4650 sayılı yasa ile değişik 2942 sayılıKanunu'nun 10. md uyarınca kamulaştırma be-
delinin tespitine ve bu bedelin ödenmesi karşılığında söz konusu taşınmazların TCDD adına tesciline
karar verilmesi talep olduğundan, Kamulaştırma kararına karşı 2942 S.K. nun 14. md gereğince ilan
tarihinden itibaren 30 günlük süre içerisinde idari yargıda iptal, Adli yargıda maddi hataların düzeltilmesi
amacıyla dava açabileceğiniz,
İdari yargıda veya Adli yargıda açabileceğiniz davalarda husumeti TCDD'na yöneltmeniz gerektiği,
2942 S.K. nun 14. maddesi gereğince öngörülen sürede kamulaştırma işlemine karşı idari yargıda
iptal davası açmanız halinde dava açtığınız ve yürütmenin durdurulmasına ilişkin karar aldığınızı bel-
gelendirmediğiniz takdirde yapılan kamulaştırma işleminin kesinleşeceğive taşınmazın tesciline karar
verileceği,
Mahkememizce tespit edilecek kamulaştırma bedelinin T.C. Ziraat Bankası Ereğli şubesine yatırıla-
cağı,konuya ve taşınmaz malın değerine ilişkin tüm savunma ve delillerin ilan tarihinden itibaren 10
gün içerisinde mahkememize yazılı olarak bildirilmesi hususu 2942 sayılı kanunun 4650 SK nun ile
değişik 10. maddesi hükmü gereğince ilanen tebliğ olunur
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ESAS NO : 2020/166 Esas
KAMULAŞTIRMA İLANI
TCDD tarafından Duran Yıldız, Raşit Kahraman, Hakan Yıldırım, Mehmet Kaya, Deniz Güney, Fadime
Koç mirasçıları; Ayşe Dudu Oktem, Selma Azboz, Hülya Tatlıdil aleyhine açılan kamulaştırma (bedel
tespiti ve tescili) davasında 2942 sayılı kanunun 4650 sayılı kanun ile değişik 10. maddesi ve gereğince
davalılara ait Ereğli İlçesi M. Akif Mah.2884 ada, 1 parselde (yeni 2) kayıtlı taşınmaz için Kıymet
Takdiri Raporu doğrultusunda 2942 sayılı yasanın 8. madesi uyarınca 36.984,25TL kıymet takdiri ya-
pıldığı, taşınmazın pazarlıkla anlaşılması mümkün olmadığından 4650 sayılı yasa ile değişik 2942
sayılıKanunu'nun 10. md uyarınca kamulaştırma bedelinin tespitine ve bu bedelin ödenmesi karşılı-
ğında söz konusu taşınmazların TCDD adına tesciline karar verilmesi talep olduğundan, Kamulaştırma
kararına karşı 2942 S.K. nun 14. md gereğince ilan tarihinden itibaren 30 günlük süre içerisinde idari
yargıda iptal, Adli yargıda maddi hataların düzeltilmesi amacıyla dava açabileceğiniz,
İdari yargıda veya Adli yargıda açabileceğiniz davalarda husumeti TCDD'na yöneltmeniz gerektiği,
2942 S.K. nun 14. maddesi gereğince öngörülen sürede kamulaştırma işlemine karşı idari yargıda
iptal davası açmanız halinde dava açtığınız ve yürütmenin durdurulmasına ilişkin karar aldığınızı bel-
gelendirmediğiniz takdirde yapılan kamulaştırma işleminin kesinleşeceğive taşınmazın tesciline karar
verileceği,
Mahkememizce tespit edilecek kamulaştırma bedelinin T.C. Ziraat Bankası Ereğli şubesine yatırıla-
cağı,konuya ve taşınmaz malın değerine ilişkin tüm savunma ve delillerin ilan tarihinden itibaren 10
gün içerisinde mahkememize yazılı olarak bildirilmesi hususu 2942 sayılı kanunun 4650 SK nun ile
değişik 10. maddesi hükmü gereğince ilanen tebliğ olunur 20/08/2020

T.C. EREĞLİ (KONYA) 2. ASLİYE HUKUK MAHKEMESİNDEN

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1210509 (www.bik.gov.tr)

Bahçeli: Doğalgaz gücümüze güç katacak
MHP�lideri�Devlet�Bahçeli,�doğalgaz�yatağının�bulunmasının
Türkiye'yi�güçlendireceğini,�enerjinin�'gelecek'�olduğunu�söyledi.
Bahçeli�doğalgaz�bulunmasını�önemsiz�görenlere�de�yanıt�verdi
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M
HP Genel Başkanı Devlet
Bahçeli, Karadeniz’de bu-
lunan doğalgaz yatağının

ekonomik güvenliğimizi sağlam esas-
lara bağlarken stratejik gücümüze de
güç katacağını söyledi.

Bahçeli, 21 Ağustos'ta Türk mille-
tini sevince boğan tarihi gelişmenin biz-
zat Cumhurbaşkanı tarafından payla-
şıldığını kaydettiği açıklamasında dışa
bağımlılıktan kurtulma mesajı verdi.
Bahçeli şöyle konuştu:

"Türkiye’nin enerji konusundaki
makus ve menfi talihini yenecek keşif
gerçekten de ülkemiz adına göz ka-
maştırıcı bir kazanımdır. Bilhassa do-
ğalgazda ithalata bağımlılık oranımızın
yüksekliği bilinen bir gerçektir. Türki-
ye’nin enerjide dışa bağımlılık oranının
yüzde 72 düzeyinde olması elimizi za-

yıflatırken bütçe dengesini ve ödeme-
ler bilançosunu olumsuz şekilde etki-
lemektedir. Karadeniz’de bulunan do-
ğalgaz yatağı ekonomik güvenliğimizi
sağlam esaslara bağlarken stratejik
gücümüze de güç katacaktır. Geldiği-
miz bu aşamada, sondaj gemilerimiz
egemenlik haklarımızdan mülhem Ak-
deniz ve Karadeniz’de bulunan doğal
kaynakları her türlü zorluğa direnerek,
dış baskıları bertaraf ederek arayış
halindedir."

'ENERJİ, GELECEĞİN 
STRATEJİK ANAHTARIDIR'

Bahçeli, keşfi değersizleştirmeye
kalkışanları da eleştirdi:

"Doğalgaz ve petrole ödediğimiz
milli servetten yapılacak yüksek meb-
lağlı tasarruflar kuşkusuz ülke ekono-
misiyle birlikte vatandaşlarımıza da
rahat bir nefes aldıracaktır. Ancak

Türkiye’nin diriliş azminden ürken,
parlak ufuklara ulaşma amacından ra-
hatsız olan köksüzler lobisi, bu defa da
nice emekle bulunan doğalgaz yatağı-
nı karalamaya, küçük göstermeye, de-
ğersizleştirmeye kalkışmışlardır. 

Karadeniz’de belirlenip üretime ve
ticarileşme aşamasına geçecek doğal-
gaz kuyusu, kötü niyetlilerin ipliğini bir
kez daha pazara çıkarmış, vicdan ve ah-
laklarının bütünüyle iflas ettiğini ibretlik
şekilde gözler önüne sermiştir. 2019 yı-
lında ödediğimiz 41,6 milyar dolarlık
enerji faturasının önümüzdeki yıllarda
inişe geçecek olması bazılarının uyku-
larını kaçırmıştır. 

Gazın doğalını beğenmeyenler, Tür-
kiye düşmanlarının suni ve süfli gazıy-
la iftira ve isnat yarışına giren ayıplı ve
utanmaz yüzlerdir. Unutmayalım ki,
enerji geleceğin stratejik anahtarıdır."

‘Geçmişte Amerikan yanlısı 
politikalar güttüler’   

‘Geçmişte Amerikan yanlısı 
politikalar güttüler’   

‘Geçmişte Amerikan yanlısı 
politikalar güttüler’   

‘Geçmişte Amerikan yanlısı 
politikalar güttüler’   

‘Geçmişte Amerikan yanlısı 
politikalar güttüler’   

‘Geçmişte Amerikan yanlısı 
politikalar güttüler’   

ERCAN KÜÇÜK

SAADET Partisi İstanbul
Gençlik Kolları pandemi nede-
niyle ertelediği çalışmalara parti
binasında düzenlediği basın top-
lantısıyla yeniden başladı. Yeni dö-
nemde sloganlarının “Tarihi Ye-
niden Yaz” olacağını belirten İl
Gençlik Kolları Başkanı Abuzer
Taşkent, Aydınlık’ın sorusunu da
yanıtladı.

Gençliğin milletlerin en kıy-
metli hazinesi olduğunu belirten
Taşkent, ancak bugün eğitim, is-
tihdam, bilim ve teknoloji gibi so-
runlarla boğuşulduğunu söyledi.
19-35 yaş arası 4.5 milyon gencin
işsiz olduğunu ifade eden Taşkent,
bu sayının 1.5 milyonunun İs-
tanbul’da yaşadığını hatırlattı.
Uyuşturucu kullanma yaşının 15’e
kadar düştüğü uyarısında bulunan
Taşkent buna ailelerdeki sorun-
ları sebep gösterdi. Gündeme

ilişkin değerlendirmelerde bulu-
nan Taşkent, Aydınlık’ın “Ak
Parti’den kopan partilerle ittifak
kurar mısınız” sorusuna 1974’te
CHP ile kurdukları ittifakı hatır-
latarak yanıt verdi. Deva Partisi ve
Gelecek Partisi’nin geçmişte IMF
ile işbirliği ve Ortadoğu’daki
Amerikancı politikalarına vurgu
yapan Taşkent şunları söyledi:

'DIŞA BAĞIMLI ANLAYIŞI
REDDEDERİZ’

“Siyasi partilerin ittifakla ilgi-
li kararları genel merkezlerce alı-
nıyor. Bu soruları cevaplayacak
mekanizmalar genel merkezler.
AKP iktidarının ömrünün tü-
kendiğini görmekteyiz. Milletin
hayrına olacak bir süreçte yer
alınabilir. Biz 74’te CHP ile koa-
lisyon yaptığımız dönemde özel-
likle o dönem muhafazakar kitle
tarafından çok ciddi eleştiriler
almıştık. Hatta ismimiz yeşil ko-

müniste kadar çıkmıştı. Ancak o
dönem yapılan koalisyonla Kıbrıs
Harekatı gibi bir başarı elde edil-
di. Memleket hayrına olacak şe-
kilde hareket ediyoruz. Burada çe-
şitli partilerle ittifak yapılabilir.
Ancak Milli Görüş’ün bir takım
temel esasları var. Bu esaslar çer-
çevesinde hareket ederiz. Örne-
ğin bu ittifakın en nihayetinde bir
adayı olur. Ekonomiye bakışı aca-
ba nasıl olacak? Ekonomide eğer
IMF ile bir zamanlar yaptıkları an-
laşmalar gibi yapmayı sürdürme-
yi istiyorlarsa, Milli Görüş kesin-
likle dışa bağımlı bir anlayışı red-
deder. Dış politikada o dönemde
Amerikan yanlısı politikalar güt-
müşlerdi bu arkadaşlar. Eğer
bunları düşünüyorlarsa asla böy-
le bir oluşumun içinde yer alma-
yız. Ancak burada bir mutabaka-
ta varılır, milli menfaatler göz
önünde bulundurulursa şayet, el-
bette yapılabilir.”
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TBMM Karma Komisyon adına gö-
rev yapan 1. Hazırlık Komisyonu, D.K.
isimli bir kadına cinsel saldırıda bulun-
makla suçlanan eski HDP’li, bağımsız
Mardin Milletvekili Tuma Çelik’in do-
kunulmazlığının kaldırılmasını yönünde
görüş bildirme kararı aldı.

Karma Komisyonun oluşturduğu 1.
Hazırlık Komisyonu dün Ak Partili Ko-
misyon Başkanı Ali Özkaya başkanlı-
ğında toplandı. Toplantıda yapılan oy-
lamada oy birliği ile Çelik’in dokunul-
mazlığının kaldırılması gerektiği yö-
nünde karar alındı. Komisyonda alınan
kararı basına açıklayan Özkaya, ”Ko-
misyonumuz oy birliği ile Tuma Çelik’in
dokunulmazlığının karar verdi.  2 Eylül
itibarıyla komisyonumuzun raporunu
hazırlamış olacağız” dedi.

1. Hazırlık Komisyonu’nun hem iddia
sahibini hem de savunmayı dinlediğini
anlatan Özkaya, iddianın ciddi olduğu-

na dikkat çekti. Bu iddia sebebiy-
le yasama organının bir üyesinin
töhmet altında kalacağını, yasama
organı ile ilgili “tecavüzcüyü ko-
ruyor” algısının oluşmaması açı-
sından konunun yargıda tarafından
çözülmesini uygun gördüklerini
bildirdi. Özkaya, Tuma Çelik’in do-
kunulmazlığı kaldırılıp kaldırıl-
masına ilişkin nihai kararın, Ana-
yasa ve Adalet Komisyonu üyele-
ri oluşturduğu Karma Komis-
yon’un 1 Ekim’den sonra yapaca-
ğı toplantının ardından Genel Kurul’un
takdirinde olduğunu kaydetti.

'KADIN MAĞDUR 
OLMASIN İSTEDİM'

Hakkındaki cinsel suçlama dosyası
TBMM’ye gelmesinden sonra HDP’den
ihraç edilen ve halen Meclis’te bağımsız
Mardin Milletvekili olarak görev yapan
Tuma Çelik, D.K. isimli kadına tecavüz
ettiği yönündeki suçlamayla ilgili 1. Ha-

zırlık Komisyonuna verdiği savunmasında
“7 Ocak 2019 tarihinde D.K. isimli ka-
dınla evde bir gece birlikte kaldım. Ama
zorla bir şey olmadı. Bana komplo ku-
ruluyor”  ifadelerini kullandı. D.K isim-
li kadının 9 ay boyunca kendisine What-
sApp üzerinden hakaret ettiği halde, bu
hareketlere neden sessiz kaldığına ilişkin
bir soruya Çelik’in “Olayın toplumda du-
yulmaması ve kadının mağdur olmaması
için suskun kaldım” diye yanıt verdiği öğ-
renildi.

Çelik hakkında komisyondan 
'dokunulmazlık' kararı

Umut Oran: Tabanın kaygıları artmış görünüyor!
AYDINLIK/ANKARA

CHP’nin eski Genel Başkan Yar-
dımcısı Umut Oran, 37.CHP Kurul-
tay’ının üzerinden geçen süre zarfında ta-
banda kaygıların artmış göründüğünü bil-
dirdi.

Umut Oran yaptığı açıklamada, Tür-
kiye’nin çok büyük sorunlarla karşı kar-
şıya olmasına rağmen CHP’nin beklenen
sıçramayı yapamadığına dikkat çekti.
Oran, “Ekonomik sorunların bu derece
yoğun yaşandığı, işsiz sayısının çalışan sa-
yısını geçtiği, özellikle genç işsizliğin
Cumhuriyet tarihinin en yüksek oran-
larına ulaştığı bir dönemde CHP’nin hala
‘ciddi bir oy artışı sağlayamamış’ olma-
sı ve parti içi kavgaları körükleyecek şe-
kilde ‘ötekileştirici bir dil’ kullanması ge-
leceğe dair umutları azaltmaktadır”
dedi.

Partisinin pek çok büyükşehiri ka-
zanmasına rağmen üye sayılarının artmak
yerine azaldığına dikkat çeken Umut
Oran, tabandan yükselen “yapıcı öneri-
lere”, sert tepki verilmesini eleştirerek,
şöyle konuştu:

“Kurumsal düzeyde yapılan itirazlara
cevap üretmek yerine ‘ya itaat et ya da git’
anlamına gelecek adımlar atmanın
‘AKP’nin ekmeğine yağ sürmek’ ve Cum-

huriyetçi tabanı bölmek dışında bir anlamı
yoktur. CHP, ‘ne tek adamlığa’ ne de ‘ille
de ben’ diyenlerin kibrine muhtaçtır. Bu
köklü gelenek mutlaka bir yol bulacak ve
alternatif olacaktır. Mutlaka Türk mille-
tine yeniden umut olacaktır.” 

KAYGILAR ARTTI

Özellikle son 18 yılda yaşananların,
CHP’nin geçmişte hiç olmadığı kadar zor
dönemler yaşamasına sebep olduğunu
vurgulayan Oran, şunları söyledi:

“Yaşanan her türlü soruna ve CHP’nin
beklenen sıçramayı bir türlü yapamama-
sına rağmen hiçbir ‘özeleştiri mekaniz-
masının’ işletilmemesi ve tüm stratejinin
‘ittifaklar’ üzerine kurgulanması yet-
mezmiş gibi bazı üst yöneticilerin CHP’nin
fedakâr tabanını ‘rencide edici ifadeler-
de’ gösterdiği ısrar, tabanda yükselen
bir hayal kırıklığı yaşanmasına sebep ol-
maktadır. Yaşanan Kurultay süreci de ne
yazık ki var olan kaygıların en az bir kat
daha artmasına sebep olmuştur.”

MHP'li Yıldız'dan 'emir ve talimat' açıklaması
AYDINLIK/ ANKARA

MHP Genel Ba�kan Yard�mc�s�
Feti Y�ld�z,  Ankara 2 No'lu Baronun
kurucular kurulu üyesi Av. Ayd�n
Akp�nar ile birlikte çal��malar� sür-
dürdüklerini bildirdi. Y�ld�z, MHP
Genel Ba�kan�n� ziyaret ettiklerini
“emir ve talimatlar�n� ald�k” ifade-
lerinin çarpt�r�ld���n� belirterek, pay-
la��m ve içeri�inin Av. Ayd�n Akp�-
nar’a aitmi� gibi kullanmaya çal��-
t���n� söyledi. Akp�nar “Bu zihniyeti
iyi tan�yoruz” dedi.

Çoklu baro düzenlemesini de
içeren kanunun yürürlü�e girme-
sinin ard�ndan bu yöndeki ilk giri-

�im �stanbul'da yap�lm��t�. Geçen
günlerde de Ankara'da baz� avu-
katlar aç�klama yaparak Ankara 2
No'lu Barosu'nun kurulmas� için
ba�vuruda bulunmu�tu. Bu ba�-
vurudan k�sa bir süre sonra sosyal
medya üzerinden tart��ma yara-
tan bir payla��m yap�ld�. MHP Ge-
nel Ba�kan Yard�mc�s� Feti Y�ld�z,
Twitter sayfas� üzerinden, "Ankara
2 No'lu Baronun kurucular kurulu
üyesi say�n Av. Ayd�n Akp�nar bey
ile birlikte Say�n Genel Ba�kan�m�-
za kurulu�la ilgili arz’da bulunarak
emir ve talimatlar�n� ald�k" mesaj�-
na, MHP Genel Ba�kan� Devlet
Bahçeli ve Avukat Ayd�n Akp�nar ile

çektirdi�i foto�raf� eklemi�ti. Bu
payla��mda kullan�lan, "Emir ve ta-
limatlar�n� ald�k" ifadesi ise hukuk-
çular, baro ba�kanlar� ve baz� si-
yasetçilerin tepkisine neden olur-
ken gelen tepkiler sonras�nda Y�l-
d�z konuyla ilgili olarak yeni bir aç�k-
lama yapt�. Y�ld�z Twitter hesab�n-
dan yapt��� aç�klamada, �öyle sür-
dürdü:

"�ki günden beri yapt���m payla-
��m� ve içeri�ini Av. Ayd�n Akp�nar’a
aitmi� gibi kullanmaya çal��an zih-
niyeti iyi tan�yoruz. Ortaya koy-
mu� oldu�unuz bu oyun tutmaz.
Siz, bunlar� b�rak�p terör örgütleriyle
olan ili�kinizi gözden geçirin.”
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T
ÜRKİYE’nin 6-7 yıllık kullanımına eşdeğer,
yaklaşık 70 milyar dolar değerinde bir doğal-
gaz kaynağının bulunmasını milletin büyük ço-

ğunluğun sevinçle karşıladı. Üstelik Karadeniz’de ve
Doğu Akdeniz’de ciddi enerji uzmanlarına göre çok
daha büyük rezervler var. Türkiye, kendisine ait son-
daj gemileriyle bunları araştırmaya devam ediyor.
Enerjide büyük oranda dışarıya bağımlı bir ülkeyiz.
Doğalgazı sadece konutları ısıtmak için kullanmıyo-
ruz. Elektrik üretimimizin yarıdan biraz fazlasını do-
ğalgaz santrallerinden sağlıyoruz. Hal böyle olunca
yapılan keşif gerçek anlamda “müjde” oluyor.

İşinde gücünde olan vatandaş bu müjdeyi anlaya-
biliyor. Ama yüreği Türkiye için atmayanlar için or-
tada bir müjde değil, ızdırap var. Tarihin her
dönemecinde gördüğümüz bozgunculuk doğalgaz
konusunda da kendini gösterdi.

ÖZDİL VE BENZERLERİNİN 
AKÇAKOCA YALANI

Derhal eski defterler açıldı. Bazı yazarlar ve çeşitli
gazete ve internet haber siteleri, “Daha önce de bul-
duklarını söylemişlerdi. Hep yalan bunlar, şov tiyatro”
edebiyatına zaman kaybetmeden başladılar. E tabi
mesele doğalgaz olunca, kelime oyununa meraklı de-
mode mizahçılar da piyasaya çıktı. Bu gaz millete
gaz’ık olacak, iktidarın gaz’ı çıkmış, doğalgazla mil-
letin gazı alınıyor, gaz değil gaz’oz vb… 

Yılmaz Özdil mesela, daha önce de hükümet ta-
rafından açıklanan “doğalgaz bulduk” açıklamalarını
derlemiş ve bunların tümünün başarısızlıkla sonuç-
landığını “gaz almak” için yapılan işler olduğunu vur-
gulamış. Sözcü de bu saçmalığı manşetine taşımış.

Özdil “yalan keşif” serisine Akçakoca’da bulunan
doğalgaz rezervini de eklemiş. Güya bu sadece pro-
paganda için yapılan bir haber. Fakat gerçek. Ger-
çeği Akçakoca kaymakamlığının internet sitesinden
okuyalım. 

“Türkiye Petrolleri A.O. (yüzde 51), operatör-
lüğünde Petrol Ofisi A.Ü. (yüzde 26,75), Foina-
vonEnergyInc. (yüzde 12,25) ile TiwayTurkey Ltd.
(yüzde 10) ortak doğalgaz arama ve üretim faali-
yetleri sonucunda Mayıs 2007 tarihinden itiba-
ren aralıksız olarak Akçakoca Çayağzı Doğalgaz
Proses Tesisinden doğalgaz üretimi gerçekleştiril-
mektedir.

Akçakoca ilçesinin yaklaşık 10 km doğusunda

bulunmakta olan proses tesisine 24,5 km uzun-
luğundaki boru hattı ile bağlı kıyı şeridinden yak-
laşık 7 km açıkta ve ortalama 75 metre su
derinliğinde bulunan Ayazlı, D.Ayazlı ve Akkaya
Platformları ile yaklaşık 15 km uzaklıkta ve 95
metre su derinliğinde bulunan Akçakoca Platfor-
mundan üretilen doğalgaz proses edilerek
BOTAŞ ulusal doğalgaz ağına verilmektedir.

Akkaya Platformunda 3 kuyu, D.Ayazlı Plat-
formunda 2 kuyu, Ayazlı platformunda 2 kuyu
ve Akçakoca Platformunda 3 kuyudan; toplam
10 kuyudan üretim alınmak üzere tamamlama
yapılmıştır. Tesisten halen günlük ortalama 275
bin m3 gaz üretimi yapılmaktadır.

2011 yılında B.Karadeniz’de yer alan doğal
gaz sahalarından 98 milyon m3 üretim yapılmış
olup 317 milyon m3 olan toplam TPAO üreti-
minin yüzde 30’unu oluşturmaktadır.”

Demek ki Özdil’in “yalan” dediği Akçakoca sa-
hasından 2007 yılından beri doğalgaz çıkartılıyor. Sa-
dece Özdil mi, Birgün gazetesi de Akçakoca sahası
için benzer söylemleri dile getirdi. Yazarları Erk Aca-
rer de. Journo internet sitesi de aynı iddiaları sıraladı
ve başlık şu: “Haberlerde kalan keşifler: Müjde Ak-
çakoca’da doğalgaz bulundu.”

Hem Yılmaz Özdil’in, hem Birgün’ün hem de Jo-
urno’nun “daha önce de bulundu demişlerdi, hikâye
bunlar” diye makaraya aldıkları bütün geçmiş ha-
berler doğru! İnanılmaz ama Akçakoca sahası yıllar-
dır üretim yapıyor ama bu gazeteci arkadaşların
haberi yok! Ya da daha kötüsü gerçeği biliyorlar ama
yine de yalanı tercih ediyorlar. Ne gerçeğe sadakat
var ne de meslek ahlakı. 

Uzun yıllar Türkiye Petrolleri Anonim Ortak-
lığı’nda (TPAO) çalışan Prof. Dr. Doğan Perinçek,
Ulusal Kanal’a bağlanarak özetle şunları söyledi:  

“Daha önce kendimize ait olmayan sondaj ge-
mileriyle 23 arama yaptık, sadece birinde Akça-
koca’da rezerv bulabildik. Akçakoca’daki rezerv
2 milyar metreküp. Akçakoca dışında Trakya Ha-
mitabat ve Marmara’daki rezervlerimizi katarsa-
nız hepsinin toplamı en fazla 5 milyar metreküp
oluyor. Şimdi kendi araştırma gemimizle bulunan
rezerv ise 320 milyar metreküp. Bu müthiş bir
olay.”

Demek ki Türkiye’de ilk kez doğalgaz bulunmadı.
Yani geçmişteki haberler de yalan değil. Ama yeni
olan bu boyutta bir rezervin keşfi ve daha büyükleri-

nin de yolda olduğuna dair açıklamalar.

MIZIKLANANLAR

Yüreği bu ülke için atmayan bir muhalefet var
memlekette. Vatan sevgisi, ülke sevgisi, millet sevgisi
kalmamış. Doğalgaz meselesinde de milletin özgü-
venini kırmak için çırpınıp duruyorlar.

Eskiden muhalefet, “ya aslında bizim ülkede her
yerden petrol, doğalgaz fışkırıyor ama emperyalistler
çıkarttırmıyor” türünden komplo teorisine çalan
büyük laflar ederlerdi. Şimdi rezervi buluyorsun, yine
mırın kırın ediyorlar.

� Ya astarı yüzünden pahalıya gelirse
� Ya çok derindeyse
� Biz beceremeyiz
� Erdoğan petrol şeyhi olacak
� Karadeniz kirlenecek, doğaya büyük zararı var
� Bakalım “fizibıl” mı
� Venezuela’da da var ama halk fakir 
�15 yıldan önce çıkmaz bu (15 yıl sonra çıkarsak

bile neden kötü olsun ki)
� Doğalgaz iyi de Atatürk şart (Niye ikisi bir arada

olamıyor, cevap yok)

ATANAMAYAN KEMAL DERVİŞLER

Bakar mısınız? Devlet aklınız, enerjide bağımlılığın
bir sorun olduğunu tespit ediyor, bunun gidermek
üzere rezerv araması için gerekli olan dünya stan-
dartlarında 6 gemi üretiyor, kendi mühendisiniz ve
uzmanlarınızla bir keşif yapıyorsunuz ve sonunda edi-
len laflara bakar mısınız?

Merdan Yanardağ, 320 milyar metreküp doğal-
gaz için “üzerinde konuşulmaya bile değmez” diyor!
Yani ülkenin 7 yıl dışarıya gaz parası ödememesi Ya-
nardağ’a göre basit bir şey. Sanırsınız memleketin
her karışına kazma vursak doğalgaz fışkırıyor. 

İyi Partili Aytun Çıray’a göre rezerv o kadar küçük
ki, bu rezervle eksen değil, “sadece sinemada koltuk
değiştirirsiniz.”

Bir an gözünüzü kapatın ve bu kafanın iktidar ol-
duğunu düşünün. Herhalde 1 trilyon metreküp re-
zerv bulmadan işe koyulmazlardı. Belki bulsalar da
çıkartmazlardı. Çünkü bunların ekonomistleri Selçuk
Geçer diyor ki, gaz bulunduğu için “dolar kuru üze-
rindeki baskı artacak.” Dolar korkusu ile her türlü
üretimden vazgeçecek bir bağımlı kafası var bun-
larda. Bırakın doğalgaz çıkarmayı mevcut araştırma
gemilerini de “bütçeye yük” diye satışa çıkarırlardı.
Çünkü hepsi birer atanamayan Kemal Derviş!

Bulunan ve bulunması muhtemel kaynaklar,
Türkiye’nin cari açığını küçültecek, döviz kaybını
engelleyecek ve üretim devrimi için gerekli serma-
yenin oluşumuna yardımcı olacaktır. Üretici güçleri
geliştirecek, üretimi artıracak dolayısıyla tarihi iler-
letecek bir gelişmedir. İlerici insan bundan sadece
mutlu olur.

xxxxxxx@xxxxxx

UTKU 
REYHAN

Doğalgazla
imtihan halleri

İSTANBUL Cumhuriyet Baş-
savcılığınca, FETÖ'nün askeri okul-
lara kodlama yöntemiyle sızmasına
ilişkin yürütülen soruşturmada 35
şüpheli tutuklandı.

İstanbul Cumhuriyet Başsavcı-
lığın Terör ve Örgütlü Suçlar Bü-
rosunca, silahlı terör örgütü FE-
TÖ'nün TSK yapılanmasına yö-
nelik yürütülen soruşturma kap-
samında, elde edilen deliller doğ-
rultusunda 2013 yılında Deniz
Kuvvetleri Komutanlığınca yapılan
Deniz Harp Okulu ve Deniz Ast-
subay Meslek Yüksek Okulu Öğ-
renci Alım Mülakat sınavlarında
örgütün mahrem üyeleri tarafın-
dan aday numaraları kodlananla-
rın örgüt tarafından TSK'ye yer-
leştirilmesine yönelik yeni isimle-
re ulaşıldı.

54 ŞÜPHELİ YAKALANDI 

Soruşturmada, bu şekilde kod-
lanan ve mülakat sınavına giren

adaylara komisyon üyelerince yük-
sek notlar verilerek askeri okulla-
ra kayıt yaptırmaları sağlanan ve ör-
gütün mahrem sorumluları ile an-
kesör kaydı da bulunan 62 şüphe-
li hakkında gözaltı kararı verildi. İs-
tanbul Emniyet Müdürlüğü ekip-
lerince, İstanbul merkezli 16 kent-
te eş zamanlı düzenlenen operas-
yonda, 54 şüpheli yakalanarak em-
niyete götürüldü. Diğer 8 kişiyi
arama çalışmaları ise sürüyor.

15'İ ETKİN PİŞMANLIKTAN
YARARLANDI

Emniyette işlemleri tamamlanan
ve adliyeye sevk edilen 54 şüpheli-
den 35'i "silahlı terör örgütüne üye
olmak" suçundan tutuklandı. Diğer
19 şüpheli ise adli kontrol şartıyla
serbest bırakıldı. Serbest bırakılan
19 şüpheliden 15'nin etkin piş-
manlık hükümlerinden faydalana-
rak örgütle irtibatlı şahıslar hak-
kında bilgi verdiği öğrenildi.

‘Askeri okullara 
sızmadan’ 
35 tutuklu

‘Askeri okullara 
sızmadan’ 
35 tutuklu
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sızmadan’ 
35 tutuklu
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sızmadan’ 
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42 FETÖ şüphelisine gözaltı kararı
AYDINLIK/ ANKARA

ANKARA Cumhuriyet Başsavcılığı, Kara Harp Okulu'nda
eğitim görürken Fetullahçı Silahlı Terör Örgütü (FETÖ) ile
bağlantılı oldukları ve faaliyet yürüttükleri değerlendirilen
ve KHK ile ihraç edilen 42 şüpheli hakkında gözaltı kararı
verdi. Dün bazıları yakalanan şüphelilerin, sabit hatlardan
ya da ankesörlü telefonlardan FETÖ yöneticileriyle haber-
leştiklerinin saptandığı bildirildi. Diğer şüphelilerin yaka-
lanmasına yönelik çalışmalara devam ediliyor.

2019/16 SATIŞ
TAŞINMAZIN AÇIK ARTIRMA İLANI
Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, niteliği, kıymeti, adedi, önemli özellikleri :
1 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : Malatya İl, Yeşilyurt İlçe, 361 Ada, 2 Parsel, Çilesiz Mahallesindedir. Belediyenin her türlü alt ve üst yapı
hizmetlerinden faydalanmakta olup, taşınmaz şehir merkezine uzak, ulaşım toplu taşıma araçları ile yapılmaktadır.
Taşınmaz Fahri Kayahan Bulvarına 60 mt mesafede olup Hasanbey Caddesine de yakın konumdadır. Taşınmaz içe-
resinde 40 yıllık kerpiç duvarlı, ahşap tavanlı yığma mesken bulunmaktadır. Taşınmaz içesindeki kerpiç ev ve yapıların
toplam alanı 120,00 m2dir.
Adresi : Çilesiz Mahallesi Samanlı Ayhan Sokağı No:10 Yeşilyurt/Malatya
Yüzölçümü : 185,00 m2
İmar Durumu : Var, İnşaat tarzı Bir kısmı yol alanında bir kısmıda konut alanında kalmaktadır. Ayrık İkiz nizam 7 kat
E=1,75 olarak planlanmıştır.
Kıymeti : 171.650,00 TL
KDV Oranı : %18
Kaydındaki Şerhler : Tapu Kaydındaki Gibidir
1. Satış Günü : 15/12/2020 günü 15:00 - 15:10 arası
2. Satış Günü : 14/01/2021 günü 15:00 - 15:10 arası
Satış Yeri : Malatya Adliyesi Hukuk Mahkemeleri Ek hizmet Binası 5. Kat Satış Memurluğu Odası
2 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : Malatya İl, Yeşilyurt İlçe, 368 Ada, 11 Parsel, Çilesiz Mahallesindedir. Belediyenin her türlü alt ve üst yapı
hizmetlerinden faydalanmakta olup, şehir merkezine uzak ulaşım toplu taşıma araçları ile yapılmaktadır.Fahri Kayahan
Caddesi ile Hasan Bey caddesinin kesiştiği kavşağın 150,00 mt kuzeyinde caddeye cepheli konumdadır. Taşınmaz
içeresinde kerpiç duvarlı, ahşap tavanlı yığma kümes olarak kullanılan yapı vardır. Üzerinde 15-20 yaşlarında 5 adet
dut ağacı vardır.
Adresi : Çilesi Mah. Fahri Kayahan Cd. 368 Ad 11 Nolu Parsel Yeşilyurt/Malatya
Yüzölçümü : 439,00 m2
İmar Durumu : Var , İnşaat tarzı imar planında konut alanında kalmaktadır. Blok nizam 7 kat E=1,75 olarak planlan-
mıştır.
Kıymeti : 471.300,00 TL
KDV Oranı : %18
Kaydındaki Şerhler : Tapu Kaydındaki Gibidir

1. Satış Günü : 15/12/2020 günü 15:20 - 15:30 arası
2. Satış Günü : 14/01/2021 günü 15:20 - 15:30 arası
Satış Yeri : Malatya Adliyesi Hukuk Mahkemeleri Ek hizmet Binası 5. Kat Satış Memurluğu Odası
Satış şartları :
1- İhale açık artırma suretiyle yapılacaktır. Birinci artırmanın yirmi gün öncesinden, artırma tarihinden önceki gün so-
nuna kadar esatis.uyap.gov.tr adresinden elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada tahmin edilen de-
ğerin %50 sini ve rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamını ve satış giderlerini geçmek şartı ile ihale olunur. Birinci
artırmada istekli bulunmadığı takdirde elektronik ortamda birinci artırmadan sonraki beşincigünden, ikinci artırma gü-
nünden önceki gün sonuna kadar elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Elektronik ortamda teklif verecek olanların
ihale teminat bedelini, Satış Memurluğumuza ait VakıflarBankası Malatya Şubesine ait
TR620001500158007301334520 İBAN numaralı hesaba yatırmaları gerekmektedir. Bu artırmada da malın tahmin
edilen değerin %50 sini,rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamınıve satış giderlerini geçmesi şartıyla en çok ar-
tırana ihale olunur. Böyle fazla bedelle alıcı çıkmazsa satış talebi düşecektir.
2- Artırmaya iştirak edeceklerin, tahmin edilen değerin % 20'si oranında pey akçesi veya bu miktar kadar banka te-
minat mektubu vermeleri lazımdır. Satış peşin para iledir, alıcı isteğinde (10) günü geçmemek üzere süre verilebilir.
Damga vergisi, KDV,1/2 tapu harcı ileteslim masraflarıalıcıya aittir. Tellâllık Harcı, taşınmazın aynından doğan vergiler
satış bedelinden ödenir.
3- İpotek sahibi alacaklılarla diğer ilgilerin (*) bu gayrimenkul üzerindeki haklarını özellikle faiz ve giderlere dair olan
iddialarını dayanağı belgeler ile (15) gün içinde dairemize bildirmeleri lazımdır; aksi takdirde hakları tapu sicil ile sabit
olmadıkça paylaşmadan hariç bırakılacaktır.
4- Satış bedeli hemen veya verilen mühlet içinde ödenmezse İcra ve İflas Kanununun 133 üncü maddesi gereğince
ihale feshedilir. İhaleye katılıp daha sonra ihale bedelini yatırmamak sureti ile ihalenin feshine sebep olan tüm alıcılar
ve kefilleri teklif ettikleri bedel ile son ihale bedeli arasındaki farktan ve diğer zararlardan ve ayrıca temerrüt faizinden
müteselsilen mesul olacaklardır. İhale farkı ve temerrüt faizi ayrıca hükme hacet kalmaksızın dairemizce tahsil olu-
nacak, bu fark, varsa öncelikle teminat bedelinden alınacaktır.
5- Şartname, ilan tarihinden itibaren herkesin görebilmesi için dairede açık olup gideri verildiği takdirde isteyen alıcıya
bir örneği gönderilebilir.
6- Satışa iştirak edenlerin şartnameyi görmüş ve münderecatını kabul etmiş sayılacakları, başkaca bilgi almak iste-
yenlerin 2019/16 Satış sayılı dosya numarasıyla müdürlüğümüze başvurmaları ilan olunur.10/07/2020
(İİK m.126)
(*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.
* : Bu örnek, bu Yönetmelikten önceki uygulamada kullanılan Örnek 64'e karşılık gelmektedir.

T.C. MALATYA 1. (SULH HUKUK MAH.) SATIŞ MEMURLUĞU

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de BASIN: 1210971 (www.bik.gov.tr)

2020/97 TLMT.
TAŞINMAZIN AÇIK ARTIRMA İLANI
Satılmasına karar verilen taşınmazın cinsi, niteliği, kıymeti, adedi, önemli özellikleri :
1 NO'LU TAŞINMAZIN
Özellikleri : Nevşehir İl, Merkez İlçe, 221 Ada, 163 Parsel, Çiftlik Köy, Kumdere Mevkii, Taşınmaz, Çiftlik Köyünün
1,75 km kuzeybatısındaki ,Kumdere Mevkisinde bulunanhayvan besi ahırı, Merkez/Nevşehiradresinde bulunmaktadır.
Çiftlik Köyü, Kumdere Mevkii, 221 ada, 163 parsel no tapu kayıtlarında bulunan 11.702,24 m2 yüzölçümlü tarla olup,
mülkiyeti borçlu Mustafa Kahraman Özdemir e aittir.Söz konusu taşınmaz zemini ,Çiftlik Köyü yerleşim alanı sınırları
dışında, güneyden yola cepheli, öteki yönlerden komşu parsellerle çevrili, % 1 eğimli, su ve elektrik imkanlarından
yararlanır durumdadır.Taşınmazzemini,Çiftlik Köyüne 1,75 km , Gülpınar Köyüne 2,47 km , Basansarnıç Köyüne 5,38
km, Tatlarin Köyüne 5,5 km, Acıgöl İlçesine 19,32 km, Nevşehir İl Merkezine 26 km uzaklıkta konumlanmıştır. Söz
konusu tarla çevresinde 2 mt yüksekliğinde,2,50 şer mt aralıklarla dikilmiş, prefabrik betonarme direkler arasına tel
örgü ve üzerine 2 sıra dikenli tel çekildiği, ayrıca söz konusu tarlanın doğu ve batısında betonarme perdeduvarının
çekildiği, söz konusu duvarların ortalama 2 mt yüksekliğinde ve 250 şer cm kalınlıklarında olduğu, bu imalatların 1A
yapı sınıfına girmektedir.Bu taşınmaz zemininin üzerine, yaklaşık 1800 m2 alanlı kısmda, kilitli parke kaplaması uy-
gulamasının yapılmıştır.Bu tarlanın güneyinde konumlu idare binası ise,1 katlı, yığma kargir taşıyıcı sistemli,ahşap
oturtma çatılı, çelik ana giriş kapılı, ahşap iç kapı doğramalı,pvc pencere doğramalı, duvarları sıvalı ve badanalı, me-
kan zeminleri fayans kaplamalı, 3A yapı sınıflı, yeni bir yapı vardır.İdare binası kuzeyinde konumlu personel binası
ise, 1 katlı, yığma kargir taşıyıcı sistemli, ahşap oturtma çatılı, çelik kapılı, pvc pencere doğramalı, duvarları sıvalı ve
badanalı, zemini grobeton kaplamalı, 3A yapı sınıflı, yeni bir yapı vardır.Personel binasının kuzey bitişiğinde konumlu
asıl ahır binası ise, 1 katlı, yığma+ çelik taşıyıcı sistemli, çelik beşik çatılı, çelik kapı ve pencere doğramalı, 2B yapı
sınıflı, yaklaşık % 10 pencere camı ve zemin kaplama eksikliği olan, yeni bir yapıdır. Bu yapının kuzey bitişiğinde ve
bodrum katta yer alan fosseptik mekanı ise, 1 katlı, betonarme duvarlı ve betonarme tabliyeli, sıvasız olup, 1B yapı
sınıflı ve yeni bir yapıdır. Bu ahır yapısının doğu ve batısına bitişik konumda, temeli beton, üzeri demir korkuluklu 1A
yapı sınıflı, açık ahır mekanları yer almaktadır. Tarla batısında konumlu su deposu yapısı ise, 1 katlı,betonarme taşıyıcı
sistemli ve betonarme tabliyelidir.Bu tarlanın kuzey kısmında konumlu samanlık yapısı ise, 1 katlı,çelik taşıyıcı sistemli,
çelik beşik çatılı, duvarları sıvalı ve badanalı,çelik kapı doğramalı, mekan zemini grobeton kaplamalı, 2B yapı sınıflı,
yeni bir yapı vardır.Taşınmazın en kuzeyinde konumlu sılaj yapısı ise, enleri 25 er cm, yükseklikleri 2,50 şer metre
olan,4 adet betonarme perde duvarından oluşmuş olup, zemini beton kaplamalı, 1A yapı sınıflı, yeni bir yapı vardır.
Yüzölçümü : 11.702,24 m2
İmar Durumu : Tapu kayıtlarında tarladır.Mutlak tarım arazisidir.
Kıymeti : 2.394.026,00 TL KDV Oranı : %18

Kaydındaki Şerhler : Hacizler vardır.
1. Satış Günü : 02/11/2020 günü 11:10 - 11:15 arası
2. Satış Günü : 27/11/2020 günü 11:10 - 11:15 arası
Satış Yeri : Nevşehir Adliyesi Mezat Salonu Zemin Kat Çay Ocağı Bitişiği
Satış şartları :
1- İhale açık artırma suretiyle yapılacaktır. Birinci artırmanınyirmi gün öncesinden, artırma tarihinden önceki gün so-
nuna kadar esatis.uyap.gov.tr adresinden elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada tahmin edilen de-
ğerin %50 sini ve rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamını ve satış giderlerini geçmek şartı ile ihale olunur. Birinci
artırmada istekli bulunmadığı takdirde elektronik ortamda birinci artırmadan sonraki beşincigünden, ikinci artırma gü-
nünden önceki gün sonuna kadar elektronik ortamda teklif verilebilecektir. Bu artırmada da malın tahmin edilen değerin
%50 sini,rüçhanlı alacaklılar varsa alacakları toplamınıve satış giderlerini geçmesi şartıyla en çok artırana ihale olunur.
Böyle fazla bedelle alıcı çıkmazsa satış talebi düşecektir.
2- Artırmaya iştirak edeceklerin, tahmin edilen değerin % 20'si oranında pey akçesi veya bu miktar kadar banka te-
minat mektubu vermeleri lazımdır. Satış peşin para iledir, alıcı isteğinde (10) günü geçmemek üzere süre verilebilir.
Damga vergisi, KDV,1/2 tapu harcı ileteslim masraflarıalıcıya aittir. Tellâllık Harcı, taşınmazın aynından doğan vergiler
satış bedelinden ödenir. (Alacakları rehinli olan alacaklıların satış tutarı üzerinden rüçhan hakları vardır. Gümrük resmi
ve akar vergisi gibi Devlet tekliflerinden muayyen eşya ve akardan alınması lazım gelen resim ve vergi, rehinli ala-
caklardan sonra gelir.)
3- İpotek sahibi alacaklılarla diğer ilgilerin (*) bu gayrimenkul üzerindeki haklarını özellikle faiz ve giderlere dair olan
iddialarını dayanağı belgeler ile (15) gün içinde dairemize bildirmeleri lazımdır; aksi takdirde hakları tapu sicil ile sabit
olmadıkça paylaşmadan hariç bırakılacaktır.4- Satış bedeli hemen veya verilen mühlet içinde ödenmezse İcra ve
İflas Kanununun 133 üncü maddesi gereğince ihale feshedilir. İhaleye katılıp daha sonra ihale bedelini yatırmamak
sureti ile ihalenin feshine sebep olan tüm alıcılar ve kefilleri teklif ettikleri bedel ile son ihale bedeli arasındaki farktan
ve diğer zararlardan ve ayrıca temerrüt faizinden müteselsilen mesul olacaklardır. İhale farkı ve temerrüt faizi ayrıca
hükme hacet kalmaksızın dairemizce tahsil olunacak, bu fark, varsa öncelikle teminat bedelinden alınacaktır. 5- Şart-
name, ilan tarihinden itibaren herkesin görebilmesi için dairede açık olup gideri verildiği takdirde isteyen alıcıya bir
örneği gönderilebilir. 6- Satışa iştirak edenlerin şartnameyi görmüş ve münderecatını kabul etmiş sayılacakları, baş-
kaca bilgi almak isteyenlerin 2020/97 Tlmt. sayılı dosya numarasıyla müdürlüğümüze başvurmaları ilan olunur.
(İİK m.126)
(*) İlgililer tabirine irtifak hakkı sahipleri de dahildir.
* : Bu örnek, bu Yönetmelikten önceki uygulamada kullanılan Örnek 64'e karşılık gelmektedir.

T.C. NEVŞEHİR İCRA DAİRESİ
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1. Antalya ilçesi – ABD’yi simgeleyen orijinal
harfler. 2. Evlilik korkusu – Arseniğin simgesi. 3.
Cila işlerinde yararlanılan, kırmızımtırak koyu
kahve-rengi, saydam çok ince bir tabaka
oluşturan hayvansal bir madde – Umar. 4. Çıplak
– Ortodoks resmi – Ödeşme, razı olma. 5.
Toplardamar genişlemesi – Rusya’da göl. 6. Acı,
sızı ünlemi – Muğla ilçesi. 7. Kolay olmayan –
Boru sesi – Antlaşma. 8. Dönemeç – Yapmacık,
düzme – Yeterli olmayan. 9. Peygamberlik –
Dalan. 10. Sınır nişanı – Duman kiri – Bir burç adı.
11. Yiğitlikle, kahramanlıkla ilgili – Tavır, davranış.
12. Tuzağa düşürülen şey – “… Bellucci” (aktris) –
İnce urgan. 13. Kırklareli ilçesi – ABD’de de
eyalet. 14. Ünlü bir sinema yönetmeni – Kafa. 15.
Dokunma, değme – Meksika içkisi.

1. Çoğunlukla Besarabya’da, Tuna ağzında,
Dobruca ve Bulgaristan’da yaşayan, Hıristiyan
Ortodoks mezhe-binde Türk soyu – Yorgunluk. 2.
Açık alan korkusu – Tavana asılan, şamdanlı,
lambalı, billur ya da metal, süslü aydınlatma
aracı. 3. Adıl – Vergiler – Yerme. 4. Kinaye – İlkel
benlik – Bir tür şeker-leme. 5. Özümleme işini
yapan yaprakların üst yüzeyindeki doku – G.
Amerika’da kullanılan bir kement – İskambilde
birli. 6. Ufuklar – Diyarbakır ilçesi – Dogma, nas.
7. Bir tatlı türü – Gelecek – Gelir. 8. Bir kan grubu
– “Özgü …” (aktris) – Karakter. 9. Dahil – İç –
Çıplak baş. 10. Ses yitimi – İnce dantel – Rusya’da
ırmak. 11. Amerika’da yaşayan bir  hayvan – Kuru
tütün yaprağını andıran kızılımsı kahverengi –
Kendisine inanılan kimse. 12. Saydam – “Ayinesi
iştir kişinin lafa bakılmaz” diyen şair.
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KARE BULMACA
SOLDAN SAĞA
1. Gazipaşa-Usa. 2. Agamafobi-As. 3. Gomalak-Çare. 4. Ari-İkon-Fit. 
5. Varis-Ladoga. 6. Uf-Dalaman. 7. Zor-Ti-Ahit. 8. Bük-Cali-Az. 
9. Risalet-Lobi. 10. Ura-İs-Yay. 11. Hamasi-Eda. 12. Av-Monica-İp. 
13. Vize-Arizona. 14. Ezel Akay-Baş. 15. Temas-Tekila.
YUKARIDAN AŞAĞIYA
1. Gagavuz-Rehavet. 2. Agorafobi-Avize. 3. Zamir -Rüsum-Zem. 
4. İma-İd-Karamela. 5. Palisat-Laso-As. 6. Afak-Lice -İnak. 
7. Şokola-Ati-İrat. 8. Ab-Namal-Seciye. 9. İç-Dahil-Daz. 
10. Afoni-Oya-Obi. 11. Sarig-Taba-İnal. 12. Asetat-Ziya Paşa.
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08:00 Kahvaltı Haberleri

10:00 Müge Anlı ile Tatlı Sert

13:00 ATV Gün Ortası

14:00 Beni Bırakma

19:00 ATV Ana Haber

20:00 Eşkıya Dünyaya

Hükümdar Olmaz

23:45 Hercai 

02: Kara Ekmek

06:30 Söz İstanbul’da
10:30 Biz Bize
11:00 Eğitime Yolculuk
11:30 Bizim Topraklar
12:00 Haberler
14:00 Haberler
14:30 Ellerin Türküsü
15:30 Ellerin Türküsü
16:00 Güncel
17:00 Haber
18:15 Kültür Sanat
19:30 Başkent’te Kariyer
21:00 Kitap Dünyası
23:00 Sanatın Adımları

06:00 TRT HABER’de Dün Bugün

11:00 Satırbaşı Haber.

11:40 Spor

11:55  Hava Durumu

12:00 Satırbaşı Haber.

15:00 Sıcak Haber

19:55 Ana Habere Doğru

22:00 Haber 22

22:55 Hava Durumu

23:00 Gece Bakış

08:15 İncir Ağacı
09:30 İyi Fikir
11:30 1’De Bugün
11:40 Kralın Kızı
13:00 Aileler Yarışıyor
15:15 İncir Ağacı
17:05 1’De Bugün
17:15 Seksenler
19:00 Ana Haber
19:55 Doğrusu Ne?
20:00 Tutunamayanlar
22:15 3’Te 3 Tarih
00:15 Vuslat

06:00 Haber Bülteni
08:00 Haber Bülteni
10:00 Haber Bülteni
10:15 ŞehrinHikayeleri
11:00 World’s Toughest Jobs 
14:00Öğle Ana Haber
12:00 Haber Bülteni
13:00 Ahber Bülteni
13:30 Ne Yapsak?
15:00 Gerçek Fikir Ne?
18:00 Haber Bült
19:00 Ana Haber Bülteni
20:00 Ana Haber Bülteni
01:00 Haber Bülteni

06:00 Hawaii Evleri

09:00 Hayalimdeki Ev 

10:00 Adalet 

11:00 Karayip Evleri

12:00 Gelinliğe Evet De

13:00 Ağır Yaşamlar 

16:00 Pasta Savaşları

17:00 Görevimiz Temizlik 

20:30 Ufak Tefek Evler

07:15 Çalar Saat 

10:00 Çağla İle Yeni Bir Gün 

12:15 Her Yerde Sen

14:00 Temizlik Benim İşim

19:00 FOX Ana Haber

20:00 Kadın

00:15 Ferhat İle Şirin

06:00 Güne Merhaba

09:00 A’dan Z’ye

10:00 10’dan Sonra

13:00  Gündem 13

16:00 Günlük

18:00 Haberler

19:00 Ana Haber

21:00 Akıl Çemberi

23:30 Limitsiz Futbol

08:00 Güne Başlarken 
09:00 Haber Bülteni
10:50 Lifestyle
11:00 Haber Bülteni
11:50 Laf Aramızda
12:00 Paranın Nabzı
13:00 Öğle Bülteni
15:00 Öğle Bültenii
16:00 Günün İçinden 
17:00 Günün İçinden
18:00 Günün İçinden
19:00 Akşam Haberleri
20:00 Ana Haber
21:00 Siyasi İşler

07:30 Balçiçek İle Dr. Cankurtaran

09:00 Neler Oluyor Hayatta 

12:30 Gelinim Mutfakta

16:15 Arka Sokaklar

18:45 Kanal D Haber

20:00 Hekimoğlu

00:15 Zalim İstanbul

03:15 Gelinim Mutfakta

07:00 Mesut Yar İle Bugün

09:30 Sevdim Seni Bir Kere

10:45 Hayalimdeki Gelinlik

13:30 Gerçeğin Peşinde

16:30 En Güzel Bölüm

16:45 Sevdim Seni Bir Kere 

18:45 Star Haber

20:00 Hızlı ve Öfkeli

06:00 Kuaförüm Sensin

08:00 Kendine İyi Bak

09:30 Zahide Yetiş’le

12:30 Kuaförüm Sensin

16:00 Kuzey Yıldızı

18:45 Show Ana Haber

20:00 Ramo 

00:00 Çukur

07:00 Halk Uyanıyor

08:00 Günaydın Türkiye

10:00 Sendromsuz Pazartesi

11:00 Medya Mahallesi

13:00 Haber Masası

15:00 Haber Masası

17:00 Piyasalar 

19:00 Ana Haber

21:00 Bi De Bunu İzle   

10.00 Televizyon Gazetesi

12.30  Gün Ortası

15:00 Yeni Dünya

17.30 Nasıl Yani

19.00 Ana Haber 

20.30 Çıkış Yolu

23.00 Gece Görüşü

TV YAYIN
AKIŞI

08:10 Uyan Türkiye

10:00 Canlı Performans

11:00 Film

13:00 Gün Ortası Haber

15:00 Günün Getirdikleri

17:00 Yereli Yönetenler

18:30 Ana Haber 

19:30 Yereli Yönetenler

20:30 İçimizdeki Sesler

22:00 Fırat Boyları

00:00 Haberler 



KÜLTÜR ve Turizm Bakanı Mehmet
Nuri Ersoy, NTV canlı yayınında so-
ruları yanıtladı, değerlendirmelerde

bulundu. Galata Kulesi'nde yapılan çalış-
malara yönelik olarak Ersoy, "Galata Kule-
si'nde özellikle bizim de hoş bulmadığımız,
tasvip etmediğimiz bir fotoğrafla gündeme
geldi. Ama özellikle Galata Kulesi'ndeki
restorasyonu tek bir fotoğraf karesiyle yo-
rumlamanın çok manasız, hakkaniyetsiz ol-
duğunu belirtmek istiyorum" diye konuştu.

Bakan Ersoy, bu konuda yorum yapmak
için daha öncesine gidilmesi gerektiğini vur-
gulayarak, yapılan çalışmalar hakkında bilgi
verdi. Şu anda yapılanları da anlatan Ersoy,
sözlerine şöyle devam etti: "Bir sertifika prog-
ramını da orası için hazırlıyoruz. Pandemi se-
bebiyle biraz gecikti. Son halini Çalışma
Bakanlığımıza gönderdik. Onların da görüş
ve hukuki düzenlemelerini aldıktan sonra son
halini vereceğiz. Özetle, hem bu restorasyon
ihalesine girecek müteahhitlere belli belge-
lerin verilmesi hem onların yanında çalışacak
ustalara, işçilere belli sertifikaların, eğitimlerin
verilmesi veya ihaleyi aldıktan sonra orada ça-
lışacak ekibe o restorasyona özgü eğitimle-
rin de verileceği bir haftalık eğitimleri de kap-
sayan bir sertifikasyon programı üzerinde ça-
lışıyoruz." 

Bakan Ersoy, Galata Kulesi'nin turizme
olan katkısı konusunda şu değerlendirmede
bulundu: "Restorasyon sadece Galata Kulesi
ile de sınırlı değil. Galata Kulesi'ndeki mut-
fak olarak, restoran, kafeterya, çalışma ofi-
si olarak kullanılan aslında yapıya direkt fay-
dası olmayan bütün bu fazlalıkların söküle-
rek buranın aslında bir müze gibi, bir sergi ala-
nı gibi kullanılmasını sağlayacak bir çerçevede
yenilenme yapılıyor orada. Eylül sonu itiba-
rıyla açılacak zaten, bir ay içinde açılması plan-
lanıyor."

Ziyaretçilere eski halini gösteren fotoğ-
rafların da verileceğini anlatan Ersoy, "Eski
ile yeniyi mukayese etme şansları olur ama
anlatıldığı gibi, söylendiği gibi şeylerin ol-
madığını kendi gözleriyle görüp kendileri ka-
rar verirler. Çok daha gerçekçi bir sonuç elde
etmiş oluruz diye düşünüyorum" ifadesini kul-
landı. 

ETKİNLİK ALANI OLACAK 

Burada birçok etkinliğin yapılacağına
dikkati çeken Ersoy, meydanı da kulenin bir
parçası olarak düşündüklerini dile getirdi. Er-
soy, "Kulenin içindeki müze ve sergi alanla-
rını da İstanbul'un, ülkemizin tarihinde
önemli olan etkinliklerin de sergilendiği bir
sergi alanı şeklinde de kullanacağız. Mesela

29 Ekim, 10 Kasım Atatürk'ün ölüm yıl dö-
nümü anma töreni, 29 Mayıs İstanbul'un fet-
hi gibi etkinliklerin düzenli olarak yapılaca-
ğı bir alan haline gelecek" dedi.

'ODAK MERKEZİ 
HALİNE GELECEK'

Bakan Ersoy, 2020 Patara Yılı etkinlikle-
rine ilişkin bilgi vererek, "27 Ağustos'ta ilk kon-
serimizi veriyoruz" açıklamasını yaptı. Pata-
ra Yılı'nın pandemiden dolayı şanssız bir dö-
neme denk geldiğini vurgulayan Ersoy, "Pa-
tara Yılı olarak 2021'de de devam etmesini
Kabine'ye önereceğiz ama Kabine'nin alacağı
bir karardır. Bir yıl daha Patara Yılı olarak ta-
nınması mantıklı geliyor bana" diye konuştu.
Patara'da çok sayıda etkinlik yapılacağını be-
lirten Ersoy, restorasyon çalışmalarının da sü-
receğini dile getirdi. Ersoy, "Bu yıl içinde he-
deflerimizin hepsini tamamlayacağız. Biraz
salgın sebebiyle gecikme olmuş olsa dahi hız-
lı bir şekilde, gerekli kaynağı da oluşturduk
orasıyla ilgili. Kalan yapıların düzenlemesi ta-
mamlandıktan sonra her geçen yıl üzerine ko-
yarak Patara, Türkiye'nin yeni bir ilgi, odak
merkezi haline gelecek diye düşünüyorum"
değerlendirmesini yaptı.

'KAZI BAŞKANLIKLARINI 
DESTEKLİYORUZ'

Bakan Ersoy, Türkiye'deki arkeolojik ça-

lışmalara katkı verecek alanlarda istihdamın
artırılıp artırılmayacağına ilişkin olarak da şun-
ları söyledi: "Böyle bir talep bize geliyor. Biz
şöyle bir çalışma yaptık. Biz dolaylı bir sistem
başlattık. Ne yaptık? Kazı alanlarının 12 ay-
lık program dahiline alınması. Göreve gelir
gelmez bununla ilgili bir düzenleme yaptık.
Yerli kazı başkanlıklarından başlayarak bun-
ları aşamalı bir şekilde 12 aylık kazı progra-
mına almaya başladık. Geçen sene yaptığımız
çalışmaydı, ilk etapta 20 tanesi alındı. Bu sene
62'ye tamamlıyoruz. Sayıları belirlendi, pro-
tokolleri yapıldı. Şimdi bütçeleri devreye
alınıyor, önümüzdeki sene de 122'ye ta-
mamlanacak. Bunlara yeni kazı başkanlık-
larını da eklemeye başladık, sayılarını artı-
racağız. Bizim hedefimiz sadece yerli kazı baş-
kanlığı olarak baktığınız zaman 150-160 şek-
linde sayılarını artırarak devam etmek. Kazı
başkanlıklarını destekliyoruz." 

'SERTİFİKASYON ARTIK
HAYATIMIZIN BİR PARÇASI
OLMAK ZORUNDA'

İstanbul'a gelen turist sayısına ilişkin Er-
soy, şu bilgiyi verdi: "Hava trafiği tamamen ka-
palıydı, yavaş yavaş açılmaya başlandı. Gün-
lük yabancı trafiği, şu anda 30 bin civarında
günlük giriş var İstanbul havalimanlarına. Ge-
çen senelerle kıyaslandığında çok düşük ba-
kıldığı zaman. En zor iyileşmenin de İstan-

bul'da şehir otelleri bölgesinde olacağını dü-
şünüyorum. En yavaş ve en geç düzelmenin
başta İstanbul olmak üzere şehir otellerinde
olacağı görülüyor." 

Bakan Ersoy, Türkiye'nin tanıtım kam-
panyalarına ağırlık vermeye başladıklarının
altını çizdi. 

Turizm hedefleri ve yeni atılacak adımlar
konusunda Ersoy, şu açıklamalarda bulundu:
"Sertifikasyon artık hayatımızın bir parçası ol-
mak zorunda. Salgınla da ilişkilendirme-
miz, yaygınlaştırmamız, Türkiye'nin 2023
nihai hedefi olarak gördüğümüz nitelikli tu-
risti hedeflemek açısından da önemli bir kri-
ter olarak görmeliyiz, yaygınlaştırmalıyız ve
kriterlerini de şekillendirmeliyiz. İkinci nok-
ta, hijyen algısı dünyanın her tarafında yay-
gınlaştı. Tanıtımımızı sadece cazibe nokta-
larımız şeklinde değil güvenli tatil, hijyenik ta-
til açısından, içinde farklı ürünler de ön
plana çıktı, doğa, kültür gibi. Onları da ön pla-
na çıkaran yeni bir tanıtım atağıyla destek-
lememiz gerekiyor. Bizim de tanıtımımızı sür-
dürebilir ve odaklı yapmamız gerekiyor. '' Tür-
kiye'nin Akdeniz ülkelerinin bu dönemde
önüne geçip geçmediğine yönelik soruya
Ersoy,  

''Biz muhtemelen Avrupa ülkelerine kı-
yasla daha az bir kayıp oranıyla sezonu ta-
mamlarız diye düşünüyorum. Ama bu sezo-
na da fazla kilitlenmeyelim.'' 
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Partimizin emektarlarından, Temsilciliğimize büyük hizmetleri

bulunan Mustafa Erdoğan arkadaşımızın ağabeyi

FERAMUZ
ERDOĞAN

vefat etmiştir.
Bütün aile ve yakınlarına başsağlığı diler, acılarını paylaşırız.

Ali Mercan
Vatan Partisi Avrupa Temsilcisi

BAŞSAĞLIĞI

www.vatanpartisi.org.tr

S
ERHANBolluk’un 7 Ağustos’ta Aydınlık’ta
yayımlanan “Von Sadriştaynlar” başlıklı ya-
zısı bazı tepkilere, eleştirilere yol açtı. Ha-

san Âli Yücel’in önemli işlerinden biri olarak bili-
nen Batı klasiklerinin çevrilmesini eleştiriyor Sa-
yın Bolluk: “1940’larda bir Batı klasiklerini Türk-
çeye çevirme furyası var. Tek başına masum ve
gerekli gibi görünüyor. Ama Namık Kemal,
Ömer Seyfettin aynı süreçte önemsizleştirildi. Kim-
liğimiz böyle böyle dönüştürüldü.”

O yazının bütünü içinde bana göre olmama-
sı gereken iki cümle bu. Bu iki cümleyi daha da
talihsiz yapan “furya” sözcüğü… Hele bu sözcük
hiç olmamalıydı. Yıllardır yapılmamış, yapılması
gereken işler, Hasan Âli Yücel gibi büyük bir kül-
tür insanını beklermiş, o yaptı. Bolluk’un “furya”
dediği çeviriler geç kalınmış, birikmiş işlerin dar bir
zamana sıkıştırılması yüzünden “furya” gibi gö-
rünmüş olabilir belki… Bana göre geç kalmış, hoş
bir rüzgârdı o çeviriler. Sonra o rüzgâr hep Ba-
tı’dan esmedi, Doğu’dan, Kuzey’den de esti. Ya-
kında çıkacak olan Sessiz Şampiyon adlı roma-
nımda köy enstitülerinden yetişen olimpiyat
şampiyonu Ahmet Bilek’in yaşamını konu aldım.
Bilek o yıllarda spor çantasına kitap giren bir iki
güreşçiden biriydi. Eşinden okuduğu kitapları öğ-
renmek istemiştim bir görüşmemizde. Birini bu-
labildi. Getirdiği kitap MEB’in klasikleri arasında
çıkan F. Attar’ın Pendnamesi idi. Hep Batı’dan
değil, Doğu’dan da kitaplar yer buldu o çeviriler-
de. Cumhuriyet Devrimlerini gerçekleştiren kuşağı
etkileyen önemli yazarlardan, düşünürlerden biri
de Ziya Gökalp’tir. Doğu-Batı tartışmasından tu-
tun da, dil, din, kültür, uygarlık konularında bu bü-
yük düşünürün ne dediğini anlamadan yapılan her
tartışma yarımdır, eksiktir. Klasiklerin çevrilmesi ko-
nusu da öyle… Tıpkı ezanın Türkçe okunması gibi,
klasiklerin çevirisi konusunun da fikir babası Ziya
Gökalp’tir. Türkçülüğün Esasları’ında (Varlık Y.
1973) şöyle diyor: 

“Yazı lisanımızda eksik olan kelimelerin ikin-
ci kısmı beynelmilel kelimelerdir. (…) Bu kelime-
lerin lisanımızda vücuda gelmesi için, ne yapma-
lı? Bunun için en feyizli çare, Avrupa lisanların-
da yazılmış olan bütün edebi muhallidelerle (kla-
siklerle) ilmi ve felsefi monografilerin yeni Türk-
çeye birinci derecedeki üslupçular vasıtasıyla, bü-
yük bir itina ile tercüme edilmesidir. Bu tercümelerle
beraber yeni Türkçeye birçok kelimeler ve ifade
tarzları girdikten maada, birçok lisani incelikler ve
seyyaliyetler, sarfi aletler ve uzuvlar, nahvî meka-
nizmalar ve teşkilatlar, hissi ve sırri mânaları ifa-
de edecek yeni kabiliyetler de girecektir.” (s. 121)

Ziya Gökalp, Batı klasiklerini çevirmekle yal-
nız düşünce dünyamızın değil, dilimizin kavram-
lar bakımından zenginleşeceğini, incelikler kaza-
nacağını söylüyor ki, doğrudur. 

Ziya Gökalp devam ediyor: “Tercüme esna-
sında, memleketimizce büsbütün yeni olan birçok
mefhumlara ve mânalara tesadüf edileceğinden,
bunlar için mukabiller bulmak lazım gelecek.”

Ömer Seyfettin, okunmama gerekçesi olarak
Serhan Bolluk’un açıklamasına benzer bir açık-
lamayı sağlığında okusaydı üzülürdü herhalde. De-
ğerli öykücümüz yakın arkadaşı Ziya Gökalp ile
“yeni lisan” hareketini başlatan birkaç yazardan
biridir. Ziya Gökalp’ın yukarıdaki satırlarına o da
imzasını atardı, kuşkunuz olmasın. Batı klasikle-
rini okumadan özellikle o dönem yazarlarını doğ-
ru anlamamız olası değildir. Örneğin Maupassant’ı
bilmeden, ondan çok etkilenen Ömer Seyfettin’i,
Alphons Daude’yi bilmeden Samipaşazade Se-
zai’yi, Stendhal’i, Flaubert’i bilmeden Halit Ziya’yı
tam bilemezsiniz. Kaldı ki Namık Kemal, Ömer
Seyfettin belki de sanat güçlerinin üstünde bir ilgi
gördüler, özellikle de çevirilerin yapıldığı yıllarda.
“Bıktım şu Kaşağı’dan” diyen öğrencilerle çok kar-
şılaştım. Bu yazarlar önemsizleştirilmek şöyle dur-
sun, gençlere, çocuklara nerdeyse dayatıldı.

Batı klasiklerinin
çevirisi

E
rd

em
in

 
ba

şı
 d

il

kemalates77@gmail.com

Kemal
ATEŞ2021 de Patara Yılı olsun

Kültür�ve�Turizm�Bakanı�Mehmet�Nuri�Ersoy,
2020�Patara�Yılı'nın�pandemiden�dolayı

şanssız�bir�döneme�denk�geldiğini,�Patara
Yılı'nın�2021'de�de�devam�etmesini�Kabine'ye
önereceklerini�belirtti.�Ersoy,�Galata�Kulesi'ne
ilişkin�de�eylül�sonunda�açılacağını�artık�müze,

sergi�alanı�yapısıyla�görüleceğini�söyledi��
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YÖNETMEN Murat Çeri'nin ilk uzun met-
raj filmi "Bir Düş Gördüm", açılışını yaptığı 5.
İskandinav Uluslararası Film Festiva-
li'nden iki ödülle döndü. TRT'nin ortak ya-
pımcılığında çekilen film, Helsinki'de düzen-
lenen festivalde En İyi Görüntü Yönetimi ve
En İyi Kostüm Tasarımı ödüllerine layık gö-
rüldü. Uluslararası ismi "In My Dream" olan,
Bolu, Ankara ve İstanbul'un çeşitli yerlerinde
çekilen filmin görüntü yönetmenliğini Durmuş
Sorkut, kostüm tasarımcılığını ise Ebru Tun-
çoktay yaptı.

'İDDİALI BİR ESER 
ORTAYA KOYDUK'

Filmin festival sürecini ve kazandığı ödül-
leri anlatan yönetmen Murat Çeri, 5. İskan-
dinav Uluslararası Film Festivali'nde katılan
filmleri inceleyince başvuru yapma fikrinin güç-
lendiğini söyledi. Çeri, "Bir Düş Gördüm" fil-
minin festivalde yarışan diğer filmlere göre
daha düşük bir bütçeye sahip olduğuna dikkati
çekerek, şunları kaydetti: "İskandinav ülkele-
rinde seçilen filmlerin çok titiz seçildiğini ve
orada gösterim yapmanın muadili diğer fes-
tivallerden biraz daha önemli olduğunu öğ-
rendim. Maddi imkanları yüksek filmlerle
yarışıyordu, o filmlerin arasından sıyrılıp ödül
alacağımızı düşünmemiştim. Sonuç olarak
En İyi Görüntü Yönetimi ve En İyi Kostüm Ta-
sarımı ödüllerini aldık. Daha önce İskandinav
Uluslararası Film Festivali'nde bir Türk filmi
yarışmamıştı, bu anlamda da bir ilk oldu. Öyle
tahmin ediyorum ki bundan sonraki festival-
lerde de Sinematografi Ödülü'ne layık görü-

lürüz. Çünkü görseli güçlü bir film, bu konu-
da iddialı bir eser ortaya koyduk."

OYUNCULUK TECRÜBESİ OLMAYAN
ÇOCUK OYUNCULAR BULUNUYOR

Filmde Nevzat Yılmaz, Harun Reha Pa-
koğlu, Ferda Işıl, Recep Çavdar, İsmail Hak-
kı, Nurdan Albamya, Mustafa Halazaroğlu,
Emin Yalçın, Fatih Dokgöz, İsmail Kavrakoğ-
lu, Furkan Aydın Çelik, Muhammed Emir Bal-
cı, Muhammed Yakup Baybars ve Yusuf Ekin-
ci rol alıyor.

2018'de düzenlenen Boğaziçi Film Festiva-
linde Bosphorus Film Lab'in finalistlerinden
olan, aynı yıl Malatya Film Festivali'nden de
"TRT Ön Alım Yapım Desteği" ile dönen "Bir
Düş Gördüm"de, belediyelerin ve STK’ların
gençlik merkezlerinde bulunan, daha önce
hiç oyunculuk tecrübesi olmayan çocuk oyun-
cular bulunuyor.

"Bir Düş Gördüm" ayrıca 22 Ekim-4 Kasım
arasında Brezilya'nın Sao Paulo eyaletinde
44'üncüsü düzenlenecek Sao Paulo Uluslararası
Film Festivali "Yeni Sinemacılar" bölümünde
yarışacak.

Dokuz yaşındaki Tarık’ın yaşadığı bir trafik
kazası sonrası başından geçenlere odaklanan
"Bir Düş Gördüm"ün konusu şöyle: "Kazada ba-
bası hayatını kaybeden, annesi komaya giren Ta-
rık hafıza kaybı yaşar. Geçmişiyle bağı sadece
gördüğü simgesel düşlerdir. Kazadan sonra köye
dedesinin yanına giden Tarık, bu yeni hayatı-
nı, düşlerini ve orada yaşadıklarını hayata tu-
tunma aracı olarak kullanır. Bu arada Tarık, an-
nesi ölen bir sıpayı yaşatma çabasındadır."

İskandinav'da
yarışan ilk
Türk filmi

ödülle 
döndü 

Kısalar için kanaat
önderi  Kotevska oldu
SABANCI Vakfının top-

lumsal sorunlara sanat aracı-
lığıyla dikkati çekmek amacıyla
2016'dan bu yana düzenlediği
Kısa Film Yarışması'nın ka-
naat önderi Makedon yönet-
men Tamara Kotevska oldu.

Vakıftan yapılan açıkla-
maya göre, son başvuru tarihi
20 Kasım olan yarışmanın te-
ması "Değişen İklimler, De-
ğişen Hayatlar" olarak belir-
lendi. "Değişen İklimler, Değişen Hayatlar" teması için
yarışmacılara ilham veren Tamara Kotevska video me-
sajında, "İnsanın aç gözlülüğü doğayı dönüştürüyor. İn-
sanlar şunu anlamalı ki, iklim değişikliği bizim davra-
nışlarımızın doğrudan bir sonucu ve davranışlarımızın
bedelini geleceğimizle ödemeye devam edeceğiz. Unut-
mayın, bir kişi kuralı bozduğunda bunun bedelini her-
kes öder" ifadelerine yer verdi. 

"İklim Değişikliğini Kim Çekiyor?" sloganıyla yapı-
lacak yarışmaya başvuracak eserlerin en fazla 5 dakika
uzunluğunda olması ve iklim değişikliği konusunu ele
alması gerekiyor.

Yarışmaya internet üzerinden başvurulurken, baş-
vuran eserlerin yönetmen (eser sahibi) veya yapımcı-
sından en az birisinin Türkiye Cumhuriyeti veya Kuzey
Kıbrıs Türk Cumhuriyeti vatandaşı olması şartı aranı-
yor. Daha önce uzun metraj film çekmemiş olanların
başvurabileceği yarışmada eserler, öncelikle ön jüri ta-
rafından değerlendirilecek ve finale kalan en az 10, en
fazla 15 eser arasından son değerlendirme yapılacak.
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DIŞ HABERLER SERVİSİ

ABD Dışişleri Bakanı Mike Pompeo, Tel Aviv ile bazı
Arap ülkeleri arasında normalleşme anlaşmasını teş-
vik etmek için çıktığı Orta Doğu turunda ilk dura-

ğı olan İsrail'e gitti.
Başkent Tel Aviv'deki Ben Gurion Havaalanı'nda İsra-

il yetkilileri tarafından karşılanan Pompeo’nun sonraki du-
rağı Bahreyn ve Sudan. 

ABD Dışişleri Bakanı, İsrail Başbakanı Netanyahu ile
bir araya geldi. İki lider Batı Kudüs'teki Başbakanlık ofi-
sinde yaptıkları görüşmenin ardından ortak basın toplan-
tısı düzenledi.

‘İSRAİL’İN ÜSTÜNLÜĞÜNÜ KORUMAYA
DEVAM EDECEĞİZ’

BAE ve İsrail arasında varılan ilişkilerin normalleşti-
rilmesi anlaşmasına işaret eden Pompeo, "Diğer Arap ül-
kelerinin de buna (ilişkilerin normalleştirilmesi anlaşma-
sına) katılacağından umutluyum" ifadesini kullandı.

BAE'ye F-35 satma olasılığıyla ilgili de değerlendirme-
lerde bulunan Pompeo, Birleşik Arap Emirlikleri ile ge-
lecekteki herhangi bir ABD silah anlaşması bağlamında İs-
rail'in Orta Doğu'da askeri avantaja sahip olmasını sağla-
maya devam edeceklerini söyledi.

ABD Dışişleri Bakanı, "Nitelikli askeri üstünlük bağla-
mında ABD'nin yasal yükümlülüğü vardır. Bunu yerine ge-
tirmeye devam edeceğiz" dedi ve ekledi, “Ancak Birleşik Arap
Emirlikleri ile de 20 yıldan fazla güvenlik ilişkimiz var.”

Pomepeo konuşmasını şöyle sürdürdü: “BAE'ye aske-
ri yardım yaptık ve İran tehdidine karşı halkını koruması

için BAE'ye ihtiyaç duyduğu ekipmanların sağlanması sü-
recini gözden geçirmeye devam edeceğiz. Bunu İsrail'e ver-
diğimiz sözü koruyarak yerine getireceğiz."

Açıklamasında İran’a yönelik silah ambargosuna da de-
ğinen Pompeo, silah ambargosunun devam etmesi gerek-
tiğini dile getirirken, Tahran yönetiminin nükleer silaha sa-
hip olmaması için ABD'nin her türlü imkanı kullanacağı-
nı belirtti.

İRAN’A KARŞI ORTAK CEPHE

“İran’a karşı bir cephe oluşturacak İsrail-Arap barışı ça-
balarına ABD’nin desteğini göstermek için Orta Doğu tu-
runa çıkan ve ziyaretlerini Kudüs’ten başlatan Pom-
peo’nun güven tazelediğini” söylenen Netanyahu ise, bu zi-
yaretlerin Sudan, BAE ve Bahreyn’i de kapsadığını belirtti.

Netanyahu ayrıca, başka Arap ülkelerinin de İsrail ile
ilişkileri normalleştirme anlaşmasına varabileceği konusunda
ümitli olduğunu ve yakın bir gelecekte "güzel haber" ve-
rebileceklerini söyleyerek, bir başka Arap ülkesinin daha
Tel Aviv yönetimini tanıyabileceğini ima etti.

Netanyahu, F-35 satışı ile ilgili olarak ise, BAE ile va-
rılan anlaşmanın, bu ülkeye satılacak silahlara konulan ve-

tonun kaldırılmasını içermediğini dile getirerek, "BAE ile
herhangi silah anlaşması yapıldı mı bilmiyorum ama bizim
pozisyonumuz değişmedi" dedi.

İran’a yaptırımlarla ilgili de konuşan Netanyahu, Kör-
fez ülkelerinin de İsrail gibi İran'a uygulanan silah am-
bargosunun kaldırılmasına karşı olduğunu söyleyerek,
"Başta Avrupa'dakiler olmak üzere dostlarımıza tavsiyem
odur ki Araplar ve İsrailliler bir konu üzerinde hemfikir-
se bunun dikkate alınması gerekir" dedi.

F-35 GERGİNLİĞİ

13 Ağustos'ta İsrail ile BAE arasındaki ilişkileri nor-
malleştirme kapsamında ABD aracılığı ile yapılan anlaş-
ma açıklanmıştı. Ancak İsrail'de, Körfez gücünün F-35 sa-
vaş uçağı gibi gelişmiş ABD silahlarını elde etme olasılığı
konusunda bazı görüş ayrılıkları oldu. F-35 gerginliğinin
Pompeo-Netanyahu görüşmesine de yansıdığı gözlemlendi.

ABD Dışişleri Bakanı, İsrail Savunma Bakanı Benny
Gantz ve Dışişleri Bakanı Gabi Ashkenazi ile de gö-
rüşecek.

Pompeo, İsrail'in ardından Sudan, BAE ve Bahreyn'i zi-
yaret edecek.

FAS Başbakanı Saadeddin el-Os-
mani, ülkesinin İsrail ile Birleşik
Arap Emirlikleri arasında imzala-
nan normalleşme anlaşmasını red-
dederek, Siyonist oluşumla yapılacak
tüm normalleşme çalışmalarına kar-
şı olduğunu söyledi.

Fas'taki koalisyon hükümeti lide-
ri Osmani, başkanlığını yaptığı Ada-
let ve Kalkınma Partisi'nin düzenle-
diği etkinlikte konuştu.

Osmani, Filistin halkının hakları-
na saldırının Fas'ın kırmızı çizgisi ol-
duğunu söyleyerek, ülkesinin İsrail ile
BAE arasında imzalanan normal-
leşme anlaşmasını reddettiğini belirtti.

Başbakan Osmani, "Siyonist ya-
pıyla normalleşme, Filistin halkının
haklarını daha çok ihlal etmesi için bir
teşviktir" dedi.

YÖNETİM VE HALK 
OLARAK FİLİSTİN’İN 
YANINDAYIZ

Osmani, normalleşme anlaşması
karşısında Fas'ın yönetimi ve halkıyla Fi-
listin'in yanında durmaya devam etti-
ğini vurgulayarak, bölgeyi Yahudileş-
tirme çabalarına, Filistinlilerin ve Ku-

düslülerin haklarının ihlal edilmesine,
Mescid-i Aksa'nın ve Kudüs'ün İslami
kimliğinin yok edilmeye çalışılmasına
karşı çıktıklarını kaydetti.

Bu konuda verilen her türlü tavi-

zin Fas tarafından reddedildiğini dile
getiren Osmani, İslam ümmetinin, ilk
kıble ve üçüncü harem olması sebe-
biyle Mescid-i Aksa'yı ve Kudüs'ü
savunması gerektiğini sözlerine ekledi.

F
RANSA’nın eski sömürgelerinden
Mali’de 18 Ağustos’ta bir askeri
darbe daha gerçekleştirildi. Cum-

hurbaşkanı İbrahim Boubacar Keita'ya
karşı gerçekleştirilen askeri darbe sonra-
sında Keita, istifa ettiğini açıklayarak Mec-
lis ve Hükümeti fesh ettiğini ilan etti.
Keita, “İktidarda kalmak adına kan dökül-
mesini istemiyorum. Görevimden istifa et-
meye karar verdim” dedi.

Darbeciler, başkent Bamako’da Keita’nın
yanı sıra ülkenin başbakanı ve üst düzey dev-
let yetkililerini alıkoymaya devam ediyorlar.
"Halkın Kurtuluşu Ulusal Komitesi" adıyla dar-
beyi gerçekleştiren askerler, en kısa zaman-
da seçimlerin yapılacağını duyurdular.

DARBENİN ARKASINDA 
KİMLER VAR?

ABD, AB ve Fransa yaptıkları açıklamada
Cumhurbaşkanı Keita ve alıkonulan diğer
devlet yetkililerinin serbest bırakılması ve as-
kerlerin kışlalarına dönmeleri çağırısında bu-
lundular. Elbette biz darbeyi destekliyoruz
demeyeceklerdi.

Tecrübeyle sabit bir gerçek vardır ki, o
da: eğer, Fransa’nın eski Afrika sömürge-
lerinde bir darbe olmuşsa, bu darbelerin ar-
kasında istisnasız hep Fransa çıkmıştır.
Fakat bu kez Fransa’nın darbedeki rolü tar-
tışmalı durumda. 

Aylardır iktidara karşı gösterilerin sürdü-
ğü Mali’de Fransa’ya karşı net bir tavır var-
dır. Buna karşılık, göstericiler Rusya’yı sa-
vunmakta ve ancak Rusya’nın Mali’ye yar-
dımcı olabileceğini dillendirmişlerdi. Aylardır
Keita’nın istifasını isteyen muhalefet, başkent
Bamako’da darbeyi destekleyen kutlamalar
yaptılar. Bunlar birer olgu. Ama darbenin ar-
kasında kimlerin olduğu belirsizliğini koruyor.

Ülkede, 2013’ten bu yana 5100 asker
ve üsler bulunduran ve Mali ordusu içinde
yönlendirici bir pozisyonu olan Fransa’nın
darbeden haberinin olmadığını söyleyebi-
lir miyiz?

Hatta, AA’ya göre, darbeden önce
ABD büyükelçiliği ABD’li vatandaşların
dikkatli olması çağrısında bulunuyor ve bir-
kaç gün önce bazı ofislerini boşaltıyor. 

MALİ VE DARBELER

Daha önce yapılan 3 darbenin de arka-
sında Fransa vardı: 1960 yılında Mali
Fransa’dan kurtularak bağımsızlığını elde etti.
İktidarda, son darbeyle birlikte istifa eden
İbrahim Boubacar Keita'nın babası Modi-
bo Keita bulunuyordu. 

Baba Keita, 1968 yılında, eski bir Fran-
sız yabancı lejyoneri olan Teğmen Moussa
Traoré önderliğindeki bir askeri darbeyle
devrildi. 

1991 yılında da Moussa Traoré de
Amadou Toumani Touré tarafından devrildi. 

Touré ise 2012 yılında Amadou Haya
Sanogo tarafından devrildi. Kısa bir süre
sonra Sanogo iktidarı Dioncounda Traore’ye
devr etti.

İŞGALCİ FRANSA

Ülkenin kuzeyinde güçlenen cihatçı te-
rör örgütleri, başkent Bamako’yu ele ge-
çirmek amacıyla güneye doğru inmeye baş-
layınca Traore hükümeti, dönemin Cum-
hurbaşkanı Sosyal Demokrat François
Hollande’dan yardım istedi. Fransız ordu-
su bu çağırıya dayanarak 2013 yılının
Ocak başında, sözüm ona Mali’yi cihatçı te-
röristlerden kurtarmak için Mali’yi işgal etti.

Dönemin Dışişleri Bakanı Laurent Fabius
gazetecilere “Mali cumhurbaşkanı ‘imdat ye-
tişin teröristler başkent Bamako’ya girmek
üzereler’ diye bize çağırı yaptı, bizde gittik”
şeklinde cevap vermişti. Gazetecinin “Fran-
sa Afrika’da Jandarma rolü mü oynuyor?
sorusuna, Fabius “Hayır dost bir ülkeyi te-
röristlerden kurtulmasına yardımcı oluyoruz”
demişti.

Bu işgale karşı çıkanlar da olmuştu:
“Fransa’nın Mali’deki eylemi yeni sömür-
geciliktir, Mali 1960’dan buyana bağımsız
bir devlettir”. Bu sözler bir Fransız solcu-
sunun ağzından çıkmıyor; söyleyen Fran-
sa’nın eski cumhurbaşkanlarından Valéry
Giscard d’Estaing.

François Hollande, “Mali’deki operasyon
birkaç hafta sürecek ve askerlerimizi kısa sü-
rede çekeceğiz” demişti; 7 yıldır askeri üs-
leri, ağır silahları, savaş uçakları ve 5100
askeri ile hâlâ Mali’deler.

El Kaide ve IŞİD bağlantılı terör örgüt-
lerini emperyalist merkezlerden bağımsız dü-
şünemeyiz. Mali’nin kuzeyine Libya’dan ge-
len/getirilen terör örgütlerinin arkasında
kimler vardı? Libya’da bu terör örgütlerini
kimler destekliyordu ve/veya kontrol edi-
yordu? Bu soruların cevabı Fransa’nın
Mali işgalinin bahanesini de ortaya koyu-
yor.

Fransa şimdiden bu “beklenmedik” dar-
beyi kendi lehine çevirmenin yollarını ara-
maktadır. Fransa’nın derdi Mali’yi terö-
ristlerden kurtarmak değil, ülkede ve böl-
gede kendi çıkarlarının bekçiliğini yap-
maktır.
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Mali’de askeri darbe

ABD�Dışişleri�Bakanı�Pompeo,�Orta
Doğu�turu�kapsamında�Tel�Aviv’de
Netanyahu�ile�bir�araya�geldi.�İki�lider
BAE’ye�F-35�satışı�konusunda
anlaşmazlık�yaşarken,�İran
düşmanlığında�birleşti

Fas Başbakanı: Siyonizmle 
normalleşmeyi reddediyoruz

İNGİLTERE Dışişleri Bakanı
Dominic Raab, İsrail’in Batı Şe-
ria’nın ilhakını askıya almasının
Orta Doğu'da barışın sağlanma-
sı için "önemli bir adım" olduğu
değerlendirmesinde bulundu.

İngiltere Dışişleri Bakanlığın-
dan yapılan yazılı açıklamada,
Raab'ın bu hafta İsrail ve işgal al-
tındaki Filistin'e bir ziyaret ger-
çekleştireceği duyurulurken, zi-
yarette İsrail-Filistin diyaloğunun
yeniden başlaması, kalkınma, ti-
caret ve yeni tip koronavirüs (Ko-
vid-19) konularında daha geniş iş-
birliğinin ele alınacağı bildirildi.

NORMALLEŞME DESTEĞİ

Raab'ın, İsrail Başbakanı Bin-
yamin Netanyahu ve Filistin Dev-
let Başkanı Mahmud Abbas ile

görüşeceği bilgisinin paylaşıldığı
açıklamada, “Raab, İsrail ziya-
retinde, İsrail’in güvenliğine, iki
ülke arasındaki güçlü ve kalıcı iliş-
kilere bağlılığı vurgulayacak. Zi-
yaret, Birleşik Krallık'ın bölgede
barışın teşviki için ihtiyaç duyulan
bir anlaşma olarak memnuni-
yetle karşıladığı Birleşik Arap
Emirlikleri ve İsrail arasındaki iliş-
kilerin normalleşmesi anlaşma-
sının ardından yapılıyor" ifadele-
rine yer verildi.

"İsrail’in Batı Şeria'nın ilhakını
askıya alması Orta Doğu'da barış
için önemli bir adım" ifadesini
kullanan Dominic Raab, İsrail ve
Filistin yönetimi arasındaki kalıcı
barışın ve müzakerelerin bu yeni
dinamik üzerine inşa edilmesinin
önemli olduğunu kaydetti.

İran: Natanz’daki 
patlama sabotaj

İRAN Atom Enerjisi Kurumu Söz-
cüsü Behruz Kemalvendi, geçen ay, İs-
fahan'ın Natanz kentindeki nükleer
tesiste meydana gelen patlamanın
nedeninin sabotaj olduğunu söyledi.

Al-Alam Televizyonu'na konuşan
Kemalvendi, "Emniyet güçlerimiz Na-
tanz'daki patlamanın sabotaj nede-
niyle meydana geldiğini düşünüyor"
dedi. Kemalvendi, patlamanın ayrın-
tılarının önümüzdeki günlerde emni-
yet güçleri tarafından açıklanacağını
belirtti.

Ülkedeki nükleer faaliyetler hak-
kında bilgi veren Kemalvendi, "Üreti-
len 130 ton üzerindeki ağır suyu ihraç
ediyoruz. Ayrıca 3 ton zenginleştiril-
miş uranyum ürettik. Bu miktar nük-
leer anlaşmada belirtilenin üzerinde.
3 ton üzerindeki üretim de Avrupa
dahil bazı ülkelere ihraç ediliyor" ifa-
delerini kullandı.

İSRAİL’DEN ŞÜPHELENİLMİŞTİ

İran'ın uranyum zenginleştirme
faaliyetleri açısından kritik önem ta-
şıyan Natanz Şehid Ahmedi Ruşen
Nükleer Merkezi'nde 2 Temmuz'da
yangın çıktığı ya da patlama olduğu
bildirilmişti. Tesisin içinde yer alan
çelik konstrüksiyon inşaatında mey-
dana geldiği belirtilen olayda ölen ya
da yaralanan olmadığı açıklanmıştı.

İran Atom Enerjisi Kurumu Sözcüsü
Kemalvendi, olay nedeniyle "dikkate
değer maddi hasar" oluştuğunu be-
lirtmişti.

Olayın İsrail'in sabotajı olduğuna
yönelik haberler uluslararası basında
yer bulmuştu.

POMPEO�‘NORMALLEŞME’�İÇİN�ORTA�DOĞU�TURUNDA

İlk durak 
Tel Aviv

İngiliz Dışişleri Bakanı da
İsrail’e gidiyor
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The New York Times:The New York Times:The New York Times:The New York Times:The New York Times:The New York Times:The New York Times:The New York Times:The New York Times:

Amerikan�gazetesi�New
York�Times�Çin’in

koronavirüs�salgınını
yenmedeki�başarını�ön
plana�çıkararak,�ülkenin
normalleşme�sürecini

yazdı.�Salgının
başlangıcında�çok�sert

önlemler�alan�Çin’in�büyük
şehirlerinde�şimdi

festivaller�düzenlendiğine
dikkat�çekildi

ÖZGÜR ALTINBAŞ / PEKİN

AMERİKALI The New York Times
gazetesinde 23 Ağustos’ta Javier C.
Hernández imzasıyla yayımlanan

makaleye göre, Kovid-19 salgınının ilk gö-
rüldüğü yer olan Çin’de hayat artık normale
dönüyor.

Wuhan’da başlayan Kovid-19 salgını sı-
rasında Çin, virüsle mücadelede dünyaya bü-
yük bir tecrübe kazandırdı. Şehirlere giriş
çıkışların kapatılması, sokağa çıkma ya-
sakları, sık kontroller… Salgına karşı çok sert
önlemler alan Çin aylar sonra normale dön-
meye başladı.

ŞANGHAY, PEKİN, WUHAN 
İNSANLARLA DOLU

Şanghay'daki restoran
ve barların insanlarla
dolu olduğu, Pe-
kin'de binlerce
öğrencinin güz
dönemi için
okula dönme-
ye hazırlandığı
ve hatta koro-
navirüsün sekiz
ay önce ortaya çık-
tığı Wuhan'da su par-
kının ve gece pazarının aynı
eskisi gibi insanlarla dolu olduğu kay-
dediliyor.

ABD ve dünyanın çoğu ülkesinin Kovid-

19 salgınını kontrol altına almak için mü-
cadele ederken, Çin'in birçok yerinde ha-
yatın çarpıcı derecede normal hale geldiğini
belirten yazar, “şehirlerde, sosyal mesafe ku-
ralları ve maske zorunlulukları gevşetildi ve
insanlar yeniden turistik yerlere, sinemala-
ra ve spor salonlarına akın ediyor” ifadele-
rini kullanıyor.

Bu coşkulu sahnelerin, Çin'in salgının
merkezi olduğu ve hükümetin kapsamlı bir
abluka uyguladığı ilk günlerle keskin bir te-
zat oluşturduğu belirtiliyor.

YEREL VAKALAR SIFIRA YAKIN

Resmi veriler, aylarca süren seyahat
kontrolü ve şehir çapında testlerin ardından,
Çin'de yerel virüs bulaşma vakalarının sıfı-

ra yakın olduğunu gösteriyor.
Pazar günü Çin, art

arda yedinci günde
yerel olarak

yeni vaka bil-
dirmedi. Bil-
dirilen 12
yeni vaka-
nın tümü

yurt dışın-
dan geldi ve

Çin'de teyit edi-
len toplam vaka sa-

yısı bu sayıyla birlikte
84 bin 951'e ulaşmış oldu.

Aylar süren yasaklamalardan sonra,
Çin’deki birçok şehrin büyük ölçekli etkin-

liklere yeniden başladığını kaydeden yazar,
ancak kalabalığın boyutunda hala bazı kı-
sıtlamalar olduğunu belirtiyor.

FESTİVALLER BAŞLADI

NYT makalesinde, bu ay doğu
Çin'in kıyı kenti Qing-
dao’da düzenlenen
bira festivaline
de dikkat çe-
k i l i y o r :
“Planlan-
dığı gibi
(maskeli
veya mas-
kesiz) po-
püler bir bira
festivali düzen-
ledi. Yine son za-
manlarda, Şangay'da bin-
lerce oyun meraklısının ilgisini çeken
bir e-spor etkinliği düzenlendi.”

Pekin’de Xinfadi pazarında yeniden va-
kaların çıkmasından sonra, salgın he-
men kontrol altına alındı ve Pekin’de
maske takma zorunluluğu kaldırıldı. Fa-
kat buna rağmen insanların geçmişten ge-
len maske takma alışkanlığı olanlar ve
kendilerini daha güvende hissetmesinden
dolayı maske takmaya devam edenler
mevcut.

Makalede de pek çok insanın, en kötü-
sünün sona ermesini umarak, yalnızca bazı
düzenlemeler yaparak eski yaşam tarzları-

na geri döndüğü vurgulanırken, Çinli li-
derlerin, ekonomiyi canlandırmak için in-
sanların çalışmaya, alışverişe ve tekrar se-
yahat etmeye teşvik ettiği ifade ediliyor.

Ancak sinemaların ve turistik yerlerin
yarı zamanlı çalıştırılması gibi ihtiyatlı ön-

lemler de alınmış durumda. İn-
sanlar bankalara, resto-

ranlara ve diğer hal-
ka açık yerlere gir-

mek için, önce
ateş ölçümüne
tabi tutuluyor,
ardından yakın
zamanda riskli

bir bölgede bu-
lunmadığını ka-

nıtlayan ‘qr’ kodu-
nu okutuyor.

WUHAN’DAKİ 
HAVUZ PARTİSİ

Son zamanlarda, binlerce insanın Wu-
han'daki bir yüzme havuzunda toplandığı fo-
toğraf dünya çapında yayıldı ve denizaşırı ül-
kelerden eleştiriler aldı.

Çin dışişleri bakanlığı sözcüsü Zhao Li ise,
dünyanın Çin'in salgını kontrol etme çabala-
rına daha fazla dikkat etmesi gerektiğini söy-
ledi ve ekledi: "Bu, Wuhan'ın salgınla müca-
delede stratejik bir zafer kazandığını gösteri-
yor ve aynı zamanda Çin hükümetinin salgın-
la mücadelede stratejik bir zafer kazandığını
gösteriyor." 

İRAN İçişleri Bakan Yardımcısı ve İran Yük-
sek Seçim Kurulu Başkanı Cemal Orf, 'Anayasa
koruyucuları konseyinin 18 Haziran 2021 tari-
hinde cumhurbaşkanlığı seçimlerinin gerçek-
leştirilmesi kararı aldığını' açıkladı.

Koronavirüs (Kovid-19) salgını ile zor günler
yaşaya İran’da, salgının seçim tarihini etkileyip et-
kilemeyeceği sorusuna Orf şu yanıtı verdi: “Se-
çimlerin ertelenmesi yönünde bir görüş bulun-
muyor. Pandemi süreci söz konusu, bu neden-
le gerekli sağlık protokolleri uygulanarak seçim
gerçekleştirilecek. Zira hükümet seçimlerin za-
manında gerçekleştirilmesini sağlamak duru-
mundadır. Yeni tam belirlenmiş zamanda yet-
kisini eline almalı ve kanuni olarak şimdiki hü-
kümet de o tarihten sonra işine devam edemez.”

KATILIM ORANI

Orf, seçimlere katılımın nasıl olacağı hakkın-
daki soruya ise  “Bunun o zaman birçok eko-
nomik, sosyal, siyasi ve  etkenlere bağlı olacağını
düşünüyorum. Şimdi bir şeyler söylemek için er-
ken. Ama kanaatimce halk en önemli organ olan
yürütme organında 4 yıl ya da bazen 8 yıl gö-
rev alacak kişileri seçmek için sorumluluk duyar
ve sandık başına gelir" yanıtını verdi.

İran’da, 2020 meclis seçimlerine katılım ora-
nı yüzde 42.5 ile devrim sonrası 40 yılın en dü-
şük katılım olarak kayıtlara geçmişti.

İran cumhurbaşkanlığı
seçim tarihini açıkladı

SURİYE'nin başkenti Şam'da bir doğalgaz
boru hattında meydana gelen şiddetli patlama,
ülkenin büyük bölümünün elektriksiz kalması-
na yol açtı. Patlamanın terör saldırısı olduğundan
şüpheleniliyor.

Suriye devlet televizyonuna açıklamalarda bu-
lunan Enerji Bakanı Zuheyra Harbutli, "Arap do-
ğalgaz boru hattının Şam'ın Al-Dumayr ile Adra
ilçeleri arasındaki bölümünde yaşanan patlama,
Suriye genelinde elektrik kesintisine neden
oldu" dedi.

Petrol ve Doğal Kaynaklar Bakanı Ali Ganim,
ülkenin güney bölgesine gaz taşıyan boru hat-
tındaki patlamanın terör eylemi olabileceğini ifa-
de etti.

ELEKTİRİK KESİLDİ

Üç santralin patlama nedeniyle devre dışı kal-
dığını anlatan Ganim, onarım çalışmalarının
sürdüğünü, elektriğin kademeli olarak verilme-
ye başlandığını kaydetti.

 Ganim, "Şam'ın merkezine yeniden elektrik
verildi. Diğer bölgelere kademeli olarak elektrik
temin ediliyor. Birkaç saat içinde durum normale
döner" diye konuştu.

Suriye'den patlamada can kaybı veya yaralı
olup olmadığına dair bir bilgisi verilmezken, pat-
lamanın şiddetini gösteren görüntüler sosyal med-
yada paylaşıldı.

Şam’da doğalgaz patlaması:
Terör saldırısı olabilir

AVRUPA Birliği (AB) Komisyonu, yeni tip ko-
ronavirüs (Kovid-19) nedeniyle 15 üye ülkedeki is-
tihdamı koruma programlarına yaklaşık 81 milyar
avro mali destek verilmesini teklif etti.

AB Komisyonu, salgın nedeniyle hazırlanan
"SURE" adlı istihdam korunma programı kapsa-
mında talepte bulanan 15 üye ülkeye mali des-
tek sağlanması için AB Konseyi'ne teklif sunul-
duğunu açıkladı.

Buna göre, istihdam programlarında kullanıl-
mak üzere; İtalya'ya 27,4 milyar avro, İspanya'ya
21,3 milyar avro, Polonya'ya 11,2 milyar avro, Bel-
çika'ya 7,8 milyar avro, Romanya'ya 4 milyar avro,
Yunanistan'a 2,7 milyar avro, Çekya'ya 2 milyar
avro, Slovenya'ya 1,1 milyar avro, Hırvatistan'a 1
milyar avro, Slovakya'ya 631 milyon avro, Lit-
vanya'ya 602 milyon avro, Bulgaristan'a 511 mil-
yon avro, Güney Kıbrıs Rum Yönetimi'ne 479 mil-
yon avro, Malta'ya 244 milyon avro ve Letonya'ya
192 milyon avro olmak üzere yaklaşık 81 milyar
avro uygun koşullu kredi olarak verilecek.

AB’den 15 üyesine
81 milyar avro destek

Wuhan’da düzenlenen
havuz partisi

Chongli'de geçen hafta 
düzenlenen müzik festivali

DÜNYA Sağlık Örgütü (DSÖ) Ge-
nel Direktörü Dr. Ghebreyesus, Ko-
vid-19 için çok uluslu COVAX aşı ça-
lışmalarına 172 üye ülkenin dahil ol-
duğunu belirterek, "Bir dizi aşı, şu
anda klinik araştırmaların son aşa-
masında. Tünelin sonunda ışık gö-
ründü" dedi.

Dünya Sağlık Örgütü (DSÖ) Ge-
nel Direktörü Dr. Tedros Adhanom
Ghebreyesus, DSÖ'nün İsviçre'nin
Cenevre kentinde bulunan merke-
zinde, video konferans yöntemiyle
düzenlenen basın toplantısında, ül-
kelerin, DSÖ öncülüğündeki CO-
VAX aşı çalışmalarına finansal destek
vermesi çağrısında bulundu.

COVAX'a yatırım yapmanın, sal-
gını sona erdirmenin ve sürdürebilir
bir ekonomik iyileşmenin sağlanma-
sının en hızlı yolu olduğunu belirten
Ghebreyesus, bu konuda ülkelerden
bağlayıcı taahhütler beklediğini söy-
ledi.

Aşı çalışmalarına 172 üye ülkenin
dahil olduğunu aktaran Ghebreyesus,
bunlara ABD, Rusya ve Çin'in dahil
olup olmadığına ise açıklık getirmedi.

DSÖ, 18 Ağustos'ta yaptığı açık-
lamada, İngiltere, Almanya, Fransa,
İtalya, Meksika, Norveç, Fas, Suudi

Arabistan, İspanya, Güney Afrika
Cumhuriyeti, Belçika ve Avrupa Ko-
misyonu'nun, COVAX aşı çalışmala-
rının da yer aldığı "ACT-Accelera-
tor" programına dahil olduğunu açık-
lamıştı.

HERKESİN AŞIYA 
GÜVENLİ ULAŞIMI

Konuşmasında, Kovid-19 için el-
lerinde şu an 9 aşı adayının olduğu, gü-
venli ve etkili bir aşı için çalışmaların
devam ettiği bilgisini paylaşan Gheb-
reyesus, "Hatta şimdi dört ayrı üreti-
ci ile görüşmeler devam ediyor" diye
konuştu.

Ghebreyesus, COVAX aşı çalış-
malarına katılan tüm ülkelerin aşıya
eşit erişim sağlamaları adına aşı üre-
ticileriyle birlikte çalıştıklarını ifade
ederek, şöyle konuştu:

"Aşı milliyetçiliği, sadece virüse
yardım eder. Dünya, ekonomik faali-
yetlerin devamı için şimdiye kadar 12
trilyon dolar yatırım yaptı. COVAX'a
yatırım yapmak, bu pandemiyi sona er-
dirmenin ve sürdürülebilir bir eko-
nomik iyileşme sağlamanın en hızlı
yolu."

Ghebreyesus, COVAX sayesinde
düşük, orta ve yüksek gelirli ülkelerin

tamamının güvenli ve etkili bir aşıya
aynı zamanda erişim sağlayacağının al-
tını çizdi.

‘TÜNELİN SONUNDA 
IŞIK GÖRÜNDÜ’

"Bir dizi aşı, şu anda klinik araş-
tırmaların son aşamasında" diyen
Ghebreyesus, güvenli ve etkili bir-
den fazla aşı adayının başarılı ol-
masını umduklarını vurguladı.

DSÖ Genel Direktörü Gheb-
reyesus, oluşturdukları mekaniz-
manın amacının, 2021'in sonuna
kadar en az iki milyar doz güven-
li ve etkili aşı sağlamak olduğuna
işaret ederek, "Tünelin sonunda
ışık göründü ve geçen hafta dedi-
ğim gibi, bunu birlikte yapabiliriz.
Aşılar üzerinde araştırma ve ge-
liştirmeye toplu olarak yatırım ya-
parken, şu anda bu virüsü kontrol
altına almak için elimizdeki araç-
ları da kullanmamız gerekiyor"
şeklinde konuştu.

Ghebreyesus, cuma günü dü-
zenlediği basın toplantısında da
DSÖ üyesi tüm ülkelere, çok ulus-
lu COVAX aşı çalışmalarına katı-
lım için mektup gönderdiğini ifa-
de etmişti.
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Çin, Qingdao
�ehrinde bir plaj,
22 A�ustos

ABD'nin Wisconsin eyaletinde polisin bir siyahiyi ar-
kadan vurarak ağır yaralaması bölgede tepkilere neden
oldu.

Yerel medyada yer alan haberlere göre söz konusu olay,
Wisconsin eyaletinin Kenosha kentinde pazar günü öğ-
leden sonra meydana geldi. Polisin açıklamasına göre "aile
içi bir olay" gerekçesiyle gelen ihbar üzerine yerel polis,
ihbarda belirtilen yere gitti ve olay burada yaşandı.

Sosyal medyada yer alan bir videoda, yerel medyada
adının Jacob Blake olduğu bildirilen kişi ile polisler ara-
sında bilinmeyen sebeple tartışma çıktığı, şüphelinin ar-
kasını dönerek polislerden uzaklaştığı ve orada bulunan
araca girmeye çalıştığı görülüyor.

Bu sırada polisin siyahiyi arkasından vurması da aynı
video görüntülerine yansıdı. Videoda 7 el ateş edildiği du-
yulurken, yaralıya kaç kurşunun isabet ettiği açıklanma-
dı.

Amerikan medyasına konuşan görgü tanıkları ise ya-
ralanan kişinin tartışan iki kadını ayırmaya çalıştığını ve
polislerin bu esnada geldiğini iddia etti.

Konuyla ilgili basın toplantısında polis yetkilileri, ola-
yın hemen ardından ambulans çağırdıklarını, yaralının en
yakın hastaneye götürüldüğünü ve şu anda durumunun
ağır olduğunu açıkladı.

Olayın sosyal medyada yayılmasının ardından sokak-
lara dökülen yüzlerce gösterici polis şiddetini protesto eder-
ken, kent meydanında ve Kenosha polis merkezinin et-
rafında toplanan göstericiler uzun süre eylemlerine de-
vam etti.

Olayların ardından Kenosha'da gece sokağa çıkma ya-
sağının ilan edildiği bildirildi.
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BEŞİKTAŞ UEFA Şampiyonlar
Ligi 2'nci eleme turunda bugün
Yunanistan temsilcisi PAOK'a

konuk olacak. Yeni tip koronavirüs
(Kovid-19) salgını nedeniyle tek maç
üzerinden oynanacak karşılaşmada tem-
silcimiz, Selanik'te tur arayacak. Toumba
Stadı'ndaki karşılaşma, saat 21.00'de
başlayacak. Seyircisiz oynanacak müsa-
bakayı İtalyan hakem Daniele Doveri
yönetecek. Futbolseverler, bu önemli
karşılaşmayı Kanal D'den şifresiz olarak
izleyebilecek. Maçta normal sürenin
eşitlikle tamamlanması ve eşitliğin uzat-
ma bölümlerinde de bozulmaması ha-
linde penaltı atışlarına geçilecek.

Beşiktaş, PAOK'u elerse 3'üncü
eleme turuna yükselecek. Siyah-be-
yazlı temsilcimiz, 3'üncü eleme turu-
nu da geçerse play-off'ta mücadele
hakkı elde edecek. Beşiktaş, PAOK'a
2'nci eleme turunda elenirse yoluna
UEFA Avrupa Ligi 3'üncü eleme tu-

rundan devam edecek.
Siyah-beyazlı ekip, teknik direktör

Sergen Yalçın yönetiminde yenilemeye
devam ettiği kadrosuyla sahaya çıkacak.
Geçen sezon bitmeden takımdan ayrı-
lan Loris Karius'un yerine kalede görev
yapan Ersin Destanoğlu, ilk Avrupa
heyecanını yaşamak için forma bekle-
yecek. Beşiktaş'ın yeni transferleri Fab-
rice N'Sakala, Welinton ve Bernard
Mensah da oynamaları halinde siyah-
beyazlı formayla ilk maçlarına çıkacak.

223'ÜNCÜ MAÇ

Kara Kartallar, bugün Avrupa ku-
palarındaki 223'üncü mücadelesine çı-
kacak.  Siyah-beyazlılar, Avrupa ku-
palarında geride kalan 222 maçta ra-
kiplerine 84 kez üstünlük kurdu. 92
karşılaşmayı mağlup tamamlayan Be-
şiktaş, 46 mücadeleden beraberlikle
ayrıldı. Avrupa arenasında rakip file-
leri 294 kez havalandıran siyah-be-

yazlılar, kalesinde ise 323 gol gördü.
Beşiktaş, Yunan takımlarıyla tari-

hinde 4 kez karşı karşıya gelirken, bu
maçlardan birini kazanıp 3'ünden be-
raberlikle ayrıldı. 2014-2015 sezonunda
Asteras ile Avrupa Ligi'nin gruplarında
karşılaşan siyah-beyazlı ekip, rakibiyle 1-
1 ve 2-2 berabere kaldı. 2016-2017'de Av-
rupa Ligi'nin son 16 turunda Olympia-
kos ile eşleşen Beşiktaş, deplasmanda 1-
1 berabere kaldığı rakibini İstanbul'da 4-
1 yenerek adını çeyrek finale yazdırdı. 

Siyah-beyazlı temsilcimiz, 1958-1959
sezonunda ise Avrupa Şampiyon Ku-
lüpler Kupası 1'inci turunda Olympia-
kos'un sahaya çıkmaması nedeniyle hük-
men galip ilan edildi.

BEŞİKTAŞ'IN BAŞINDA 
İLK AVRUPA MAÇI

Teknik direktör Sergen Yalçın, tem-
silcimiz Beşiktaş'ın PAOK ile bu akşam
yapacağı karşılaşmada, takımının başın-

da ilk Avrupa maçı heyecanını yaşayacak.
Beşiktaş'taki görevine geçen sezon Süper
Lig'in 20'nci haftasındaki Çaykur Rizes-
por maçıyla başlayan Yalçın, Beşiktaş'ı
7'ncilikten alıp 3'üncü sıraya kadar yük-
seltmeyi başardı. Siyah-beyazlı takım,
Trabzonspor'un Avrupa kupalarından
men cezası alması nedeniyle Yalçın yö-
netiminde UEFA Şampiyonlar Ligi'nde
eleme mücadelesine çıkma hakkı elde
etti.

Siyah-beyazlı ekip, Sergen Yalçın ida-
resinde çıktığı 15 Süper Lig maçında 10
galibiyet, 2 beraberlik ve 3 yenilgi yaşa-
dı. Yalçın'ın teknik direktörlüğünde 30 gol
atan Beşiktaş, kalesinde ise 14 gol gördü.

Sergen Yalçın, geçen sezonun ba-
şında çalıştırdığı Yeni Malatyaspor ile
4 Avrupa kupası maçında sahada yer
aldı. Yeni Malatyaspor, Yalçın'ın teknik
direktörlüğünde çıktığı 4 Avrupa ma-
çında 2 galibiyet ile birer beraberlik ve
yenilgi aldı. 

U
EFA’nın sekizli finalleri sayesinde
futbol dolu haftalar yaşıyoruz. Pazar
gecesi UEFA Şampiyonlar Ligi

sona erdi. Bayern Münih haklı bir şampi-
yonluk kazandı. Bu sezon, Şampiyonlar Li-
gi’nde oynadığı 11 maçın hepsini
kazanarak, üstelik 43 gol atıp 8 gol yiyerek
bu şampiyonluğu hak etti. Bayern; Totten-
ham’ı İngiltere’de 7-2, Kızılyıldız’ı Sırbis-
tan’da 6-0 Almanya’da 3-0, Chelsea’yi
İngiltere’de 3-0 Almanya’da 4-1, Barcelo-
na’yı 8-2, Lyon’u 3-0 yenerek finale kadar
geldi. 11 maçın 7’sini en az 3 farkla ka-
zandı. Son yıllarda, ilk golü atan takımın go-
lünden hemen sonra zaman geçirmesine,
futbolcularının yerde yatmasına, futbolu fut-
bol olmaktan çıkarmasına o kadar alışmış-
tık ki; Bayern bunu yapanlara ders verdi.
Futbol profesyonel bir gösteri ise; bir golün
üzerine yatan futbolcusu da teknik direktörü
de aldıkları parayı hak etmiyorlar demektir.
Finalde dahi Bayern 1-0 öne geçtikten
sonra, PSG yarı sahasında 10 kişi ile pres
yapıyordu. Bayern ders vere vere şampi-
yon oldu.

SON 16 TURU VE 'FİNAL 8'

UEFA’nın kulüp düzeyinde düzenlediği
dört kupanın çeyrek final ve sonrası maçları
tek ülkede ve tek maç eleme sistemiyle oy-
nandı. Salgın nedeniyle zorunluluktan uy-
gulanan bu sistem, hem kupalara ilgiyi
arttırdı hem de futbolu güzelleştirdi. UE-
FA’nın 2021-22 sezonundan sonra Şam-
piyonlar Ligi’nde son 16 turunu, eskiden
olduğu gibi 4 takımlı 4 grupla oynatmaya
başlamasını bekliyorum. Dolayısıyla grup
maçları, hem son 32 hem son 16 turunda
oynanabilir. UEFA, Avrupa ülkelerinin uzun
süren sezon nedeniyle 2002 Dünya Kupa-
sı’nda başarısız olduğu iddiasıyla Şampi-
yonlar Ligi’nde son 16 turunu grup yerine

eleme maçları ile oynatıp, bir takımın Şam-
piyonlar Ligi’nde 4 maç az oynamasını sağ-
lamıştı. 

2002’deki Şampiyonlar Ligi son 16 tu-
runda Galatasaray’ın grubundaki rakiplerini
hatırlayın; Barcelona, Liverpool ve Roma.
Son 16 turu 4’lü gruplarla oynanan 2002-
2003 sezonunda her grubun her maçı
nefes kesiyordu. 2003’ten beri UEFA’nın
son 16 turunu eleme sistemiyle oynatma-
sını eleştiriyorum. Aklın yolu bir; tahminim,
UEFA’nın son 16’ya kalan takımları ödül-
lendirecek şekilde son 16 maçlarını tekrar 4
grupta oynatacağı ve çeyrek final ve sonra-
sını bu yaz olduğu gibi “final 8” statüsü ile
tek maç üzerinden oynatarak ligin uzama-
sını engelleyeceğidir.

Bayern, Avrupa’nın en üst kupasını 6.
kez kazanırken; Sevilla da Avrupa Ligi’ni 6.
kez kazandı, üstelik 6 şampiyonluğu 15 yıla
sığdırdı. Çeyrek finale kadar çok şanslı ku-
ralar çekerek Avrupa’nın güçlü ülke takım-
larıyla oynamayan Sevilla, son 16 turunda
Romen Cluj’u deplasmanda atılan gol avan-
tajı ile geçmişti. Ancak, son 8 maçlarında
kupayı hak ettiğini gösterdi. Başakşehir’den
Edin Visca da Avrupa Ligi’nde 6 gol atarak
gol krallığında üçüncülüğü paylaştı.

HEYECAN İKİ TURNUVA İLE 
SÜRÜYOR

Avrupa Gençler Ligi finali de bugün oy-
nanıyor. Benfica ve Real Madrid finale
kaldı. Son 16 maçında 3. dakikada 1-0
yenik duruma düşüp 12. dakikada 10 kişi
kalan Real Madrid, 80 dakika eksik oyna-
dığı maçta Juventus’u 3-1 yendi. Av-
rupa’nın tüm ülkeleri, bu 8’li final maçlarını
yayınlarken; Türkiye’de bir kanal bile bir
maç yayınlamadı. Gençlerimiz nasıl başarılı
olsun? Üstelik finale kalan Real Madrid’i ku-
pada tek yenen takımın Galatasaray olma-
sına rağmen, üstelik 4-2’lik galibiyeti
Galatasaraylı gençlerin Madrid’de almasına
rağmen. Bugün Real Madrid şampiyon
olursa, Avrupa’da şampiyonu yenen tek

takım Galatasaray olacak, Real Madridli
gençler ülke liglerinde de 25 maçın sadece
birini kaybettiler. Kaç Galatasaraylı yönetici
bunun farkında acaba?

UEFA Kadınlar Şampiyonlar Ligi’nin ilk
yarı final maçı da bugün, Barcelona-Wolfs-
burg arasında. Erkekler Şampiyonlar Li-
gi’nin iki Fransız yarı finalisti Lyon ve PSG,
Kadınlar Şampiyonlar Ligi’nde de yarı final
oynuyor. Erkeklerde Bayern’e yarı finalde
elenen Lyon, kadınlarda Bayern’i çeyrek fi-
nalde eledi. Dikkat ediyorsunuz değil mi,
hep aynı kulüpler var; Erkekler Şampiyon-
lar Ligi’nde, Gençler Ligi’nde, Kadınlar
Şampiyonlar Ligi’nde. Başarı takım kura-
rak değil, kulüp olarak geliyor. Gençlerinize
yatırım yapmadığınız, kadın futbolu şube-
nizi açmadığınız sürece büyük kulüp ola-
mazsınız. 

Türkiye’nin en büyük iki kulübünden biri
olduğunu iddia eden iki kulübün de yöneti-
cileri ve taraftarları bilsin; değil Avrupa’da,
TFF’nin 3 liginin hiçbirinde kadın takımınız
olmadığı sürece büyük kulüp olamazsınız,
sadece kendinizi kandırırsınız. Türk kadın
futbolu da, yerinde sayar. Fenerbahçe ve
Galatasaray’ın kadın basketbol şubelerini
açmalarının ardından kadın basketbolumuz
Olimpiyatlarda çeyrek finale kadar yükseldi.
Kadın futbolunda da yapılması gereken
belli, belki yabancı bir erkek oyuncunun ma-
liyetine kurulacak bir şube! Lafa gelince ka-
dına şiddete karşıyız. Kadına şiddet;
Avrupa’dan fonlanan turuncu derneklerin
devletimizi imtiyazlı yabancıların denetle-
mesini, dağlardaki terörist kadınların ko-
runmasını, lezbiyenliğin teşvik edilmesini
istemesiyle engellenmez. Kadına şiddet; ka-
dının iş, sanat, spor, bilim dünyasında er-
kekle omuz omuza eşit koşullarla var
olmasıyla engellenir. Erkekler Şampiyonlar
Ligi tüm televizyon kanallarının ve gazete-
lerin manşetindeyken; Kadınlar Şampiyon-
lar Ligi’nden bir satır bile bahsetmezseniz,
kadına şiddet konusunda samimi değilsiniz-
dir. Kadını hayatın her alanında erkek kadar

kabul etmezseniz, Atatürk Devrimlerini de
anlamamışsınızdır.

UEFA, akla zarar bir şekilde Kadınlar
Şampiyonlar Ligi’nin 2 çeyrek final maçını
aynı saatte başlattı. Erkeklerde Avrupa Li-
gi’nde de aynısını yaptılar. Bari birini 2 saat
erken başlatsalar. “Yarı finalde haksızlık ol-
masın diye çeyrek final maçları aynı saatte
başlamıştır” diye düşünsek; o da değil, çey-
rek finali farklı günlerde oynayan takımlar
Avrupa Ligi’nde yarı final oynadılar. Akla
ziyan! Avusturya’nın, Türkiye gibi, Kadın-
lar Şampiyonlar Ligi çeyrek finalinde takımı
yok; ama maçları devlet kanalı ORF ilk spor
kanalından dönüşümlü yayınladı. Bizde,
devlet kanalında daha haberini bile duyma-
dım. Bein Sports Türkiye ise, 4 çeyrek final
maçından sadece bir tanesini; 4. kanalın-
dan yayımladı. Yarı final maçlarını ise hala
yayın akışlarında göremiyorum. Melih Şen-
dil’in işine kadın futboluna dair sözlerinden
dolayı son verenlerin samimiyetini yayın
akışlarından anlayacağız.

ÜLKE PUANI SIRALAMASINDA
SON DURUM

UEFA Şampiyonlar Ligi finalinden 2
gün sonra, bir kulübümüz UEFA Şampi-
yonlar Ligi ön elemesi maçına çıkıyor. Ko-
rona, bize ilkleri yaşatıyor. Hem de tek
maç üzerinden oynanacak bir eleme maçı.
İlklerin de ilki. Doğu Akdeniz’in her an-
lamda sıcak olduğu bugünlerde, PAOK-
Beşiktaş maçının iki ülke için de
düşmanlıklara değil birlikteliğe fırsat yarat-
masını dilerim. Karşılaşma, iki ülkenin
UEFA sıralamasındaki yeri bakımından da
önemli.

2019-20 sezonunda Avrupa Kupala-
rına katılan takımlarımız aldıkları puanlarla
ülkemizi anca 18. sırada tutabildiler. Yu-
nanistan; 5 yıllık sıralamada rakiplerimiz-
den olmasına rağmen, neyse ki geçtiğimiz
seneyi anca 19. sırada bitirdi. Bu sonuç,
iki ülkenin de kulüp düzeyinde serbest dü-
şüşte olduğunun kanıtı. Geçtiğimiz sene
Türkiye’den fazla puan toplayan ülkeler sı-
rasıyla; İspanya, İngiltere, Almanya, İtalya,
Fransa, Portekiz, İskoçya, Hollanda, Bel-
çika, Ukrayna, İsviçre, Sırbistan, Ro-

manya, Avusturya, İsveç, Güney Kıbrıs ve
Danimarka. Bizim bir sıra altımızda Yuna-
nistan, iki sıra altımızda Rusya var. Futbo-
lumuzun Güney Kıbrıs’ın bile altında yer
almasına neden olanlar, Avrupa kupalarına
as futbolcularını göndermeyen kulüpleri-
mizin yöneticileri, teknik direktörleri ve
buna sessiz kalan taraftarlarıdır. Bu kulüp
geçtiğimiz sene Trabzonspor idi. Umarım,
bir daha hiçbir kulübümüz bize ve kendi-
sine bu utancı yaşatmaz.

2022'DEN SONRASI 

Avrupa kupalarına kaç takımla ve
hangi turdan katılacağımızı belirleyen son
5 yıllık puan sıralamasında ise 11. sıra-
dayız. 2021-22 sezonunda lig şampiyo-
numuzun Şampiyonlar Ligi’ne doğrudan
katılmayacağını yazanlar, statüden ha-
bersiz. Eğer 2020-21 Şampiyonlar Ligi
şampiyonu ülke kontenjanından Şampi-
yonlar Ligi’ne katılırsa, Türkiye Ligi şam-
piyonu 2021-22 Şampiyonlar Ligi’ne
katılacak. Ancak, daha sonra kötü yıllar
başlayacak. 

Son birkaç yıldır, kulüplerimizin başa-
rısız sonuçları yüzünden 5 yıllık puan sı-
ralamasında 11. sırada tutunmamız çok
zor. 2021-22 sezonunda UEFA Europe
Conference League de başlayacak. 16.
sıranın gerisinde kalırsak; ülkemizi lig
şampiyonu dışında temsil edecek 3 takım
da, bu kupa için ön eleme oynayacaklar.
Üstelik gruplara kalmak için, üçünün de
3 tur geçmesi gerekecek. Avrupa Ligi’ne
doğrudan katılan takımımız kalmayacak;
sadece şampiyonumuzun Şampiyonlar
Ligi ön elemesinden elenirse Avrupa Li-
gi’ne katılma olasılığı olacak, oradan da
elenirse o da Conference League’e gele-
cek. Kulüplerimizin başarısızlıkları ile
Şampiyonlar Ligi grupları hayal, Avrupa
Ligi grupları rüya haline gelmek üzere. 

UEFA Europa Conference League
gibi adını bile çoğu taraftarın söyleyeme-
yeceği kupalarla avunmamak için; Doğu
Bizans’ın yayılmacılığının simgesi bir aklı
İzmir’de diğeri İstanbul’da olan çift başlı
kartala Selanik’te oturması gerektiğini
hatırlatmamız gerekir…
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KARA KARTALLAR, ŞAMPİYONLAR LİGİ ÖN ELEME TURUNDA PAOK KARŞISINDA

Vurduğunuz gol olsun!

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

Ülkemizi�UEFA�Şampiyonlar�Ligi'nde�temsil�etmek�isteyen�Beşiktaş,
gruplara�yükselmek�için�çıkacağı�üç�eleme�turu�maçının�ilkini�bu
akşam�oynayacak.�Temsilcimizin�rakibi,�Yunanistan'dan�PAOK

UEFA Şampiyonlar Ligi finalinde karşılaş-
tığı Paris Saint-Germain'i (PSG)  Kingsley Co-
man'ın attığı golle 1-0 mağlup ederek kupayı ka-
zanan Bayern Münih, turnuvadaki 6'ncı şam-
piyonluğunu elde etti. Daha önce 1973-74,
1974-75, 1975-76, 2000-01 ve 2012-13 sezonla-
rında turnuvada zirveye çıkan Bayern Münih,
11'inci  finalinde aynı başarıyı 6'ncı kez tekrar-
ladı. Almanya ekibi, bu başarısıyla  Real Mad-
rid (13) ve Milan'ın (7) ardından Şampiyonlar
Ligi Kupası'nı en çok kazanan takımlar listesinde
3'üncü sırayı Liverpool ile paylaştı.

GOL KRALI LEWANDOWSKI

Turnuvayı 15 golle tamamlayarak krallık ya-
rışında ipi göğüsleyen Bayern Münih'in Polon-
yalı golcüsü Robert Lewandowski, kupa tari-
hinde bir sezonda en çok gol atan oyuncular lis-
tesinde 17 golle zirvede yer alan Portekizli yıl-
dız futbolcu Cristiano Ronaldo'nun ardından
ikinciliği elde etti. Almanya Milli Futbol Takı-
mı'nda Joachim Löw'ün yardımcılığı dönemin-
de 2014 FIFA Dünya Kupası'nı kazanan Bayern
Münih'in teknik direktörü Hansi Flick ise ku-
lüp kariyerindeki ilk Şampiyonlar Ligi zaferine
ulaştı. 

Şampiyonlar Ligi ile Avrupa Ligi'ni kazanan
takımları karşı karşıya getirecek 2020 UEFA Sü-
per Kupa maçı, 24 Eylül Perşembe günü Bayern
Münih ile Sevilla arasında Macaristan'ın başkenti
Budapeşte'deki Puşkaş Stadı'nda oynanacak.

'HAK ETTİK VE KAZANDIK'

Şampiyon Bayern Münih'in teknik direktö-
rü Hans Dieter Flick, "Eğer maçın ikinci yarı-
sına bakarsak adil bir şekilde kazandık" dedi.
Maçın ardından düzenlenen basın toplantısın-
da konuşan Flick, "Planladığımız oyunla ta-
mamen tutarlı bir futbol ortaya koyduğu için ta-
kımımla gurur duyuyorum. Mükemmel bir ge-
ceydi" görüşünü dile getirdi.

Flick, "Bu zaferin kazanılmasında emeği ge-
çen çok fazla kişi var. Kış boyunca bu takımın
ne kadar kararlı olduğunu gördüm. Bu bir tek-
nik adam için kesinlikle arzu edilen bir şey" şek-
linde konuştu.

Diğer yandan Bayern Münihli futbolcular-
dan Philippe Coutinho, "Bu kupayı kazanma-
ya layıktık. Final maçı detaylarla kazanılıyor ve
sonunda şampiyonuz. Benim için sözlerle ifa-
de edilemeyecek bir duygu" ifadelerini kullan-
dı. Bayern Münih'in 19 yaşındaki Liberya asıl-
lı Kanadalı futbolcusu Alphonso Davies de "Ka-
nadalı birinin Şampiyonlar Ligi'ni kazanabile-
ceğini kim söyleyebilirdi? İki yıl önce birisi bana
bunu söyleseydi asla inanmazdım" değerlen-
dirmesinde bulundu.

Bayern Münih'in 
6'ncı zaferi!


